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معاون رییس جمهوری در نشست شورای اداری قم مطرح کرد؛

قم بهترین استان کشور 
در مقابله با کرونا 
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استاندار قم پیرامون بازگشایی آستان های مقدس بعد از عید فطر گفت: رواق ها و خود حرم مطهر حضرت معصومه)س( همچنان 
تعطیل است اما زائران می توانند سه ساعت صبح و سه ساعت عصر اقدام به زیارت در صحن ها کنند.   بهرام سرمست در جلسه 
ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی پاسخ به بحران استان در سالن جلسات کرامت استانداری، نحوه فعالیت بازار روزها را مورد

بهترین  دارای  قم  گفت:  جمهوری  رییس  اقتصادی  معاون 
عملکرد در مقابله با شیوع ویروس کرونا در سطح کشور بوده 
است.  "محمد نهاوندیان" عصر پنجشنبه در نخستین جلسه 
از خدمات علی  تکریم  آیین  و  قم در سال ۹۹  اداری  شورای 
نمایندگی مردم قم در مجلس شورای  لاریجانی در سه دوره 

اسلامی که با حضور رییس سابق مجلس، در سالن همایش های 
شهرداری قم برگزار شد، اضافه کرد: قم در مقابله با کرونا رتبه 
بین  در  را  عملکرد  بهترین  و  آورده  دست  به  را  کشوری  اول 
با  قم  گفت:  وی  است.  خودکرده  آن  از  را  کشور  استان های 

شدیدترین و طولانی ترین حالت مقابله با کرونا دست وپنجه نرم

کرونا و مخاطرات 
سفر کردن

توصیه ای که به هموطنان داریم این است که حتی 
المقدور تا نیمه خرداد به سفرهای غیرضروری نروند.

با توجه به در پیش بودن عید سعید فطر و تعطیلی چند روزه و اینکه برخی از 
مردم قصد سفر داشته باشند، باید شهروندان عزیز توجه کنند سفر به خودی خود 
به دلیل افزایش تماسهایی که ایجاد می کند و در معرض قرار گرفتن افراد در مقابل 

همدیگر احتمال انتقال بیماری ویروسی را بالا می برد.
ضمن اینکه ممکن است سفرها از مناطق پرخطر به کم خطر یا برعکس باشد، 
که در هر صورت تعادلی که در کاهش خطر ویروس کرونا ایجاد شده است را به هم 
می ریزد و این قبیل سفرها باعث می شود از شهری به شهر دیگر ویروس منتقل 

شود.
لذا از لحاظ سفر کردن شهروندان در این زمینه تا درجاتی نگرانی داریم. البته 
به این هم توجه داریم که صنعت گردشگری یکی از محورهای توسعه اقتصادی 
مهم است و خیلی از استانهای ما، بر اساس صنعت گردشگری محورتوسعه خود 
را قرار داده اند. درست است ما در کاهش آمار ابتلا به کرونا در کل کشو روند 
نزولی داشتیم ولی چون روند روند نزولی این بیماری شکننده است و احتمال 
اوج گیری وجود دارد از مردم عزیز درخواست می کنیم فعلا حداقل تا ۱۵ خرداد 
از سفرهای تفریحی و غیرضروری اجتناب کنند. این را باید توجه داشت که خود 
سفر به صورت بالقوه تعداد تماس بین افراد را بالا می برد. عدد A که می گوییم 
تعداد انتقال بین افراد است یکی بر اساس این تعیین می شود که وقتی تماس 
فرد ناقل ولو بدون نشانه های بیماری با افراد دیگر بیشتر می شود احتمال انتقال 
ویروس بیشتر می شود. کسی که سفر می رود، بالاخره پمپ بنزین می رود و با 
متصدی پمپ بنزین تعامل دارد، ممکن است به عابر بانک مراجعه کند، رستوران و 
اغذیه فروشی خواهد رفت، به مراکز خرید سر می روند و طبیعتا در سفر قرار است 
مناطق مختلف را از نزدیک ببیند، همین افزایش تماس باعث می شود احتمال 
انتقال بیماری بین افراد بالا برود. همچنین باید در نظر داشت کسی که به منطقه 
سفید سفر می کند ممکن است از مناطق زرد و قرمز آمده باشد و اینطور باعث 

شیوع ویروس و بر هم زدن تعادلی می شود که اکنون به آن رسیده ایم.
*معاون وزیر بهداشت

رئیس ستاد کل نیرو های مسلح:
دشمن در پی تصرف خرمشهر های

 ذهنی ملت 
سرلشکر باقری رئیس ستاد کل نیرو های مسلح گفت : عبرت ها و آموزه های فتح 
خرمشهر می تواند بسترساز فتح سنگر های جدید برای رسیدن به عصر ظهور باشد. 
سرلشکر پاسدار محمد باقری ، در پیامی به مناسبت فرا رسیدن سوم خرداد سالروز 
آزادسازی خرمشهر و روز ملی مقاومت، ایثار و پیروزی، با بیان اینکه دشمن در پی 
تصرف خرمشهر های ذهنی ملت ایران است و پرچم مقاومت و ایستادگی برابر 
دشمنان را برافراشته نگه می داریم، تاکید کرد: عبرت ها و آموزه های فتح خرمشهر 

می تواند بسترساز فتح سنگر های جدید برای رسیدن به عصر ظهور باشد.

همزمان با روز جهانی قدس صورت گرفت؛

اعلام انزجار از رژیم صهیونیستی در 
سراسر کشور 

نمازگزاران روزه دار ایران اسلامی با فریادهای مرگ بر آمریکا و مرگ بر اسراییل از 
مردم مظلوم فلسطین حمایت کردند.

دیروز نمازگزاران روزه دار در جای جای کشور با در نظر گرفتن دستورالعمل های 
بهداشتی با فریادهای مرگ بر آمریکا و مرگ بر اسراییل از مردم مظلوم فلسطین 

حمایت کردند. 

ایرج حریرچی*

عرصه جهاد در همه 
سرزمین های فلسطینی 

گسترش یابد

عید سعید فطر ،عید عبادت و بندگی را تبریک می گویم

رهبر معظم انقلاب اسلامی فرمودند: مجرم اصلی فاجعه غصب فلسطین، دولتهای 
غربی و سیاستهای شیطانی آنها بود. آن روزی که دولتهای فاتح جنگ اول جهانی، نیاز 
به یک پایگاه امن در قلب این منطقه را برای تضمین سلطه ی دائمی خود بیش از پیش 
احساس کردند. انگلیس از سالها پیش از آن با طرح بالفور زمینه را آماده و بدعتی به نام 

صهیونیسم را مهیای نقش آفرینی کرده بود. 
حضرت آیت الله خامنه ای روز جمعه در سخنانی به مناسبت روز جهانی قدس با اشاره 
به گشوده شدن فصل جدیدی در مبارزه برای فلسطین بعد از پیروزی انقلاب اسلامی و 
ظهور جبهه مقاومت و تغییر موازنه قدرت به نفع مبارزان، هفت توصیه مهم را در خصوص 
ادامه جهاد بزرگ و مقدس کنونی بیان و تأکید کردند: اصلی ترین توصیه، تداوم مبارزه 
ویروس  و بی گمان  و گسترش عرصه جهاد در همه سرزمین های فلسطینی است 
صهیونیسم دیری نمی پاید و با همت و ایمان و غیرت جوانان، از این منطقه ریشه کن 

و ازاله خواهد شد.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنانشان با تبریک پیشاپیش عید سعید فطر به 
همه مسلمانان جهان، تعیین روز قدس را ابتکار هوشمندانه امام خمینی و حلقه وصل 
مسلمانان برای هم صدایی درباره قدس شریف و فلسطین مظلوم خواندند و با اشاره 
به استقبال ملتها از روز قدس گفتند: سیاست عمده استکبار و صهیونیسم، کمرنگ 
کردن مسئله فلسطین در ذهنیت جوامع مسلمان و به سمت فراموشی راندن آن است 
اما فوری ترین وظیفه، مبارزه با این خیانت است و قطعاً غیرت و اعتماد به نفس و 

هوشمندی روزافزون ملتهای مسلمان اجازه فراموش شدن آن را نخواهد داد.
مجرم اصلی فاجعه فلسطین، دولتهای غربی و سیاست های

 شیطانی آنهاست
حضرت آیت الله خامنه ای غصب کشور فلسطین و تشکیل غده سرطانی صهیونیستی 
با فجیع ترین انواع قتل و جنایت و تداوم دهها ساله این ستم تاریخی را یک رکورد جدید 
از سَبعیّت و شیطان صفتی بشر، برشمردند و افزودند: عامل و مجرم اصلی این فاجعه، 
دولتهای غربی و سیاستهای شیطانی آنها بود که هدف اصلی آنها و کمپانی داران یهودی 
از ایجاد دولت صهیونیست و تجهیز آن به انواع امکانات حتی تسلیحات اتمی، ایجاد یک 

پایگاه دائمی در منطقه و امکان دخالت و تسلط بر کشورهای آن بود.
ایشان افزودند: متأسفانه اغلب دولتهای عرب نیز پس از مقاومت های نخستین، 
به تدریج تسلیم شدند و با فراموشی وظیفه انسانی و اسلامی و سیاسی و غیرت و نخوت 

عربی، به هدفهای دشمن کمک کردند.
رهبر انقلاب نتیجه این تسلیم را کشانده شدن مسیر مبارزه به راه بی فرجام مذاکره 
با اشغالگر و حامیانش دانستند و خاطرنشان کردند: در چنین شرایطی طلوع انقلاب 
اسلامی در ایران فصل جدیدی در مبارزه برای فلسطین گشود و با ظهور جبهه مقاومت 

کار بر رژیم صهیونیستی سخت تر شد و البته در آینده بسی سخت تر خواهد شد.
ایشان در توصیف صحنه کنونی مبارزه گفتند: در این عرصه، جبهه مقاومت رو به 
اقتدار و امید فزاینده و در مسیر جذب روزافزون عناصر قدرت است اما جبهه ظلم و کفر 

و استکبار روز به روز تهی تر، مأیوس تر و کم توان تر می شود.
حضرت آیت الله خامنه ای در عین حال عرصه مبارزه را به شدت خطیر و تغییرپذیر و 
نیازمند مراقبت دائمی خواندند و تأکید کردند: هرگونه غفلت و سهل اندیشی و خطا در 
محاسبات اساسی در این مبارزه بسیار مهم و سرنوشت ساز و حیاتی، زیانهای سنگینی 

وارد خواهد کرد.
فوری ترین وظیفه مبارزه با خیانت فراموش کردن مساله فلسطین است

ایشان سپس هفت توصیه مهم را برای همه کسانی که دل در گرو مسئله فلسطین 
دارند، بیان کردند.

»محدود نکردن موضوع فلسطین به یک مسئله صرفاً فلسطینی و یا حداکثر عربی« 
توصیه اول رهبر انقلاب اسلامی بود که در این خصوص گفتند: مبارزه برای آزادی 
فلسطین علاوه بر اینکه جهاد فی سبیل الله و فریضه و مطلوب اسلامی است، یک 
مسئله انسانی است و آنهایی که سازش چند عنصر فلسطینی با حُکام چند کشور عربی 
را مجوز عبور از این مسئله اسلامی و انسانی می شمُرند، به شدت دچار خطا در فهم 

مسئله و احیاناً دچار خیانت هستند.
حضرت آیت الله خامنه ای در بیان دومین توصیه خود افزودند: هدف این مبارزه، آزادی 

همه سرزمین فلسطین از بحر تا نهر و بازگشت همه فلسطینیان به سرزمین خویش است 
بنابراین فروکاستن آن به تشکیل دولتی در گوشه ای از این سرزمین، نه نشانه حق جویی 
است و نه نشانه واقع بینی زیرا امروز میلیونها فلسطینی به مرتبه ای از اندیشه و تجربه و 
اعتماد به نفس رسیده اند که بتوانند این جهاد بزرگ را وجهه همت سازند و به نصرت 

الهی و پیروزی نهایی نیز مطمئن باشند.
ایشان در توصیه سوم با تأکید بر لزوم توکل جامعه مسلمان غیور و دیندار در این جهاد 
بزرگ و مقدس به خداوند و اتکاء به نیروهای درونی و دست قدرتمند خود و پرهیز از 
اعتماد به قدرتهای ظالم غربی و مجامع وابسته جهانی و برخی دولتهای دنباله رو و بی 
آبروی منطقه، گفتند: امروز دنیا یک به یک تعداد قربانیان کرونا را در سراسر جهان 
می شمارد اما هیچ کس نمی پرسد قاتل و مسئول صدها هزار شهید، اسیر و مفقود در 
کشورهایی که آمریکا و اروپا در آن آتش جنگ را روشن کردند، و مسئول این همه جنایت 

و غصب و تخریب و ظلم در فلسطین کیست؟
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه توصیه چهارم خود را خطاب به نخبگان سیاسی 
و نظامی جهان اسلام اینگونه بیان کردند: سیاست آمریکا و صهیونیست ها انتقال 
درگیری ها به پشت جبهه مقاومت و راه اندازی جنگ های داخلی برای سرگرم کردن 
جبهه مقاومت و فرصت دادن به رژیم صهیونیست است همانند کاری که در سوریه، یمن 
و در عراق با ایجاد داعش انجام دادند. راه جلوگیری از این سیاست خباثت آمیز، خواست 
و مطالبه جدی جوانان غیرتمند در جهان اسلام و توجه به توصیه امام خمینی عظیم 
است که فرمود هر چه فریاد دارید بر سر آمریکا -و نیز البته دشمن صهیونیست- بکشید.
رهبر انقلاب اسلامی در توصیه پنجم خود، به سیاست آمریکا با کمک پادوهای منطقه 
ای آن برای عادی سازی حضور رژیم صهیونیستی در منطقه و قبول آن به عنوان یک 
واقعیت اشاره کردند و گفتند: باید با واقعیت های مهلک و زیان بخش مبارزه کرد و 
همانطور که امروز انسانهای با شعور، مبارزه با کرونا را واجب می دانند، مبارزه با ویروس 
دیرپای صهیونیسم نیز ضروری است و دیری نمی پاید که این ویروس به همت و ایمان و 

غیرت جوانان، از منطقه ریشه کن خواهد شد.
اصلی ترین توصیه حضرت آیت الله خامنه ای، ششمین توصیه ایشان مبنی بر »تداوم 

مبارزه و گسترش عرصه جهاد در همه سرزمین های فلسطینی« بود.
با افتخار و تمام توان به جهاد مقدس فلسطین کمک می کنیم

رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه همه باید ملت فلسطین را در این جهاد مقدس 

یاری کنند و جمهوری اسلامی با افتخار هر چه در توان داشته باشد در این راه انجام 
خواهد داد، گفتند: یک روز تشخیص بر این شد که مبارز فلسطینی، دین و غیرت و 
شجاعت دارد اما دست او تهی از سلاح است، بنابراین به مدد الهی برنامه ریزی انجام 
گرفت و موازنه قدرت در فلسطین دگرگون شد، به گونه ای که امروز غزه می تواند در برابر 

تهاجم نظامی دشمن صهیونیست بایستد و بر آن پیروز شود.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه این تغییر معادله قدرت در بخش موسوم 
به سرزمین های اشغالی، قضیه فلسطین را به گام های نهایی نزدیک خواهد کرد و 
تشکیلات خودگران در این امر تکلیف بزرگی برعهده دارد، افزودند: با دشمن وحشی 
جز با اقتدار و از موضع قدرت نمی توان سخن گفت. زمینه این اقتدار بحمدالله در 
ملت شجاع و مقاوم فلسطین آماده است و جوانان فلسطینی امروز تشنه دفاع از کرامت 
خویش هستند. ایشان خاطر نشان کردند: حماس و جهاد اسلامی در فلسطین و 
حزب الله در لبنان، حجت را بر همه تمام کرده اند و دنیا مجبور شدن ارتش جنایتکار 
صهیونیستی به عقب نشینی از جنوب لبنان زیر ضربات کوبنده حزب الله و التماس 

برای آتش بس را فراموش نخواهد کرد و این، یعنی دست پُر و موضع قدرت.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به اقدام اخیر یک دولت اروپایی در غیر قانونی اعلام 
کردن حزب الله مجاهد و سرافراز گفتند: غیر قانونی رژیمی مثل آمریکا است که داعش 
را تولید می کند و رژیمی همانند آن دولت اروپایی است که هزاران نفر در بانه ایران و 

حلبچه عراق بر اثر مواد شیمیایی اش به کام مرگ می روند و باید تا ابد شرمسار باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای در هفتمین توصیه خود با تأکید بر اینکه فلسطین متعلق به 
همه ی فلسطینیان است و باید با اراده آنان اداره شود، بار دیگر طرح جمهوری اسلامی 
برای برگزاری همه پرسی از همه ادیان و اقوام فلسطینی را مطرح  و خاطرنشان کردند: 
این طرح نشان می دهد که ادعای یهودی ستیزی که در رسانه های غربی تکرار می 

شود، بکلی بی اساس است.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه آنچه قطعاً باید برود نظام صهیونیستی و 
صهیونیسم است، در پایان یاد شهیدان قدس از شیخ احمد یاسین و فتحی شقاقی 
و سیّد عبّاس موسوی تا سردار بزرگ اسلام و چهره فراموش نشدنی مقاومت شهید 
قاسم سلیمانی و مجاهد بزرگ عراقی شهید ابومهدی المهندس و دیگر شهدای قدس 
را گرامی داشتند و از خداوند متعال برای مرحوم حسین شیخ الاسلام که سالیانی را در 

راه فلسطین و آرمان قدس تلاش کرد، رحمت الهی مسئلت کردند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در سخنانی به مناسبت روز جهانی قدس:

عرصه جهاد در همه سرزمین های فلسطینی گسترش یابد
ویروس صهیونیسم از منطقه ریشه کن خواهد شد

رعایت  عدم  و  تجمعات  برخی  ایجاد  گفت:  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رییس   
فاصله گذاری دراین استان نگران  کننده است.  محمدرضا قدیر درجلسه ستاد مقابله 
با کرونا ویروس، دراین استان  افزود: کرونا همچنان وجود دارد و حفظ حساسیت ها و 
ندادن اطمینان کاذب سیاست اصلی است. وی اضافه کرد: از هم اکنون نگران پاییز 
هستیم و باید رفتارها تغییر کرده و مراقبت ها را از هم اکنون داشته باشیم؛ از سوی 
دیگر باید ذخایر استراتژیک ما به خصوص در مورد داروها و وسایل حفاظت شخصی 

کافی باشد. وی گفت:درحال حاضر عدد مولد نسلی در بیشتر استان ها و از جمله

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: به مناسبت شب عیدسعید 
فطر و سالروز آزادسازی خرمشهر علاوه بر برگزاری ویژه برنامه های فرهنگی در سطح 
شهر قم، آسمان شهر نیز به صورت ویژه ای نورافشانی می شود. مهدی کلانترزاده 
با اشاره به آماده سازی فضای شهری به مناسبت روز قدس، اظهار کرد: به مناسبت 
روز قدس فضاسازی شهری و اکران بنرهای مناسبتی به صورت آویز، عرشه پل و 
پرتابل به متراژ ۷۰۰ مترمربع صورت گرفته است. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل 

شهرداری قم با بیان اینکه ۳۰ بنر با عنوان شهید القدس به صورت آویز نیز تهیه

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

رعایت نکردن فاصله گذاری درقم نگران  کننده است
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:

نورافشانی شهرقم همزمان با عید سعید فطر
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در جلسه شورای اداری استان قم از تلاش های علی لاریجانی نماینده مردم قم در سه دوره مجلس شورای اسلامی تقدیر به 
عمل آمد. نخستین نشست شورای اداری استان قم در سال جاری و همچنین آیین تکریم از خدمات و تلاش های علی لاریجانی 
در سه دوره نمایندگی مردم قم در مجلس عصر پنجشنبه ۱ خرداد ۱۳۹۹ با حضور آیت الله سید هاشم حسینی بوشهریعضو 
هیأت رئیسه مجلس خبرگان رهبری، محمد نهاوندیان معاون اقتصادی رئیس جمهور، بهرام سرمست استاندار و مرتضی 
سقائیان نژاد شهردار قم برگزار شد. امام  جمعه قم در این مراسم ضمن گرامیداشت روز قدس و تبریک پیشاپیش عید فطر از 
ابعاد مدیریت خوب دکتر لاریجانی سخن گفت. آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری جایگاه مجلس شورای اسلامی را در 
انقلاب رفیع دانست و افزود: ممکن است بین نمایندگان قم اختلاف سلیقه وجود داشته باشد، اما درباره خدمت به قم اختلاف 
نظری بین نمایندگان استان ندیده ایم. وی  با بیان اینکه استان قم از کاروان رشد و توسعه عقب است گفت: از نمایندگان مردم قم 

تقاضا داریم نسبت به وضع قم و مسائل و مشکلات آن  توجه جدی داشته باشند.

در شورای اداری  استان قم انجام شد؛

تکریم  از خدمات 12 ساله لاریجانی در قم

2

رهبر معظم انقلاب اسلامی :

با افتخار و تمام توان به جهاد مقدس فلسطین کمک می کنیم
آینده برای رژیم صهیونیستی سخت تر خواهد شد 

 ویروس صهیونیسم از منطقه ریشه کن خواهد شد

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:
کشف احتکار100 میلیاردی خودروهای صفر کیلومتر
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در جلسه شورای اداری استان قم از تلاش های علی لاریجانی نماینده مردم قم در 

سه دوره مجلس شورای اسلامی تقدیر به عمل آمد.
نخستین نشست شورای اداری استان قم در سال جاری و همچنین آیین تکریم از 
خدمات و تلاش های علی لاریجانی در سه دوره نمایندگی مردم قم در مجلس عصر 
پنجشنبه ۱ خرداد ۱۳۹۹ با حضور آیت الله سید هاشم حسینی بوشهریعضو هیأت 
رئیسه مجلس خبرگان رهبری، محمد نهاوندیان معاون اقتصادی رئیس جمهور، 

بهرام سرمست استاندار و مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم برگزار شد.
آیت الله بوشهری :

در خدمت به قم اختلاف نظری بین نمایندگان استان ندیده ایم
امام  جمعه قم در این مراسم ضمن گرامیداشت روز قدس و تبریک پیشاپیش عید 

فطر از ابعاد مدیریت خوب دکتر لاریجانی سخن گفت.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری جایگاه مجلس شورای اسلامی را در انقلاب 
رفیع دانست و افزود: ممکن است بین نمایندگان قم اختلاف سلیقه وجود داشته 

باشد، اما درباره خدمت به قم اختلاف نظری بین نمایندگان استان ندیده ایم.
وی  با بیان اینکه استان قم از کاروان رشد و توسعه عقب است گفت: از نمایندگان 
مردم قم تقاضا داریم نسبت به وضع قم و مسائل و مشکلات آن  توجه جدی داشته 

باشند. 
علی لاریجانی :

توسعه یک وجهی قم مشکل آفرین است
رییس سابق مجلس شورای اسلامی نیز دراین مراسم  گفت :برای توسعه قم باید 
وضعیت چندوجهی تعریف شود و فقط به ظرفیت های زیارتی و خدماتی آن توجه 

نشود.
علی لاریجانی اظهار داشت: مسوولان قم در مسیر مقابله با کرونا با یک عزم 

اجرایی مطلوب عملکرد مطلوبی از خود برجای گذاشتند.
وی افزود :: با شیوع کرونا بخش گردشگری و واحدهای صنعتی قم آسیب های 

جدی دیده است.
وی یادآور شد: برای توسعه قم باید وضعیت چندوجهی تعریف شود و فقط به 

ظرفیت های زیارتی و خدماتی آن توجه نشود.
لاریجانی گفت: یک وجهی بودن بعد توسعه ای قم در بخش زیارتی سبب شد تا با 

شیوع کرونا ضربات اقتصادی بسیار شدیدی به فعالان این بخش وارد شود.
رییس سابق مجلس شورای اسلامی ابراز داشت: برای پیشبرد اهداف جهش 

تولید در قم در درجه اول باید از رکود واحدهای اقتصادی موجود جلوگیری شود.
وی تصریح کرد: محدودیت های سرمایه گذاری در شعاع ۱۲۰ کیلومتری تهران در 
برخی صنایع برداشته شده و باید شاهد رونق تولید و اشتغال در سالهای آینده در 

استان قم باشیم.
نماینده سابق مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: قم از عقب ماندگی های 
تاریخی رنج می برد که مشکلات مربوط به بافت های فرسوده ازجمله مشکلات مهم 

این استان است.
لاریجانی گفت: در طول ۱۲ سال نمایندگی مردم قم در مجلس شورای اسلامی 

مهمترین هدف خود را در جهت آبادانی و توسعه قم متمرکز کرده بودم.
مسئولان استانی باید اختیارات بیشتری داشته باشند

لاریجانی اضافه کرد: مسئولان استانی باید در این شرایط اختیارات بیشتری داشته 
باشند و دولت باید این امکان را فراهم کند که این امر سرمایه گذاری را سهل می کند.

کارخانه های قم نباید دچار رکود شوند
نماینده مردم قم در دهمین دوره مجلس شورای اسلامی افزود: کارخانه های قم 
نباید دچار رکود شوند و برای توسعه قم باید چند وجهی تصمیماتی گرفت و اولویت 
زیارت نباید موجب شود دیگر بخش ها نادیده گرفته شود از جمله صنعت که می تواند 
بسیار راهگشا باشد.  وی تأکید کرد: برای اقتصاد خورد نیز باید فکری کرد و فرآیند 
سرمایه گذاری های کوچک باید ساده گرفته شود و نباید سخت گیری های زیادی 

کرد که در این راستا شهرداری ها و سایر نهادها می توانند کمک کنند.
وی با بیان اینکه از همان ابتدای نمایندگی قم در مجلس به امر آبادانی قم با وجود 
عقب افتادگی های موجود توجه داشتیم، افزود: امروز شرایط قم متفاوت از قبل 
شده، اما باید تلاش داشت تا بافت فرسوده قم را احیا کرد در این زمینه تصمیماتی 

گرفته شده که نیازمند پیگیری جدی دارد.
وی ابراز داشت: هدف من در این ۱۲ سال کمک به استان قم بود و اگر درجایی 

کم کاری یا قصوری داشته ام مردم مرا عفو کنند.
وضعیت کشور ما بعد از کرونا مشکلاتی خواهد داشت

وی در ادامه با بیان اینکه وضعیت کشور ما بعد از کرونا مشکلاتی خواهد داشت 
که مدیران باید تلاش کنند این موانع را بردارند، افزود: کرونا داغ بیکاری را عمیق تر 
کرده که این روزها بسیاری ها دچار مشکل شدند، از جمله اقشار ضعیف که باید برای 

بازگشت به حالت عادی آنان تدبیر کرد.
لاریجانی گفت: در قم که حرم مطهر بسته و زائر بسیار کم شده است، بسیاری از 

کسبه ها و اصناف از جمله سوهان پزی ها دچار رکود و کسادی شدند.
وی ادامه داد: رهبر معظم انقلاب در ابتدای سال تأکید کردند که باید دنبال جهش 
تولید باشیم و مجلس و دولت باید برای تحقق آن برنامه ریزی کنند. نماینده مردم 
قم در دهمین دوره مجلس شورای اسلامی بیان داشت: باید از تلاش های وزارت 
بهداشت در راستای مقابله با ویروس کرونا تقدیر کرد، در حالی که پرستاران در سایر 
کشورها با بلندگو به مردم راهنمایی های می دادند، اما پرستاران کشور ما حضور 
فیزیکی در بیمارستان ها داشتند و حتی افرادی غیر از کادر درمانی نیز برای کمک به 
بیماران به بیمارستان ها رفتند که این نشان دهنده مکتب اسلامی است که سرمایه 

کشور به حساب می آید.
طرح معامله قرن با زور محقق نمی شود

نماینده مردم قم در خانه ملت در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به روز قدس 
اظهار داشت: صهیونیست ها در پوشش های زیادی ورود پیدا می کنند که در طرح 
اخیر مجلس در مقابله صهیونیست ها به این ابعاد توجه شده است.  وی عنوان کرد: 
طرح معامله قرن با زور محقق نمی شود که از بین بردن این طرح نیازمند کارهای 
میدانی دارد تا این طرح از صحنه حذف شود و امروز کشورهای اروپایی ضعیف تر 
از آن هستند که در این عرصه حضور یابند. لاریجانی تصریح کرد: به روز قدس باید 
به صورت جدی توجه داشت و در دنیا نیز امروز فقط ایران به طور واضح از فلسطین 

حمایت می کند و برخی از مرتجعین منطقه بدنبال عادی سازی روابط هستند.
امیرآبادی نماینده قم :

آنطور که باید از ظرفیت لاریجانی در قم استفاده نشد 
منتخب مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز در این مراسم  با بیان اینکه همیشه 
در مورد رفع مشکلات قم با وحدت و همدلی کار را دنبال کرده ایم، گفت: طی این 
۱۲ سال گذشته مدیران تلاش کردند که بتوانند از ظرفیت علی لاریجانی استفاده 

کنند اما آنطور که باید، از این ظرفیت استفاده نشده است.
احمد امیرآبادی فراهانی طی سخنانی ضمن تقدیر از تلاش مسئولان استانی در 
راستای مبارزه با کرونا و رسیدگی به مشکلات مردم به ویژه در حوزه بهداشت و درمان 
اظهار کرد: پزشکان و پرستاران، نیروهای جهادی، بسیج و طلاب طی این مدت در 
بیمارستان ها به شیوه مطلوب رسیدگی به بیماران را دنبال کردند. وی اضافه کرد: 
دولت با وجود مشکلات مختلف در حوزه منابع مالی، اقدامات مطلوبی در راستای 
مبارزه با کرونا دنبال کرده و این اقدامات نسبت به دیگر کشورها قابل توجه است. 
منتخب مردم قم در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: طی هشت سالی که 
بنده در مجلس حضور یافته و در مجمع نمایندگان استان فعالیت داشتم رسیدگی 
به مشکلات مردم و شهر قم را در اولویت قرار داده و در این مورد میان نمایندگان قم 
اختلافی وجود نداشته است. وی با بیان اینکه همیشه در مورد رفع مشکلات قم با 
وحدت و همدلی کار را دنبال کرده ایم، عنوان کرد: طی این ۱۲ سال گذشته مدیران 
تلاش کردند که بتوانند از ظرفیت علی لاریجانی استفاده کنند اما آنطور که باید، از 
این ظرفیت استفاده نشده است. امیرآبادی خاطرنشان کرد: هر چند لاریجانی به 
علت جایگاه ریاست مجلسی درگیر مباحث ملی بوده با این حال نسبت به مباحث 
قم نیز دغدغه مند بود و چند نفری در دفتر وی مشکلات قم را پیگیری می کردند و 

بنده به عنوان یکی از مردم قم از تلاش های این نماینده تشکر می کنم.
ذوالنوری نماینده مردم قم :

آقای لاریجانی با درایت و سعه صدر مجلس را به شکل مطلوبی اداره  کرد
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی  نیز دراین مراسم خواستار تلاش بیشتر 
قوه مقننه برای گسترش شفافیت مالی در کشور شد.  حجت الاسلام والمسلمین 
برابر  چند  خدوم  و  دست پاک  مسوولان  تعداد  کرد:  تصریح   ، ذوالنوری  مجتبی 
مسوولان سوءاستفاده گر است اما به دلیل نبود فضای شفافیت، فساد یک مسئول 
به پای تمام مدیران نوشته می شود. ذوالنوری با انتقاد از نبود فضای شفافیت لازم 
در عملکرد مالی مسوولان کشوری، گفت: بی اعتمادی به برخی مسوولان بیش از 
گرانی و تورم مردم را آزار می دهد. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مبحث فساد و بی عدالتی سروصدا و حاشیه ای که وجود دارد از اصل وجود 
فساد در کشور بیشتر است. وی اظهار داشت: مقابله با فساد یکی از وظایف نهاد 
قانون گذاری است و این نهاد باید با تصویب قوانین موردنیاز روزنه های فساد بسته و 
مسدود شود. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی ابراز کرد: اجرای عدالت 
یکی از آرمان های اصلی انقلاب اسلامی بوده و نهادهای قانونی و مسوولان باید در 
مسیر شفافیت کامل حرکت کنند. ذوالنوری اظهار کرد: زندگی مسوولان باید مانند 
اتاق شیشه ای در مقابل مردم باشد تا از این طریق احساس فساد و تبعیض در بین 
بخش زیادی از مردم از بین برود. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی یادآور 
شد: بدلیل نبود شفافیت کافی، بی اعتمادی گسترده ای در کشور به راه افتاده و 
در این شرایط باید مساله شفافیت در کنار مسائل اقتصادی و معیشتی در اولویت 
مجلس یازدهم باشد. ذوالنوری گفت: آقای لاریجانی رییس مجلس شورای اسلامی 
در طول سه دوره گذشته با درایت و سعه صدر مجلس را به شکل مطلوبی اداره  کرده 
و کمترین تنشی در ۱۲ سال گذشته به وجود آمده است. در پایان جلسه شورای 
اداری قم با اهدای لوحی از سوی نهادهای مختلف استان از ۳ دوره تلاش های علی 

لاریجانی در مجلس شورای اسلامی تقدیر به عمل آمد.

فرمانده کل ارتش: 

هر گونه طمع ورزی دشمنان را 
در نطفه خفه می کنیم

 فرمانده کل ارتش در پیامی به مناسبت سی و هشتمین سالروز آزادی خرمشهر تاکید 
کرد: ارتش جمهوری اسلامی بستر جهش تولید را با اجرای طرح های خود و با آمادگی 
و تحقق شعار»ما قوی هستیم« پیگیری و هر گونه طمع ورزی دشمنان را در نطفه خفه 

و حماسه ای ماندگار همچون فتح خرمشهر را خواهند آفرید. 
سید  سرلشکر  امیر  پیام  متن  در  ارتش،  عمومی  روابط  پنجشنبه  روز  گزارش  به 
عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران به مناسبت سوم خرداد، 
سالروز آزادسازی خرمشهر آمده است: حماسه عظیم و ماندگار آزادسازی خرمشهر در 
سوم خرداد سال ۱۳6۱، جلوه ای عظیم از نصرت الهی و محصول وحدت، همدلی 
و هم افزایی نیروهای مسلح، حضور حماسی ملت غیور ایران در حراست از میهن 
اسلامی، پیروزی در تقابل اراده ها و به ثمر نشستن وعده الهی»اِن تَنصُرُوا اللهَ یَنصُرکُم 
و پاک کردن  آزادسازی خرمشهر  بود. بدون شک حماسه بزرگ  اَقدامَکُم«  ت  یُثَبِّ وَ 
خونین شهر از لوث وجود متجاوزین بعثی، در برهه ای از جنگ تحمیلی که دشمن تا بُن 
دندان مسلح، کشور ما را آماج حملات خود قرارداده و وعده فتح سه روزه خوزستان را 
می داد؛ اقتدار و افتخاری ابدی را برای رزمندگان اسلام به ارمغان آورد و باعث بازآفرینی 

صحنه ای نورانی از عشق، دلدادگی و ایمان به خداوند تبارک  و تعالی شد.
در ادامه پیام فرمانده کل ارتش آمده است: غرورآفرینان ایران اسلامی با توکل به 
خداوند متعال، اعتماد و اطمینانی که به نصرت های الهی داشتند و آن را از لِسان و 
چهره پر از امید و آرامش حضرت امام خمینی)ره( به ودیعه گرفته بودند، با همدلی 
و هم افزایی، برگی دیگر به اوراق زرین و پرافتخار کشور افزودند و خرمشهر را با نثار 
خون عزیزترین مردانِ مرد این مرزوبوم از دشمن بعثی پس گرفته و آن را به مام میهن 
بازگرداندند.  در ادامه این پیام آمده است: امروز و درحالی که دشمن ناامید از تجاوز 
به این آب وخاک و هماوردی نظامی با ایران اسلامی است، با تحریم های ظالمانه 
اقتصادی، عملیات گسترده روانی و هجمه تبلیغاتی به مواجهه با انقلاب اسلامی 
برخاسته و ازآنجایی که خرمشهرها در پیش است بازخوانی و مرور حماسه های بزرگ 
و غرورآفرین همچون فتح خرمشهر می تواند به عنوان الگویی ماندگار در پیش روی 
جوانان غیرتمند ما قرار گیرد و پایداری و استقامت ملتی بزرگ را در ذهن جهانیان زنده 
نماید. سرلشکر موسوی در این پیام تاکید کرد: در مقطع کنونی و در آغاز دهه پنجم، با 
تأسی از بیانیه گام دوم انقلاب و در آستانه گرامیداشت چهلمین سالگرد دفاع مقدس 
که جنگ اراده ها بین ملت بزرگ ایران و سلطه گران جهانی در گرفته است؛ ملت ایران 
هنرمندانه تمام این تهدیدات را با سازوکار معنویت و ژرف اندیشی رهبر فرزانه انقلاب به 

فرصت تبدیل خواهد کرد.
وی در این پیام تاکید کرد: ارتش جمهوری اسلامی ایران، ضمن گرامیداشت حماسه 
ماندگار سوم خرداد سالروز فتح خرمشهر و تبریک این روز بزرگ و حماسی به فرماندهی 
معظم کل قوا حضرت امام خامنه ای)مدظله العالی( و درود به روح پرفتوح شهدا، امام 
شهدا، ایثارگران و جانبازان انقلاب اسلامی و دفاع مقدس، اعلام می دارد؛ فرزندان 
ملت بزرگ و غیور ایران اسلامی در ارتش جمهوری اسلامی ایران دست در دست سایر 
نیروهای مسلح، با پیروی از تدابیر داهیانه رهبر حکیم انقلاب در سالی که مزین به سال 
»جهش تولید« است با به کارگیری نیروی انسانی کارآمد و عناصر نخبه، بستر جهش 
تولید را با پیدایش یک اراده قوی برای قطع امید از بیرون و توجه و تمرکز حداکثری به 
ظرفیت های درون زا، اجرای طرح های خود را با آمادگی و تحقق شعار»ما قوی هستیم« 
پیگیری و هر گونه طمع ورزی دشمنان را در نطفه خفه کرده و حماسه ای ماندگار 

همچون فتح خرمشهر را خواهند آفرید.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

 تلاش برای تبیین شخصیت شهید سلیمانی 
وظیفه ای ذاتی است

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در دیدار از بنیاد شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی، 
گفت: از هیچ تلاشی برای تبیین شخصیت سردار شهید سلیمانی به عنوان یک وظیفه 

ذاتی فروگذار نخواهد شد. 
»سیدعباس صالحی« روز پنج شنبه در دیدار مجموعه مسوولان و کارکنان بنیاد شهید 
سپهبد حاج قاسم سلیمانی و بررسی اقدامات انجام شده برای تبیین شخصیت این 
شهید بزرگوار، افزود: ملت ایران به شهید سلیمانی تعلق خاطر دارد و این میزان ارتباط 
عاطفی عمیق و تعلق خاطر معنادار مردم یک سرزمین به فرماندهی مخلص، فداکار و 

دلاور بی نظیر است و نمونه ای از آن یافت نمی شود.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهار کرد: رهبر معظم انقلاب در بیانات خود چندین 
بار فرمودند که »بسیاری از شب ها و روزها همچنان به یاد آن شهید عزیز هستم« که این 

فرمایشات نشان از شخصیت بی مثال شهید سلیمانی دارد.
وی ادامه داد: شخصیت وجودی این شهید در یک ترکیب وجودی منحصر به فرد و 
متمایز بود؛ ایشان از سنین نوجوانی تا زمان شهادت در یک گستره زمانی و جغرافیایی 
وسیع فعالیت کردند؛ تشییع پیکر ایشان هم نشان داد که این شهید والا مقام چه نفوذ 
عمیقی در دل مردم داشتند؛ این در حالی است که شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
تا آخرین لحظه عمر پر برکتش هیچگونه تلاشی برای نفوذ رسانه ای و تبلیغاتی از خود 
نشان نداد. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خاطرنشان کرد: افرادی با این ضریب نفوذ 
در بین مردم بسیار کم هستند. رییس شورای فرهنگ عمومی کشور تأکید کرد: وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی هرگونه اقدام برای تبیین شخصیت و ابعاد وجودی این شهید 
سرافراز را وظایف ذاتی خود تلقی کرده و در این باره تلاش خواهیم کرد تا بتوانیم با 

بهره گیری از همه ظرفیت های موجود نسبت به این شهید وارسته ادای دین کنیم.

ظریف: 

مقام های آمریکایی در جنایات اسرائیل 
همدست هستند

»محمدجواد ظریف« وزیر خارجه ایران گفت که حامیان آمریکایی »بنیامین نتانیاهو« 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی در جنایت های این رژیم همدست هستند. 

ظریف پنجشنبه شب در پیامی توئیتی نوشت که کسانی که منافع نتانیاهو را بر هر 
چیزی مقدم می دارند- خواه کسانی که در »فاگی باتم« یا خیابان ۱6۰۰ پنسیلوانیا 

هستند- در تمام جنایت های اسرائیل علیه بشر همدست هستند.
فاگی باتم محل وزارت خارجه آمریکا و خیابان ۱6۰۰ پنسیلوانیا محل کاخ سفید 
است.  ظریف افزود: آنها باید پاسخگوی هر گونه تجاوزگری باشند؛ از غصب سرزمین 
با  فلسطینی  کودکان  قتل  و  قرن«  »توافق  لوای  تحت  آپارتاید  تا  گرفته  فلسطین 
سلاح های آمریکایی. وزیر امور خارجه همچنین عصر امروز در توئیت دیگری نوشت 
که فلسطینیان نباید هزینه جنایات تمدن غرب علیه یهودیان را بپردازند. ظریف دراین 
پیام توییتری اضافه کرد: تهوع آور است کسانی که تمدنشان »راه حل نهایی« را در 
اتاق های گاز می دید، به کسانی حمله می کنند که خواستار یک راه حل واقعی از طریق 
صندوق های رأی، از طریق همه پرسی، هستند. چرا ایالات متحده و غرب این قدر از 

دموکراسی هراس دارند؟ فلسطینیان نباید هزینه جنایت شما یا گناه شما را بپردازند.
 

دو گزینه ریاست مجلس کنار کشیدند

قالیباف و حاجی بابایی برای ریاست 
مجلس رقابت می کنند

منتخب مردم خلخال در باره آخرین تصمیمات منتخبان اصولگرای مجلس یازدهم 
برای کرسی ریاست، گفت: علی نیکزاد و شمس الدین حسینی از نامزدی ریاست 
مجلس انصراف دادند و بدین ترتیب رقابت بین حمیدرضا حاجی بابایی و قالیباف 

خواهد بود. 
سید غنی نظری خانقاه در گفت وگویی در خصوص آخرین تصمیمات منتخبان 
جریان اصولگرا برای انتخاب رییس و هیات رییسه مجلس یازدهم در دومین جلسه 
شورای موقت مرکزی ائتلاف نیروهای انقلاب اظهار داشت: مهمترین دستور کار این 
جلسه اعلام حضور کاندیداهای ریاست مجلس یازدهم و ارائه برنامه ها و توانایی های 
خود به شورای مرکزی بود. وی افزود: در این جلسه محمدباقر قالیباف، علی نیکزاد، 
شمس الدین حسینی، حمیدرضا حاج بابایی و مصطفی میرسلیم به عنوان داوطلبان 
ریاست مجلس در این جلسه حضور یافتند که هر کدام به مدت ۲۰ دقیقه برای جمعی 
6۲ نفره صحبت کردند که این جمع 6۲ نفره خود چکیده و نمادی از دیگر منتخبان 
نیروهای انقلاب در مجلس یازدهم هستند. نظری خانقاه با بیان اینکه هر کدام از این 
پنج نفر نظرات و برنامه ها و راه کارهای خود را برای مجلسی کارآمد و مردمی بیان کردند. 
به عنوان مثال، مصطفی میرسلیم بودجه نویسی در کشور را دارای اشکال دانست به 

این معنی که مجلس فقط ۲ درصد می تواند در بودجه تغییرات ایجاد کند.

ثمرات و برکات روز عید فطر 
عید سعید فطر بر اساس روایات معصومین)ع( یکی 
از چهار عید مهم مسلمانان در کنار اعیاد قربان، غدیر 
و مبعث شناخته می شود. در این روز که همزمان با 

اولین روز ماه شوال است، مسلمانان به اعمال عبادی خاص مثل نماز جماعت این 
روز شریف مشغول می شوند تا مزد معنوی یک ماه روزه داری خویش را از خداوند 
متعال دریافت کنند؛ از این رو در روایات به روز عید فطر یوم الجوایز می گویند. در 
این باره جابر بن عبدالله انصاری از امام باقر علیه السلام روایت کرده  که آن حضرت 
ندا  منادی  می  رسد  فرا  شوّال  اول  روز  »چون  فرمود:  خدا)ص(  رسول  فرمود: 
لُ یوْمٍ مِنْ  وَّ

َ
می  کند: ای مؤمنان در این صبحگاه بشتابید برای جوائزتان؛ إِذَا کَانَ أ

یهَا الْمُۆمِْنُونَ اغْدُوا إِلَی جَوَائِزکُِمْ«. 
َ
الٍ نَادَی مُنَادٍ: یا أ شَوَّ

اما شاید این سؤال برای مؤمنین روزه دار ایجاد شود که جوائز معنوی روز عید فطر 
که خداوند در قبال یک ماه عبادت مخلصانه آنان در نظر گرفته است، شامل چه 
مواردی است؟ با مروری بر احادیث شریف مربوط به فضیلت روز عید فطر می توان 

تا حدودی به این پاسخ دست یافت. 
 تزکیه ثمره مهم روز عید فطر

تزکیه یعنی پالایش روح از گناهان برای اوج گرفتن به ارتفاعات معنوی و دستیابی 
به کمالات انسانی است؛ خداوند در بخشی از آیه۲۱ سوره مبارکه نور می فرماید ؛ 
و اگر فضل و رحمت خدا شامل شما نبود احدی از شما )از گناه و زشتی( پاک و 
پاکیزه نشدی، لیکن خدا هر کس را می خواهد منزه و پاک می گرداند، و خدا شنوا 
و داناست«؛ بنابراین تزکیه مسأله ای است که جز با فضل و رحمت خداوند و سعی 

سالکان حاصل نمی شود.
حال با توجه به این مسأله خداوند یکی از ثمرات و جوائز مهم روز عید فطر را تزکیه 
قرار داده است؛ یعنی کسانی که توفیق نیافتند طی یک ماه آنچنان که شایسته 
است روح خود را از آلودگی های خطاها و اشتباهات تطهیر کنند، فرصت دارند در 
این عید مبارک به تزکیه بپردازند؛ لذا در روایات ائمه)ع( می خوانیم خداوند شب 
عید فطر را همسنگ شب قدر در نظر گرفته است. امام محمد باقر)ع( در این باره 
فرمود: »پدرم علی بن حسین)ع( شب عید فطر را در مسجد می ماند و تا صبح 
نماز می خواند و شب زنده داری می کرد و می فرمود:  ای پسرم این شب کمتر از 

شب قدر نیست.« ) الاقبال بالأعمال الحسنة، سید ابن طاووس، ج۱، ص46۵(
با توجه به این موضوع یکی از احکام واجب روزه داران پرداخت زکات فطریه است 
که بر اساس متون دینی یکی از فلسفه های آن سلامتی جسم و پاکسازی روح از 
رزائل اخلاقی است. در روایتی در تفسیر آیه ۱۰ سوره مبارکه شمس » ؛ رستگار شد 
آن کسی که تزکیه کرد« آمده است: منظور از تزکیه، زکات فطره است. )مستدرک 
وسائل الشیعه، ج 7، ابواب زکاة الفطره، ص ۱۳7( و جالب اینکه یکی از سوره های 

وارد شده در نماز عید فطر سوره شمس است. 
 مغفرت الهی در عید فطر

از دیگر ثمرات مهم عید فطر دستیابی به مغرفت خداوند است. به این معنا 
که خداوند اثرات وضعی خطاها و گناهان افراد را ترمیم می کند. رسول گرامی 
اسلام)ص( در ضمن روایتی در فضیلت ماه مبارک رمضان و عید فطر فرمودند: 
»...و چون صبح روز عید فرا رسد خداوند فرشتگان را به همه  ی شهرها بفرستد. 
پس در زمین فرود آیند و سر کوچه ها و گذرها بایستند و ]با صدایی که آن را همه  
ی آفریده  های خدا جز جن و آدمیان می  شنوند[ گویند: ای امّت محمد! به سوی 
پروردگار کریم ]برای نماز عید[ بیرون شوید که او پاداش فراوان دهد و گناهان بزرگ 
هُ الْمَلَائِکَةَ فِی کُلِّ الْبِلَادِ  را مورد مغفرت قرار دهد؛  فَإِذَا کَانَتْ غَدَاةُ یوْمِ الْفِطْرِ بَعَثَ اللَّ
دٍ اخْرُجُوا  ةَ مُحَمَّ مَّ

ُ
کَکِ فَیقُولُونَ یا أ فْوَاهِ السِّ

َ
رْضِ وَ یقِفُونَ عَلَی أ

َ
فَیهْبِطُونَ إِلَی الْأ

إِلَی رَبٍّ کَرِیمٍ یعْطِی الْجَزِیلَ وَ یغْفِرُ الْعَظِیمَ«  )امالی مفید مجلس ۲7  ص۲۳۲( 
وجود چنین ویژگی در این عید مبارک هر فرد مؤمنی را ترغیب به توجه بیشتر به 

خداوند متعال و تشویق به عبادت و عدم پرداختن به مسائل لهو و لعب می کند.
 رضایت خداوند از مؤمنین در عید فطر

یکی دیگر از ثمرات روز عید فطر دستیابی به رضایت خداوند متعال است؛ 
موضوعی که خوبان بشریت در طول سال همواره در پی آن هستند، خداوند 
مسیرش را به بهانه روز عید فطر برای مسلمانان هموار می کند. در اهمیت کسب 
رضایت خداوند پیامبر گرامی اسلام)ص( به امیرالمؤمنین)ع(  فرمودند: »ای علی! 
عقل چیزی است که با آن بهشت و خشنودی خداوند رحمان به دست می  آید؛ 
حْمَن « )من لا یحضره الفقیه  ةُ وَ طُلِبَ بِهِ رِضَا الرَّ یَا عَلِیُّ الْعَقْلُ مَا اکْتُسِبَتْ بِهِ الْجَنَّ
ج 4 ، ص ۳6۹(  لذا می توان اذعان کرد روزه داران ماه مبارک رمضان که به مدت 
یک ماه با عبادات خالصانه خود در پی کسب خشنودی و رضایت خداوند بودند، 
خداوند نیز در پایان این ماه رضایت خویش را به مجاهدان راهش اعلام می دارد؛ 
لذا رسول گرامی اسلام)ص( در ادامه روایت خویش فرمود: »خداوند عزّ و جلّ 
فرماید: شما را گواه می  گیرم که من پاداش روزه  رمضان و نمازشان را خشنودی و 
شْهِدُکُمْ مَلَائِکَتِی 

ُ
ی أ : فَإِنِّ هُ عَزَّ وَ جَلَّ آمرزش خود از ایشان قرار دادم؛ قَالَ: فَیقُولُ اللَّ

ی قَدْ جَعَلْتُ ثَوَابَهُمْ عَنْ صِیامِهِمْ شَهْرَ رَمَضَانَ وَ قِیامِهِمْ فِیهِ رِضَای وَ مَغْفِرَتِی«.  نِّ
َ
أ

رییس مرکز روابط عمومی وزارت بهداشت :

جان باختگان کرونا در کشور به ۷ هزار و 
۳۰۰ نفر رسید

 رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت اعلام کرد: تاکنون 
۱۳۱ هزار و 6۵۲ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت 
۵۱ نفر در ۲4 ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 7 هزار و ۳۰۰ 
نفر رسید.  کیانوش جهانپور روز جمعه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس 
کرونا در کشور و موارد فوت ناشی از آن بیان کرد: از دیروز تا امروز ۲ خرداد ۱۳۹۹ و 
بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی دو هزار و ۳۱۱ بیمار جدید مبتلا به کووید ۱۹ 
در کشور شناسایی شد. وی ادامه داد: از بین مبتلایان جدید، 4۱۳ مورد بستری و 
هزار و ۸۹۸ مورد سرپایی و از افراد در تماس با مبتلایان بودند که شناسایی شدند 
و مجموع بیماران کووید ۱۹ در کشور به ۱۳۱ هزار و 6۵۲ نفر رسید. رییس مرکز 
روابط عمومی وزارت بهداشت گفت: متاسفانه در طول ۲4 ساعت گذشته، ۵۱ 
بیمار کووید ۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به 
7 هزار و ۳۰۰ نفر رسید. جهانپور گفت: خوشبختانه تاکنون ۱۰۲ هزار و ۲76 نفر 
از بیماران، بهبود یافته و ترخیص شده اند. همچنین ۲6۵۹ نفر از بیماران مبتلا به 
کووید ۱۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند. وی افزود: تاکنون 
76۳ هزار و ۹۱۳ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است. سخنگوی 
ستاد مقابله با کرونا وزارت بهداشت اظهار کرد: وضعیت استان خوزستان، همچنان 
قرمز است. جهانپور بیان کرد: در طول ۲4 ساعت گذشته در ۱4 استان موارد فوتی 
صفر و در 6 استان، یک مورد فوتی گزارش شده است. وی گفت: افزایش روزهای 
اخیر در زمینه موارد شناسایی شده جدید را شاهد هستیم، اما روند کاهش بستری و 
موارد ارجاعی بیمارستان ها نیز ادامه دارد. وی ادامه داد: آمار استان هایی که در ۲4 
ساعت فاقد مرگ و میر بودند رو به افزایش است، ۱4 استان فاقد هرگونه فوتی بودند 

و 6 استان نیز یک مورد فوت ناشی از این بیماری را داشتند.
 

وزیر بهداشت: 

مردم در تعطیلات عید فطر سفر نروند
 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: بزرگ ترین نگرانی ما این است که با 
عدم رعایت فاصله گذاری ها و پروتکل ها، دوباره گرفتار پیک هایی از بیماری ناشی از 
ویروس کرونا شویم و در نتیجه از مردم می خواهیم در تعطیلات عید فطر سفر نروند.  
سعید نمکی روز چهارشنبه پس از برگزاری نشست تله کنفرانس با پنج کشور عرب 
همسایه در جمع خبرنگاران افزود:  جمعیتی از کشور که هنوز به بیماری ناشی 
از ویروس کرونا مبتلا نشده در خیلی از جاها بالای ۹۰ درصد است و اگر اتفاق 
جدیدی بیفتد و این گرفتاری باعث خیز جدید بیماری در کشور شود، مهار آن 
برای ما بسیار نفس گیر است. نمکی ادامه داد: اگر افراد برای خوش بودن به سفر 
می روند، مدت طولانی این بیماری را به همراه می آورند و همه نیز از این بستر سالم 
بیرون نخواهند آمد؛ بنابراین خواهش ما این است که مردم به سفر نروند و کسی از 
استان های قرمز کرونا بیرون نیاید و کسی هم به این استان ها وارد نشود. این تصور 

که بیماری با گرم شدن هوا مهار می شود هم خیال بسیار بیهوده ای است.

در شورای اداری  استان قم انجام شد؛

تکریم  از خدمات 12 ساله لاریجانی در قم

اخبار

سعید شیری*

دارای  رییس جمهوری گفت: قم  اقتصادی  معاون 
بهترین عملکرد در مقابله با شیوع ویروس کرونا در سطح 

کشور بوده است. 
"محمد نهاوندیان" عصر پنجشنبه در نخستین جلسه 
شورای اداری قم در سال ۹۹ و آیین تکریم از خدمات 
علی لاریجانی در سه دوره نمایندگی مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی که با حضور رییس سابق مجلس، در 
سالن همایش های شهرداری قم برگزار شد، اضافه کرد: 
قم در مقابله با کرونا رتبه اول کشوری را به دست آورده 
و بهترین عملکرد را در بین استان های کشور را از آن 

خودکرده است.
حالت  طولانی ترین  و  شدیدترین  با  قم  گفت:  وی 
مقابله با کرونا دست وپنجه نرم می کرد اما بااین وجود 
عملکرد بسیار مطلوبی را از خود بر جای گذاشته است.

گفت:  ادامه  در  جمهوری  رییس  اقتصادی  معاون 
کرونا چالشی به وجود آورد که دولت ها و نظام ها در یک 
مسابقه بین المللی تاب آوری نظام سلامت و اقتصاد 
ایران  دراین بین  که  رساندند  ظهور  منصه  به  را  خود 

عملکرد بسیار درخشانی داشت.
وی با اشاره به معیارهای موفقیت ایران در مبارزه با 
کرونا، ابراز داشت: وجود زیرساخت های درمانی مجهز 
و  برتری  عوامل  مهم ترین  از  یکی  کشور  سرتاسر  در 

موفقیت ایران در دوران کرونا بود.
نهاوندیان گفت: تمرکز و چالاکی در تصمیم گیری، 
از تصمیمات ستاد ملی  حمایت بخش های مختلف 
مبارزه با کرونا و سرمایه ایمانی ملت ایران از دیگر عوامل 

مهم در موفقیت ایران در دوران کرونا است.
معاون اقتصادی رییس جمهوری گفت: به رغم تمام 
آسیب ها، شکاف های اقتصادی و آزردگی خاطر مردم، 
در مبحث کرونا سرمایه های اجتماعی مردم به شدت 

توسعه پیدا کرد.
۵۰ هزار میلیارد تومان برای جبران 

خسارت های کرونا پرداخت می شود 
جبران  برای  تومان  میلیارد  هزار   ۵۰ گفت:  وی 
آسیب دیده  کسب وکارهای  به  کرونا  خسارت های 

به زودی پرداخت خواهد شد.
دلیل  به  آمریکا  مانند  در کشوری  نهاوندیان گفت: 
نبود روحیه ایمانی و جهادی بسیاری بیماران کرونایی 

و سالمندان به حال خود رهاشده اند.
وی اظهار کرد: اگر این 4 عامل موفقیت ایران در کرونا 
در عرصه اقتصادی نیز پیاده سازی شود، بخش بسیار 
مهمی از مشکلات معیشتی، تولید و اشتغال کشور از 

بین خواهد رفت.
وی یادآور شد: موفقیت های ایران در دوران کرونا در 
حالی انجام شده که همچنان مشکلات ساختاری، تورم 

و تحریم بر کشور سایه افکنده است.
نهاوندیان در ادامه عنوان کرد: بعد از انقلاب اسلامی 
در مباحث مربوط به حمل ونقل و انرژی کارهای بسیار 

ارزنده ای در طول 4۰ سال گذشته انجام گرفته است.
وی در ادامه یادآور شد: آقای لاریجانی در طول ۱۲ 
و  قاعده مندی  اساس  بر  مقننه  قوه  بر  ریاست  سال 

انعطاف این نهاد را مدیریت کردند.
معاون اقتصادی رییس جمهوری اظهار کرد: قانون 
رفع موانع تولید، بهبود فضای کسب وکار، حمایت از 
بخش خصوصی و باز کردن مسیر مناسبات اقتصادی 
در  اسلامی  شورای  مجلس  رییس  مهم  ویژگی  چهار 

ماههای اخیر بود.
تاکید بر نقش و اهمیت بخش خصوصی

معاون اقتصادی رییس جمهوری در بخش دیگری 
از سخنانش با تاکید بر ضرورت پررنگ تر شدن نقش 
بخش خصوصی در اقتصاد،  گفت: موفقیت اقتصادی 
ایران تنها در شرایطی عملیاتی می شود که تصدی گری 
اقتصاد به عهده بخش خصوصی گذاشته شود و دولت 

صرفا وظیفه نظارتی و هدایت گری داشته باشد.
لازمه گذر از دوران تحریم این است که در شرایط حاکم 
بر کشور، چالاکی در تصمیم گیری پیاده و مصوبات 

شورای عالی اقتصادی کشور به درستی رعایت شود.
وی با اشاره به عوامل مهم در عبور از شرایط تحریمی، 
حمایت  منعطف،  و  قاعده مند  مدیریت  کرد:  اضافه 
روحیه  و  اقتصادی  تصمیمات  از  مختلف  نهادهای 

ایمانی و جهادی لازمه عبور از شرایط تحریمی کشور 
است. 

استاندار: 
وضعیت کرونایی قم همچنان بحرانی است

استاندار قم با هشدار نسبت به وضعیت کرونایی قم 
گفت: استان قم همچنان در دل بحران کرونا قرار داشته 

و به وضعیت عادی این بیماری نرسیده است. 
"بهرام سرمست اضافه کرد: وضعیت کنونی قم در 
رابطه با کرونا همچنان زرد است و تا مرحله سفید و سبز 

کرونایی هنوز فاصله دارد.
استاندار قم گفت: ازآنجایی که نخستین موارد ابتلا به 
کرونا در قم تشخیص داده و اعلام شد عملا امکان اتخاذ 

تدابیر پیشگیرانه در این استان از مسوولان گرفته شد.
جلسه  طی ۳۸  مصوبه  کرد: 4۵۰  خاطرنشان  وی 
ستاد بحران و پیشگیری از بحران قم در رابطه با کرونا در 

حال اجرا می باشد.
تولید برنامه های راهبردی و عملیاتی برای 

جهش تولید
استاندار قم اظهار داشت: تاب آوری نظام سلامت قم 
در دوران کرونا به رخ جهانیان کشیده شد، همچنین 
اقدامات دولت تدبیر و امید در مسائل معیشتی در ایام 
شیوع کرونا نیز می تواند به یک الگوی جهانی تبدیل 

شود.
وی اظهار داشت: نمایندگان ما در مجلس جایگاه 
خوبی داشتند و با وحدت و همدلی که بین آنها وجود 
داشت، ما از این فرصت برای حل مسائل قم استفاده 
افزود: در سایه همدلی ها خواهد بود که  کردیم. وی 
عقب ماندگی های تاریخی استان را در راستای پیشرفت 

و توسعه جبران کنیم.
استاندار قم تأکید کرد: در این فرصتی که بنده در قم 
حضور داشته ام، از این فضای همدلی و تعاون وجود 

داشت بهره لازم را برده ام.
وی اضافه کرد: برای جهش تولید برنامه های راهبردی 
و عملیاتی تدوین شده و از دستگاه های اجرایی استان 

خواسته ایم که طبق این برنامه ها حرکت کنند.

معاون رییس جمهوری در نشست شورای اداری قم مطرح کرد؛

قم بهترین استان کشور در مقابله با کرونا
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درمان های خانگی اسکین تگ ها؛

تشخیص و درمان منگوله های پوستی

منگوله های پوستی که به آن ها آکروکوردون نیز می گویند، ضایعات پوستی معمول 
و خوش خیم هستند. تقریباً نیمی از افراد بزرگسال زمانی در زندگی خود دچار 

منگوله پوستی می شوند.
شاید حتی متوجه نشوید یک منگوله پوستی دارید تا زمانی که آن را با انگشتانتان 
احساس کنید: یک تکه ی جنبنده از پوست که اغلب در تاخوردگی های پوست 
مثلًا زیر بغل، کشاله ی ران، گردن یا پلک چشم ظاهر می شود. منگوله های پوستی 

معمولًا بدون علامت اند اما در صورت التهاب یا تحریک می توانند دردناک شوند.
چگونه یک منگوله ی پوستی را تشخیص بدهیم؟

یک منگوله ی پوستی معمولًا هم رنگ با باقی قسمت های پوست است. منگوله ی 
پوستی معمولًا شبیه یک تکه پوست شل است که توسط ساقه ای به بدن چسبیده 
است و شما می توانید با انگشتان خود آن را به جلو و عقب ببرید. منگوله پوستی 
می تواند اندازه های گوناگونی داشته باشد. این منگوله ها برخلاف زگیل که معمولًا 

زبر و شیاردار است، سطحی نرم و یکدست دارند.
زگیل نیز ضایعه ی پوستی خوش خیم است اما می دانیم که علت آن، یک عفونت 
ویروسی در لایه ی بیرونی پوست می باشد و برخلاف منگوله ی پوستی، قابل سرایت 
است. منگوله های پوستی با نوعی دیگر از ضایعه ی پوستی نیز متفاوت اند: خال یا 
در اصطلاح علمی نووس )nevus(. بعضی از خال ها بر خلاف منگوله های پوستی 
می توانند منجر به سرطان پوست شوند. خال های نیز سایزهای گوناگونی دارند و 
می توانند در طیف های مختلفی از رنگ ها، از صورتی تا قهوه ای ظاهر شوند. در 
حالی که منگوله های پوستی معمولًا هم رنگ با پوست طبیعی اند. بعضی از خال ها 

برجسته اند و برخی دیگر مسطح.
چگونه از شر منگوله ی پوستی خلاص شویم؟

باید بدانید که شما به هیچ عنوان مجبور نیستید منگوله های پوستی را بردارید، 
چون ضرری برایتان ندارند. ضمناً کارشناسان به چند دلیل توصیه می کنند سعی 
نکنید منگوله های پوستی را به روش های خانگی بردارید. یکی از دلایل این که 
منگوله پوستی در درون خود یک رگ خونی دارد، بنابراین اگر آن را جدا کنید 
می تواند خونریزی کند. ضمناً ساقه ی یک منگوله پوستی هر چقدر بزرگ تر یا 

پهن تر باشد، احتمال اینکه زیاد خونریزی کند بالاست.
حتی شاید از مقدار خونی که از چیزی به این کوچکی خارج می شود تعجب کنید. 
همچنین اگر ابزاری که برای برداشتن منگوله پوستی به کار می برید، استریل نشده 

باشد ممکن است عفونت یا اسکار برای خود ایجاد نمایید.
برای پیشگیری از اسکار و عفونت، به پزشک مراجعه کنید چون او چند روش برای 

برداشتن منگوله پوستی دارد:
. با قیچی آن را می چیند

. با فریز کردن آن را برمی دارد
. با سوزاندن آن را برمی دارد

خیلی از پزشکان، با قیچی چیدن یا سوزاندن منگوله پوستی را به فریز کردن آن 
ترجیح می دهند. در این روش معمولًا داروی بی حسی موضعی به زیر پوست تزریق 
می شود، منگوله با قیچی استریل برداشته می شود و سپس ریشه سوزانده می شود 
تا خونریزی بند بیاید. این کار بسیار سریع انجام می شود. اگر منگوله پوستی 
بسیار کوچک باشد، شاید بدون بی حسی برداشته شود یا فقط از کرم موضعی 

بی حس کننده استفاده شود.
دلیل دیگری که باید برای برداشتن منگوله پوستی به پزشک مراجعه کنید این 
است که تشخیص باید به درستی انجام شود. شاید چیزی که شما می بینید ظاهراً 
یک منگوله پوستی به نظر برسد اما در واقع ضایعه ی خطرناک دیگری باشد. 
یک نکته ی مهم دیگر این که هر چند منگوله پوستی بعد از برداشته شدن دوباره 
رشد نمی کند، اما دلیل نمی شود منگوله های پوستی جدیدی درنیاورید. پزشک 
می تواند منگوله پوستی تان را بردارد اما نمی تواند جلوی ظاهر شدن منگوله های 

پوستی جدید را بگیرد.
راهکارهای خانگی برداشتن منگوله پوستی

قبل از به کار بردن روش های زیر حتماً با پزشک مشورت کنید.
نخ دندان

بعضی از افراد سعی می کنند با تکه ای نخ دندان، جریان خون را در منگوله پوستی 
مسدود کنند. وقتی جریان خون به مدت چند روز در منگوله پوستی قطع شود، 
منگوله خودش می افتد. البته شاید لازم باشد هر روز نخ دندان را دور منگوله تنگ تر 
کنید. پیش از به کار بردن این روش، پوست را تمیز کنید و نخ دندان و دست هایتان 

را کاملًا بشویید تا دچار عفونت نشوید.
کرم مخصوص برداشتن منگوله پوستی

کیت های حاوی کرم و یک اپلیکاتور در داروخانه ها در دسترس اند. معمولًا یک 
دور استفاده از این کرم لازم است. دستورالعمل های بیشتر این کیت ها شامل تمیز 
کردن پوست با پد الکلی و خوب مالیدن کرم با فشار به تمام قسمت های منگوله 
پوستی می شود تا کرم کاملًا جذب شود. کرم ممکن است احساس سوزش خفیفی 

ایجاد کند. منگوله باید در عرض ۲ تا ۳ هفته بیفتد.
روغن درخت چای

روغن درخت چای عصاره ای گیاهی است که برای درمان عوارض پوستی به کار 
می رود. چند قطره روغن درخت چای را روی پنبه بریزید و سپس پنبه را با چسب 
و باند روی منگوله پوستی تان محکم کنید. پنبه باید ۱۰ دقیقه روی پوست بماند و 
این کار را باید روزی سه بار تکرار کنید. شاید چند روز یا چند هفته طول بکشد تا 

منگوله بیفتد.
هر چند منگوله پوستی بعد از برداشته شدن دوباره رشد نمی کند، اما دلیل 
نمی شود منگوله های پوستی جدیدی درنیاورید. پزشک می تواند منگوله پوستی تان 

را بردارد اما نمی تواند جلوی ظاهر شدن منگوله های پوستی جدید را بگیرد
سرکه سیب

پنبه ای را به سرکه سیب آغشته کرده و با باند روی منگوله پوستی تان محکم کنید، 
اجازه دهید ۱۰ دقیقه بماند و روزی سه بار این کار را انجام دهید تا منگوله بیفتد.

یُد
می توانید از یُد مایع برای برداشتن منگوله پوستی استفاده کنید. اول اطراف 
منگوله پوستی را با وازلین یا روغن نارگیل چرب کنید. سر گوش پاک کن را به یُد 
آغشته کرده و به همه جای منگوله پوستی بزنید. روی آن را با باند بپوشانید تا یُد 

خشک شود. این درمان را روزی دو بار تکرار کنید تا منگوله بیفتد.
چه زمانی نباید با راهکار خانگی یک منگوله پوستی را بردارید؟

مناسب  پوستی  منگوله های  برداشتن  برای  زیر  موارد  در  خانگی  روش های 
نیستند:

. در اطراف چشم قرار دارد
. در اطراف اندام های تناسلی قرار دارد

. خیلی بزرگ یا آویزان است
. سبب درد و ناراحتی و خارش می شود

در این موارد برای برداشتن منگوله پوستی باید به پزشک مراجعه کنید.
چه زمانی باید به پزشک مراجعه کنید؟

اگر منگوله پوستی تان بزرگ است، درد دارد یا در ناحیه ای حساس واقع شده باید 
به پزشک مراجعه کنید و در موارد زیر باید سریع تر به دنبال اقدام پزشکی باشید:

- خونریزی
- خارش

- تغییر در شکل و ظاهر

از  یکی  کاهو  یا  آراگولا  کیل،  اسفناج،  مانند  برگدار  سبزیجات  روزانه  مصرف 
مفیدترین عادات غذایی است که می توانید برای کاهش التهاب دنبال کنید. 

موضوع التهاب اخیرا بیش از پیش مورد توجه قرار گرفته و این دلیل خوبی دارد. نه 
تنها دنبال کردن یک رژیم غذایی و سبک زندگی ضد التهاب می تواند التهاب مزمن 
را با هدف کمک به حفظ سلامت و کند کردن روند پیری کاهش دهد، بلکه برخی 
پژوهش ها نشان داده اند که می تواند خطر شرایطی خطرناک مانند بیماری قلبی، 
دیابت، زوال عقل بیماری های خودایمنی، درد مفاصل و سرطان را نیز کاهش دهد.
به نقل از "هلث بخش خوب ماجرا این است که نیازی نیست ماه ها یا سال ها 
منتظر بمانید تا شاهد نتایج و کسب احساسی بهتر باشید! تغییرات کوچکی که 
امروز ایجاد می کنید می تواند سرآغازی برای کاهش التهاب حتی در طول یک 

شب باشد.
مصرف سبزیجات برگدار 

از  یکی  کاهو  یا  آراگولا  کیل،  اسفناج،  مانند  برگدار  سبزیجات  روزانه  مصرف 
مفیدترین عادات غذایی است که می توانید برای کاهش التهاب دنبال کنید. این 
سبزیجات برگدار به لطف محتوای ترکیبات آنتی اکسیدانی و زیست فعال خود به 
کاهش التهاب و پیشگیری از فعالیت رادیکال های آزاد و ایجاد التهاب جدید کمک 

می کنند.
پیشگیری از خشم ناشی از گرسنگی 

به جای خوراکی هایی مضر مانند دونات و قهوه های شیرین شده، شما می توانید 
میان وعده ای سرشار از فیبر همراه با اندکی پروتئین مانند برش های سیب و کره 
بادام زمینی، سبزیجات خام و حمص، یا تعدادی بادام و اندکی پنیر را مصرف کنید. 
یک میان وعده متعادل بدون قندهای افزوده و کربوهیدرات های پالایش شده 

عاملی کلیدی در حفظ سطوح عادی قند خون است که از هوس های غذایی، 
گرسنگی، و تحریک پذیری پیشگیری می کند. همچنین، پیشگیری از نوسان های 
قند خون از بروز التهاب در بدن که می تواند به چاقی، دیابت نوع ۲ و بیماری قلبی 

منجر شود، پیشگیری می کند.
خواب کافی و با کیفیت بالا 

هفت تا هشت ساعت خواب خوب شبانه به منظور حفظ سلامت مطلوب برای 
بیشتر بزرگسالان توصیه شده است. خواب ناکافی در بلند مدت می تواند حتی در 
افراد سالم موجب التهاب شود که پژوهش ها نشان داده اند خطر مسائل متابولیک 
را افزایش داده و می تواند به چاقی، دیابت نوع ۲، بیماری قلبی و همچنین زوال 

عقل و بیماری آلزایمر منجر شود.
پیاده روی 

اگر زمان زیادی برای رفتن به باشگاه ندارید، پیاده روی نیز می تواند به تقویت 
سلامت و کاهش التهاب در بدن شما کمک کند. در شرایطی که ورزش منظم گزینه 
ایده آل برای درمان و پیشگیری از مشکلات سلامت مختلف است، اما به واسطه 
زندگی پر مشغله این امکان برای بسیاری از ما وجود ندارد. با این وجود، مطالعه ای 
در سال ۲۰۱7 نشان داد که حتی ۲۰ دقیقه فعالیت بدنی از جمله پیاده روی در روز 

نیز می تواند نشانگرهای التهابی خون را کاهش دهد.
مصرف ادویه ها 

برخی مطالعات نشان داده اند که افزودن سیر یا گیاهان دارویی و ادویه هایی 
مانند زردچوبه، رزماری، دارچین، زیره، زنجبیل و شنبلیله می تواند به کاهش 
التهاب که در نهایت می تواند به بیماری قلبی، بیماری های انحطاطی مغز، سرطان 

و مشکلات تنفسی منجر شود، کمک کند.

پرهیز از الکل 
پرهیز از نوشیدنی های الکلی می تواند به کاهش التهاب در بدن کمک کند. 
مصرف یک نوشیدنی الکلی نیز به راحتی می تواند فرد را برای مصرف هرچه بیشتر 

ترغیب کرده و میزان التهاب را در بدن وی افزایش دهد.
مصرف چای سبز به جای قهوه 

اگر روزانه یک تا سه فنجان قهوه یا نوشیدنی های کافئین دار دیگر مصرف می 
کنید، جایگزینی یکی از آنها با یک فنجان چای سبز می تواند فواید جالب توجه ای 
را ارائه کند. برگ های چای سبز سرشار از ترکیبات پلی فنولی هستند که می تواند به 
کاهش آسیب رادیکال های آزاد و پیشگیری از التهاب بیشتر کمک کند. مطالعات 
نشان داده اند که مصرف منظم چای سبز می تواند در کاهش خطر بیماری آلزایمر، 

سرطان و بیماری های مفصلی نقش داشته باشد.
رسیدگی به شرایط روده 

پشتیبانی از باکتری های خوب روده با کاهش مصرف قندهای افزوده، چربی های 
ترانس و تمرکز بر مصرف مواد غذایی کامل و با حداقل فرآوری می تواند به کاهش 
التهاب در بدن کمک کند. همچنین، مصرف مواد غذایی سرشار از پروبیوتیک مانند 
ماست، کلم ترش، میسو یا کیمچی را مد نظر قرار دهید. تقویت جمعیت باکتری های 

خوب روده یکی از بهترین اقدامات برای کاهش التهاب در بلند مدت است.
روزه داری 

روزه داری برای همه افراد مناسب نیست اما روزه متناوب به واسطه آثار ضد التهاب 
برخی فواید سلامت را نشان داده است. روش های مختلفی برای روزه داری وجود 
دارند اما یکی از ساده ترین آنها روزه ۱۲ ساعته است، به این معنی که اگر شام خود 
را ساعت 7 شب میل می کنید تا 7 صبح روز بعد دیگر غذایی مصرف نکرده و تنها 
آب یا قهوه تلخ بنوشید. برخی مطالعات نشان داده اند که روزه متناوب ممکن است 
خطر بیماری قلبی را کاهش داده و حساسیت به انسولین، سلامت مغز و بیماری 

التهابی روده را بهبود ببخشد.
قطع موقت مصرف لنبیات و گلوتن 

لبنیات و گلوتن معمولا موجب التهاب در افراد سالم نمی شوند، مگر این که یک 
آلرژی، عدم تحمل غذایی یا بیماری سلیاک داشته باشید، اما زمانی که التهاب از 
قبل وجود دارد، لنبیات و گلوتن می توانند به عاملی محرک برای تشدید آن تبدیل 
شوند. قطع مصرف لبنیات، گلوتن یا هر دو برای چند هفته در شرایطی که یک رژیم 
غذایی سرشار از مواد غذایی ضد التهاب را مصرف می کنید می تواند مفید باشد. 
این ممکن است زمان لازم برای کسب آرامش را در اختیار بدن قرار دهد.  پس از آن، 
شما می توانید به آرامی لبنیات یا غذاهای حاوی گلوتن را به رژیم غذایی خود اضافه 

کرده و ببینید آیا موجب بروز تحریک می شوند یا خیر.
کاهش استرس 

مهم نیست که رژیم غذایی شما تا چه اندازه سالم است زیرا اگر همواره با استرس 
زیاد مواجه باشید التهاب از بین نخواهد رفت. حتی اگر استرس از مشکلات روزمره 
شما نباشد، فراگیری چگونگی مدیریت و رسیدگی به آن عاملی کلیدی برای 
پیشگیری از بروز التهاب جدید است. یوگا، مدیتیشن، تکنیک های تنفس عمیق یا 
یک پیاده روی کوتاه از جمله گزینه هایی هستند که می توانید برای کاهش استرس 

و پیشگیری از التهاب مد نظر قرار دهید.
توجه به مواد تشکیل دهنده غذاها 

افزودنی ها، رنگ ها، نگهدارنده ها، و دیگر موادی که معمولا به غذاها افزوده می 
شوند همگی از پتانسیل ایجاد یا تشدید التهاب برخوردار هستند. از این رو، باید 

توجه ویژه ای به فهرست مواد تشکیل دهنده غذاهای مصرفی خود داشته باشید.

12روش ساده برای کاهش التهاب بدن 

سلامت 

در شرایطی که استرس مزمن و کیفیت پایین خواب از 
عوامل شناخته شده برای افزایش چربی احشایی هستند، 
ورزش و برخی مواد غذایی می توانند اثر چشمگیری بر 

کاهش چربی شکم داشته باشند. 
در  اضافه  چربی  که  اند  داده  نشان  متعددی  مطالعات 
قسمت میانی بدن انسان خطرات سلامت را افزایش می 
چربی  دارای  که  افرادی  برای  ویژه  به  شرایط  این  دهد. 
زیر  چربی  برخلاف  است.  صادق  هستند،  زیاد  احشایی 
پوستی، چربی احشایی در اعماق بیشتر و اطراف اندام های 

بدن را فرا می گیرد.
به نقل از "هلث"، چربی احشایی موجب التهاب می شود 
که یک محرک شناخته شده برای پیری زودرس و بیماری 
های مختلف است. این احتمالا یکی از دلایلی است که 
میزان بیشتر چربی احشایی با افزایش خطر ابتلا به دیابت 
نوع ۲، فشار خون بالا، بیماری قلبی، برخی انواع سرطان 
و حتی افت عملکرد شناختی با افزایش سن پیوند خورده 
است. تصویربرداری ام آر آی می تواند به شناسایی چربی 
احشایی کمک کند، اما برخی مطالعات این نوع چربی را با 
اندازه دور کمر ۳۵ اینچ یا بیشتر در زنان و 4۰ اینچ یا بیشتر 

در مردان ارتباط داده اند.
ذکر این نکته اهمیت دارد که چربی احشایی اضافه برای 
افرادی که اضافه وزن نداشته یا چاق نیستند نیز خطرناک 
)BMI( است. به بیان دیگر، حتی اگر شاخص توده بدنی
شما در محدوده عادی باشد، چربی احشایی اضافه می 

تواند سلامت شما را در معرض خطر قرار دهد.
در شرایطی که استرس مزمن و کیفیت پایین خواب از 
عوامل شناخته شده برای افزایش چربی احشایی هستند، 
ورزش و برخی مواد غذایی می توانند اثر چشمگیری بر 
کاهش چربی شکم داشته باشند. مطالعه ای جدید نشان 
داد که تنها بهبود کیفیت رژیم غذایی می تواند انباشت 
چربی شکم را مهار کند. پژوهشگران به طور خاص پیروی 
از رژیم غذایی مدیترانه ای را زیر نظر گرفتند که شامل مولفه 
غلات  میوه،  سبزیجات،  مصرف  جمله  از  مختلفی  های 
کامل، حبوبات، مغزدانه ها و ماهی بیشتر، دریافت چربی 
تک غیراشباع بیشتر از مواد غذایی مانند روغن زیتون فوق 
بکر و آووکادو در برابر چربی اشباع حیوانی و محدود کردن 

مصرف گوشت قرمز و الکل می شود.
مواد غذایی و مواد مغذی خاص نشان داده اند که به خوبی 
چربی شکم را هدف قرار می دهند که برخی از آنها از اجزا 
ثابت رژیم غذایی مدیترانه ای هستند. در ادامه با پنج ماده 
غذایی که مصرف منظم آنها می تواند به کاهش چربی شکم 

کمک کند، بیشتر آشنا می شویم.

آووکادو 
آووکادو سرشار از مواد مغذی است و منبع خوبی برای 
چربی های سالم، فیبر، آنتی اکسیدان ها، ویتامین ها و مواد 
معدنی مختلف از جمله پتاسیم است که این ماده معدنی از 
عملکرد قلب پشتیبانی کرده و همچنین با عمل به عنوان 

یک ادرارآور طبیعی در تنظیم فشار خون نقش دارد.
مطالعه ای جدید نشان داده است که آووکادو می تواند 
مطالعه،  این  در  کند.  کمک  نیز  شکم  چربی  کاهش  به 
۱۱۱ بزرگسال حضور داشتند که به طور تصادفی به دو 
گروه تقسیم شدند. اعضای یک گروه یک آووکادو تازه را به 
عنوان بخشی از یک وعده غذایی روزانه خود دریافت می 
کردند، در شرایطی که گروه دوم میزان کالری مشابه را بدون 
دریافت آووکادو مصرف می کرد. پس از سه ماه، افرادی 
که آووکادو مصرف می کردند کاهش در چربی احشایی را 

تجربه کردند که این اثر در گروه دیگر دیده نشد.
حتی اگر روزانه یک آووکادو کامل را مصرف نکنید، افزودن 
این میوه به رژیم غذایی و مصرف هرچه بیشتر آن راهبردی 

هوشمندانه در راستای محافظت از سلامت بدن است.
مغزهای خوراکی 

مغزهای خوراکی بخشی ثابت از رژیم غذایی مدیترانه ای 

هستند که چربی های سالم را همراه با پروتئین گیاهی، 
آنتی اکسیدان ها، فیبر، و طیف گسترده ای از ویتامین ها و 
مواد معدنی ارائه می کنند. بین آنها بسیاری از مواد مغذی 
وجود دارند که افراد بزرگسال ممکن است با کمبود آنها 
مواجه باشند که از آن جمله می توان به منیزیم اشاره کرد که 

از سلامت روانی و خواب خوب پشتیبانی می کند.
مشخص شده است بزرگسالانی که به طور منظم و به 
طور میانگین حداقل یک چهارم اونس )7 گرم( مغزهای 
خوراکی از جمله بادام، آجیل برزیلی، بادام هندی، فندق، 
ماکادمیا، گردوی آمریکایی، پسته و گردو مصرف می کنند 
به  نسبت  کمتر  خون  فشار  و  بدنی  توده  شاخص  دارای 
افرادی هستند که این مواد غذایی را مصرف نمی کنند. 
نشانگر  اندازه دور کمر کوچک تر، یک  از  آنها  همچنین، 

انباشت چربی شکمی، برخوردار هستند.
ندارید،  حساسیت  یا  آلرژی  خوراکی  مغزهای  به  اگر 
افزودن آنها به وعده های غذایی روزانه یا مصرف به عنوان 

یک میان وعده را مد نظر قرار دهید.
عدس 

که  ابرمواد غذایی  از  یکی  عنوان  به  توان  را می  عدس 
معمولا بسیاری از ما آن را نادیده می گیریم در نظر گرفت. 

عدس نه تنها به طور طبیعی فاقد گلوتن است، بلکه گزینه 
ای مقرون به صرفه، متنوع، دوستدار محیط زیست، سیر 
کننده و فوق العاده مغذی نیز محسوب می شود. عدس 
سرشار از پروتئین گیاهی، مواد معدنی، ویتامین ها، آنتی 

اکسیدان ها و فیبر است.
از پنج سال میزان  نتایج یک مطالعه که به مدت بیش 
چربی شکم افراد بزرگسال را پیگیری می کرد، نشان داد 
که هر ۱۰ گرم افزایش در فیبر محلول مصرف شده، میزان 
انباشت چربی احشایی افراد را به میزان ۳.7 درصد کاهش 
داده است. یک پیمانه عدس پخته ۱4 گرم فیبر دارد که 
حدود نیمی از آن از نوع فیبر محلول است که این نوع به 

تنظیم اجابت مزاج و کاهش کلسترول نیز کمک می کند.
غلات کامل 

افزایش محبوبیت رژیم های غذایی کتو و پالئو موجب 
شده است تا افراد بسیاری از مصرف غلات پرهیز کنند، 
اما غلات کامل در واقع می توانند فواید سلامت مختلفی از 
جمله کاهش چربی شکم را ارائه کنند. مطالعه ای با حضور 
بیش از ۲,۸۰۰ شرکت کننده نشان داد که مصرف غلات 
کامل با کاهش چربی زیرپوستی و احشایی مرتبط بوده 
است، در شرایطی که غلات پالایش شده مانند نان، برنج 
و پاستای سفید با افزایش چربی شکم در ارتباط بودند. به 
جای پرهیز کامل از غلات، مصرف مقادیر متوسط از غلات 
کامل هم راستا با تقاضای انرژی خود، به معنای مصرف 
وعده های کوچک تر در زمان فعالیت کمتر و مصرف وعده 
های بزرگ تر زمانی که بیشتر فعال هستید را مد نظر قرار 
دهید. از گزینه های خوب می توان به جو دوسر، کینوآ و 

برنج قهوه ای اشاره کرد.
ماهی سالمون وحشی 

ویتامین D برای برخی عملکردهای بدن از جمله ایمنی، 
تنظیم تراکم استخوانی و سلامت روانی اهمیت ویژه ای 
دارد. پژوهش ها نشان داده اند که سطوح پایین ویتامین 
D با افزایش چربی کل بدن و چربی احشایی در زنان و 
چربی احشایی در مردان پیوند خورده است. ماهی سالمون 
 D وحشی یکی از بهترین منابع غذایی برای تامین ویتامین
است. یک وعده چهار اونسی )۱۱۳ گرم( از این ماهی می 
تواند ۸۰ درصد از ارزش روزانه ویتامین D را تامین کند. شما 
می توانید به اشکال مختلف ماهی سالمون را به رژیم غذایی 
خود اضافه کنید. اگر ماهی مصرف نمی کنید یا سالمون از 
ماهی های مورد علاقه شما نیست، مصرف خوراکی های 
غنی شده با ویتامین D مانند برخی شیرهای گیاهی، یا 
مصرف مکمل های این ویتامین که ۸۰۰ تا ۱,۰۰۰ واحد 

بین المللی در روز را تامین می کنند را مد نظر قرار دهید.

چربی شکم و 5 ماده غذایی برای کاهش آن 

به گفته محققان، بیماری کووید ۱۹ عفونتی است که فرد را در معرض ریسک 
بالاتر عفونت باکتریایی ثانویه قرار می دهد.

مقاومت آنتی بیوتیکی یک مشکل واقعی در دنیای کنونی است و بسیاری از 
بیماران مبتلا به عفونت های باکتریایی را درگیر می کنند.

اکثر سوپرباگ ها از طریق آنتی بیوتیک ها نابود می شوند اما برخی هم در برابر 
آنتی بیوتیک ها مقاوم می شوند.

استفاده غیرضرور آنتی بیوتیک ها غالباً علت این مسئله است. بیمارستان ها 
جایگاه اصلی پرورش و گسترش این سوپرباگ ها بوده و بسیاری از افراد بعد از 

بستری شدن در بیمارستان دچار این عفونت ها می شوند.
اگر فردی مبتلا به هر نوع عفونت ویروسی شود در معرض ریسک بالاتر عفونت 
باکتریایی هم قرار دارد. بیماری کووید ۱۹ عفونتی است که می تواند ریسک 
ابتلاء به عفونت باکتریایی ثانویه را نیز افزایش دهد. طبق اعلام مراکز کنترل و 
پیشگیری از بیماری ها آمریکا، در دوره پاندمی آنفلوانزا H۱N۱ در سال ۲۰۰۹، 

۲۹ تا ۵۵ درصد مرگ و میرها ناشی از عفونت باکتریایی ثانویه بود.
علت این مسئله آن است که ایمنی بدن بعد از عفونت ویروسی به خطر می افتد. 
برای یک باکتری پیچیده و مقاوم در برابر درمان حمله به بدن در چنین شرایطی 

بسیار آسان است. مطالعات نشان می دهد شمار قابل توجهی از بیمارانی که 
تست کروناویروس شأن مثبت بوده و در بیمارستان بستری شده اند ممکن است 

به برخی عفونت های باکتریایی هم مبتلا شوند.
به گفته محققان، ۵۰ درصد این بیماران تسلیم عفونت های شأن می شوند و 
در اکثر مواقع، مقاومت آنتی بیوتیکی نقش بزرگی ایفا می کند. داده های بدست 
آمده از ووهان چین هم نشان می دهد که حدود نیمی از بیماران کووید ۱۹ فوت 
کرده، مبتلا به عفونت ثانویه هم شده بودند. محققان معتقدند باکتری مقاوم به 

آنتی بیوتیک در شرایط کنونی مرگبارتر از خود ویروس است.

محققان هشدار می دهند؛

بیماری کووید ۱۹ ریسک مقاومت آنتی بیوتیکی را افزایش می دهد



شنبه -سوم خرداد ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 45040

با وجود گرم شدن نسبی هوا و کاهش تعداد ابتلای بیماران کرونا، هنوز شرایط 
عادی نیست و افراد به ظاهر سالم می توانند ناقل بیماری باشند و با توجه به روند 
طولانی درمان بیماری هر فرد بیمار به طور متوسط می تواند به طور متوسط 4 تا 

6 نفر را آلوده کند. 
امسال سه مناسب خاص باعث شده است سفرهای انتهای بهار بیشتر مورد 
نظر هموطنان قرار گیرد. اول آن که در نوروز امسال به دلیل شیوع کرونا، تقریبا 
مسافرتهای نوروزی برای بخش زیادی از هموطنان انجام نشد و سفرهایی که 
معمولا مردم در اولین روزهای سال نو می روند، به بعد موکول شد. بسیاری از 
ایرانیان سفر خود را درست به روزهای ابتدای خردادماه که گفته می شود شیب 

ابتلا به کرونا، نزولی شده است، موکول کرده اند.
مناسبت خاص بعدی، اتمام ماه مبارک رمضان و روزهای روزه داری است. به 
صورت سنتی نیز ایرانیان روزه دار پس از حدود ۳۰ روز روزه داری و ترک خوردن و 
نوشیدن و سفر در این ماه، در تعطیلات انتهای ماه مبارک، قصد سفر می کنند. 
در سالهای اخیر افزایش تعطیلات عید سعید فطر با همین نیت صورت گرفت 
که مردم از سفر در اولین روزهای ماه شوال لذت ببرند و یکی دیگر از مناسبتهای 
خاص، تعطیلات مدارس به دلیل شیوع کرونا است. الان بچه ها در کنار والدین 
خود هستند و تقریبا همه چیز مهیای رفتن به یک سفر خاطره انگیز است، به 
خصوص سفر در روزهایی که شیب ابتلای هموطنان به کرونا، سرازیر شده و از 
تعداد مبتلایان به کرونا کاسته شده است، ولی نکته همینجاست: با سفرهای 
عید سعید فطر، احتمال افزایش مبتلایان به کرونا وجود دارد، یعنی شیب مثبت 

خواهد شد.
واقعیت این است که با وجود گرم شدن نسبی هوا و کاهش تعداد ابتلای بیماران 
کرونا، هنوز شرایط عادی نیست و افراد به ظاهر سالم می توانند ناقل بیماری 
باشند و با توجه به روند طولانی درمان بیماری هر فرد بیمار به طور متوسط می 
تواند به طور متوسط 4 تا 6 نفر را آلوده کند. اگر این فرد، اقدام به مسافرت کند، 
طبیعتا بیماری به سرعت به دیگر افراد سالم منتقل شده و باز هم وارد دوره اوج 

کرونا خواهیم شد.
هنوز برای سفر باید صبر کرد

مسئولان بهداشتی توصیه می کنند هموطنان آنطور که سه ماه است صبر پیشه 
کرده اند و در خانه مانده اند، باز هم چند روزی تحمل کنند تا موج عظیم سفرهای 

عید فطر، باعث افزایش کرونا در کشور نشود.
ایرج حریرچی، قائم مقام وزیر بهداشت در گفتگویی در این باره هشدار داد و 
گفت: با توجه به در پیش بودن عید سعید فطر و تعطیلی چند روزه و اینکه برخی از 
مردم قصد سفر داشته باشند، باید شهروندان عزیز توجه کنند سفر به خودی خود 
به دلیل افزایش تماسهایی که ایجاد می کند و در معرض قرار گرفتن افراد در مقابل 

همدیگر احتمال انتقال بیماری ویروسی را بالا می برد.
او گفت: ضمن اینکه ممکن است سفرها از مناطق پرخطر به کم خطر یا برعکس 
باشد، که در هر صورت تعادلی که در کاهش خطر ویروس کرونا ایجاد شده است 
را به هم می ریزد و این قبیل سفرها باعث می شود از شهری به شهر دیگر ویروس 

منتقل شود.
حریرچی با اشاره به اینکه از لحاظ سفر کردن شهروندان در این زمینه تا درجاتی 
نگرانی وجود دارد، گفت: البته به این هم توجه داریم که صنعت گردشگری یکی 
از محورهای توسعه اقتصادی مهم است و خیلی از استانهای ما، بر اساس صنعت 
گردشگری محورتوسعه خود را قرار داده اند. درست است ما در کاهش آمار ابتلا به 
کرونا در کل کشو روند نزولی داشتیم ولی چون روند نزولی این بیماری شکننده 
است و احتمال اوج گیری وجود دارد از مردم عزیز درخواست می کنیم فعلا 

حداقل تا ۱۵ خرداد از سفرهای تفریحی و غیرضروری اجتناب کنند.
این مقام بهداشتی توضیح داد: این را باید توجه داشت که خود سفر به صورت 
بالقوه تعداد تماس بین افراد را بالا می برد. عدد A که می گوییم تعداد انتقال بین 
افراد است یکی بر اساس این تعیین می شود که وقتی تماس فرد ناقل ولو بدون 
نشانه های بیماری با افراد دیگر بیشتر می شود احتمال انتقال ویروس بیشتر می 
شود. کسی که سفر می رود، بالاخره پمپ بنزین می رود و با متصدی پمپ بنزین 
تعامل دارد، ممکن است به عابر بانک مراجعه کند، رستوران و اغذیه فروشی خواهد 
رفت، به مراکز خرید سر می روند و طبیعتا در سفر قرار است مناطق مختلف را 
از نزدیک ببیند، همین افزایش تماس باعث می شود احتمال انتقال بیماری بین 

افراد بالا برود.
حریرچی احتمال شیوع آلودگی در کل کشور را اینطور بیان کرد: همچنین باید 
در نظر داشت کسی که به منطقه سفید سفر می کند ممکن است از مناطق زرد 
و قرمز آمده باشد و اینطور باعث شیوع ویروس و بر هم زدن تعادلی می شود که 

اکنون به آن رسیده ایم.
برخی استان های مقصد گردشگری، مسافر نمی پذیرند

با وجود زمان فوق العاده مناسب برای سفر، باید به دلیل ریسک بالای ابتلای به 
کرونا، فعلا در خانه ماند. حتی برخی استانهای مقصد گردشگری اعلام کرده اند از 
مسافران پذیرایی نخواهند کرد، درست مانند اتفاقی که در تعطیلات نوروزی افتاد و 

برخی استانها، جاده های خود را به روی خودروهای پلاک غیربومی بستند.
در این رابطه حسین افشاری فرماندار همدان گفت: هر ساله در روزهای پایانی 
ماه مبارک رمضان شاهد حضور خیل مسافران و گردشگران در همدان بودیم اما 
امسال با توجه به وضعیت خاص کشور و استان، از پذیرش هموطنان عزیزمان 
در همدان معذوریم. او گفت: به تمامی هتل ها و مراکز مسافرپذیر ابلاغ شده تا 
از پذیرش مسافر خودداری و همچنین شهرداری نیز از برپایی و نصب چادر در 

پارک ها و بوستان های همدان جلوگیری خواهد کرد.
فرماندار همدان ضمن درخواست و پوزش از هموطنان عزیز، تصریح کرد: در 
این ایام مدارس هم پذیرای مهمان و مسافرین نیستند لذا خواهشمند است سفر 

به همدان را به زمان دیگری موکول کنند.
افشاری تصمیم گیری برای ورود و خروج مسافرین و اعمال محدودیت ها را از 
وظایف ستاد ملی مبارزه با کرونا دانست و افزود: از این ستاد درخواست شده 

خروجی های خوزستان را کنترل کنند.
او اظهار داشت: استان همدان هنوز در وضیعت زرد بیماری کرونا قرار دارد و 
به همین علت از هم استانی ها در خواست می کنیم همچنان در خانه بمانند و 
اگر مجبور به خروج از منزل شدند، حتما نسبت به رعایت بهداشت فردی و فاصله 

گذاری اجتماعی توجه ویژه داشته باشند.
حتی در استانی مانند چهارمحال و بختیاری که اصولا مقصد گردشگری بهاری 
برای مردم استانهای همجوار مانند اصفهان، خوزستان و فارس شمرده می شود، 
اعلام شده مردم مهمان دعوت نکنند. در این رابطه سرپرست معاونت بهداشتی 

دانشگاه علوم پزشکی شهرکرد و رئیس مرکز بهداشت چهارمحال و بختیاری در 
خصوص مسافرت های تعطیلات عید سعید فطر و احتمال افزایش آمار مبتلایان 
به کرونا هشدار داد و گفت: با توجه به هشدار وزارت بهداشت در خصوص میزان 
بالای شیوع بیماری به استان های همجوار به ویژه خوزستان و حجم بالای تردد 
مسافرها در بین این دو استان، به هم استانیان توصیه می شود از دعوت مهمانان 

خارج از استان جدا خودداری نمایند.
راشد جزایری توضیح داد: شرایط عادی نیست و افراد به ظاهر سالم می توانند 
ناقل بیماری باشند و با توجه به روند طولانی درمان بیماری هر فرد بیمار به طور 

متوسط می تواند به طور متوسط 4 تا 6 نفر را آلوده کند.
او در ادامه از مسافران خواست با مراجعه به مراکز بهداشتی منتخب و نمونه 

گیری از سلامت خود اطمینان پیدا کنند.
گفته های این مقام مسئول از جایی اهمیت بیشتری می یابد که احتمال حضور 
مردم خوزستان –که یکی از کانون های بحرانی کرونا در کشور است- در استانهای 
خنک تر شمالی خوزستان مانند چهارمحال و بختیاری و کهگیلویه و بویراحمد، در 

تعطیلات عید سعید فطر بیشتر شده است.
در این رابطه وزیر بهداشت به عنوان رئیس ستاد ملی مدیریت کرونا در تماس 
تلفنی با استاندار کهگیلویه و بویراحمد از احتمال گسترش و روند مراودات مردم 
شهرهای جنوبی استان کهگیلویه وبویراحمد با برخی شهرهای خوزستان ابراز 
نگرانی کرد و خواستار توجه، همراهی و همکاری بیش از پیش مردم این استان 

شد.
کلانتری استاندار کهگیلویه وبویراحمد در این باره گفت: با توجه به وضعیت 
قرمز بیماری کرونا در برخی استان ها و مناطق جنوبی از جمله استان خوزستان 
و مراودات و ارتباطات نزدیک عاطفی، قومیتی و همبستگی های اجتماعی مردم 
استان با این شهرها نیز هشدار داد که مردم باید با دقت، ظرافت، هوشمندی و 

پرهیز از سفرهای غیرضروری مراقب موج جدید این ویروس مرموز باشند.
وی بیان کرد: این احتمال وجود دارد که در صورت همراهی نکردن و عدم تعامل 
مردم در زمینه رعایت نکردن پروتکل های بهداشتی و توصیه ها و صدور مجوز ستاد 
ملی مدیریت کرونا محدودیت های تردد در مبادی ورودی برخی شهرها و برخی 

سخت گیری ها برای جلوگیری از شیوع مجدد بیماری در استان اعمال شود.
استاندار با اشاره به هشدار برخی فرمانداران و شهرداران و عوامل انتظامی مبنی 
بر حضور و افزایش مسافران از استان های مختلف به ویژه مناطق جنوبی از جمله 
خوزستان به مناطق تفریحی و تفرجگاهی استان ابراز داشت: موضوع محدودیت 

های تردد در مبادی ورودی برخی از شهرها را به ستاد ملی اعلام کرده ایم.
کلانتری گفت: مردم این استان همواره به مهمان نوازی، صمیمیت و ارتباطات 
عاطفی شهرت دارند ولی به دلیل شیوع و موج جدید این بیماری نیز از هم وطنان 

درخواست می کنیم تا اطلاع بعدی و رفع خطر بیماری به این استان سفر نکنند.
فصل صبر است نه سفر

قابل درک است بسیاری از هموطنان در شرایطی به سر می برند که لحظه 
شماری می کنند تا به یک سفر دلچسب بروند، ولی باید پذیرفت الان وقت سفر 

رفتن نیست، فصل صبر کردن در خانه است. 
واقعیت  گوید:  می  باره  این  در  تهران  شهر  شورای  اجتماعی  کمیته  رئیس 
اینجاست که شکیبایی و همکاری مردم اگر نباشد، مدیریت شرایط و پیگیری روند 

بیماری نشدنی است.
الهام فخاری درباره لزوم ماندن در خانه در شرایط فعلی می گوید: مردم در نوروز 
۹۹ که هم از نظر فرهنگی و هم از نظر فراغتی یکی از اصلی ترین فرصت های 
گردش و دید و بازدید آیینی بود، با بردباری و رعایت دستورنامه های بهداشتی، از 
فرصت طبیعی خود در سفر و دید و بازدید چشم پوشی کردند و خیر و سلامت 
همگانی را به خواسته ی خود ترجیح دادند. بیشتر مردم اکنون از چیستی و 
پیامدهای بیماری کرونا آگاه هستند ولی به درازا کشیدن این وضعیت به کاهش 

حساسیت انجامیده است که این مساله ساز می شود.
او معتقد است: ویروس بیماری زا هنوز در میان مردم و در شهر و روستاها است، 
جابه جا می شود و درمان مشخصی هم برایش نداریم. پس باید روشهایی برای 
خودآرام سازی، سرکشی و رسیدگی به سالمندان و افراد دارای بیماری زمینه ای از 

دور و با رعایت دستور بهداشتی به کار بگیریم.
به گفته فخاری، تنش و خستگی مردم از فشار روانی و تحمل روند بیماری در 
میان بستگان شان چشمگیر است ولی همه ناگزیر هستیم برای حفظ جان خود و 

دیگران این دوران را تحمل کنیم.
رئیس کمیته اجتماعی شورای شهر تهران توصیه می کند: با این که فصل 
بهشتی سرزمین مان با بارندگی ها سبزتر از همیشه شده ولی هنوز سفر بسیار 
پرخطر است و به شدت یافتن جابه جایی ویروس منجر می شود. سفر همیشه 
همراه با بهره گیری از خدمات همگانی )خوراک، جای خواب، امور بهداشتی( 
است و همین وضعیت را پرخطر می کند. شاید این پرهیزهای بهداشتی را هم 

نوعی روزه داری بهداشتی برای حفظ جان دیگران فرض کرد.
او می گوید: استفاده از وسایل همگانی، سرویس بهداشتی های همگانی  و 
محیط های پررفت وآمد همه ی پرهیزهای فروردین ماه مردم را بی اثر خواهد کرد و 

بیم آن هست که دوباره بیماری اوج بگیرد. هنوز فرصت سفر مهیا نیست.
محدودیت های قانونی لازم است؟

یکی از پیشنهادهایی که همیشه در شرایط مشابه اکنون مطرح می شود، اعمال 
محدودیتهای موقت و قانونی است تا جابجایی افراد کمتر شود. درست مانند 
تعطیلات نوروز که جابجایی مردم در جاده های بین شهری محدودیتهایی داشت. 
بر این اساس یک نظریه می گوید باید کنترل مسافرت مردم در روزهای تعطیل عید 
فطر را هم به قوانین سفت و سخت سپری کرد یا دست کم سفر از استانی به استان 

دیگر را باید ممنوع کرد.
موافقان این دیدگاه می گویند به خاطر حفظ وضع موجود، باید سخت گیری 
کرد. وضعیت ما درست مثل فردی است که فشار خون و چربی بالا دارد و برای 
حفظ سلامت خود رژیم غذایی خاصی را رعایت می کند. این بیمار وقتی می بیند 
با خوردن قرص و گرفتن رژیم وضعیت اش از مرحله خطرناک به مرحله عادی 
رسیده است، دوباره شروع می کند به خوردن نمک، جگر و کله پاچه. چند وقتی 

نمی گذرد که دوباره به وضعیت بحرانی قبل بر می گرد و روز از نو، روزی از نو.
واقعیت اینجاست که در شرایط فعلی که شیب کرونا منفی شده، حیف است 
دوباره کشور را دچار تنش بیماری مرگباری کنیم که به تازگی امواج سهمگین آن را 
از سر گذرانده ایم. الان به مرحله ای رسیده ایم که می توانیم شهرهای خود را سفید 
اعلام کنیم. می توانیم مدارس را باز کنیم یا مردم را راهی کار و زندگی شان کنیم، 

چرا با یک سهل انگاری تمام این دستاوردها را از بین ببریم.

فرماندار قم :

کارگران ساختمانی قم ساماندهی می شوند
مسئولان و مدیران دستگاه های اجرایی قم عصر چهارشنبه در جلسه ستاد پیشگیری، 
بحران درخصوص چگونگی ساماندهی  به  پاسخ  فرماندهی عملیات  و  هماهنگی 
کارگران فصلی و ساختمانی این استان بحث و تبادل و نظر نموده و بر ضرورت تامین 

امکانات و تجهیزات لازم برای این اقدام تاکید کردند. 
فرماندار قم دراین نشست، اظهار داشت: طبق توافق های صورت گرفته با شهرداری 
آنها،  و تعیین تکلیف  به منظور استقرار کارگران فوق  آینده  مقرر شده طی ۲۰ روز 
سازه های موقتی در سه مکان شهر قم اعم از میدان های شیخ مفید )ره(، نبوت و شهید 
محلاتی ایجاد شود. مرتضی حیدری اظهار داشت: شهرداری قم همچنین موظف شده 
تا برای استقرار دائم این کارگران زمینی را در اختیار انجمن صنفی کارگران ساختمانی 

قراردهد که این موضوع در حال پیگیری است.
وی با بیان اینکه بعد از ساختن محل های مذکور، انجمن صنفی و اداره کل تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی استان باید تجهیرات و استقرار نیرو را تثبیت کند، بیان داشت: 
فلسفه وجودی این کار در راستای راه اندازی سامانه اطلاع رسانی درخصوص کارگران 
ساختمانی است، چرا که با این اقدام، علاوه بر شناسایی کارگران و توزیع عادلانه کار بین 

آنها، بر اوضاع نیز مسلط می شویم.
فرماندار قم ادامه داد: ظلمی نیز درحق کارگران استان صورت نمی گیرد و تکلیف 

نیروهای غیر بومی و اتباع نیز مشخص می شود.
وی با بیان اینکه نظرهای متفاوتی پیرامون این موضوع وجود دارد، ولی اصل کار راه 
اندازی سامانه بر عهده انجمن صنفی است، گفت: طبق گفته انجمن یاد شده راه 
اندازی سامانه باید در داخل ساختمانی که شهرداری در اختیار قرار می دهد، صورت 

گیرد ،  ولی این کار در سازه های موقت نیز امکان پذیراست.
فرماندار قم همچنین در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به فعالیت هشت 
مسیر اتوبوس رانی قم پس از ماه مبارک رمضان در واکنش به سخن معاون حمل و نقل 
شهرداری قم مبنی برتوانایی نداشتن شهرداری برای تامین ماسک و اقلام بهداشتی 
لازم، افزود:به اندازه کافی ماسک وجود دارد و به داروخانه ها نیز مجوز صادرات مازاد آن 
به خارج از استان داده شده است. حیدری تصریح کرد: اقلام بهداشتی دیگر نیز از قبل 

تامین شده و اتوبوس رانی هیچ مشکلی نخواهد داشت.
ایجاد سازه های موقت در قم بدعت ایجاد می کند

در موضوع  اظهار داشت:  دراین جلسه  نیز  قم  معاون خدمات شهری شهرداری 
سامان دهی کارگران فصلی باید هدف خود را بر پیشگیری از ایستادن کارگران در 
سر چهارراه ها متمرکز کنیم. سید امیر سامع با اشاره به اهمیت و ضرورت راه اندازی 
سامانه ای برای ثبت درخواست و تقاضا شهروندان جهت استفاده از کارگران ساختمانی، 
گفت: طبق درخواست های صورت گرفته درخصوص ایجاد کانکس و سازه های موقت 
برای استقرار کارگران ساختمانی، ما از روی  اضطرار  این کار را پذیرفتیم ولی اگر این 
کار صورت بگیرد باعث ایجاد بدعت درشهر می شود. وی اضافه کرد: برای جلوگیری از 
سرگردانی و همچنین اتلاف وقت کارگران مذکور بهترین راه برای فعالیت آنها راه اندازی 

سامانه تلفنی می باشد که باید با همکاری شرکت مخابرات استان صورت گیرد.
 سیاست ما در بازارهای روز و موقت انقباظی است

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در این جلسه  با اشاره به اینکه سیاست ما 
دربازارهای روز و موقت انقباظی است، گفت:  در بازار ماهی بندر عباس وجود یک 
شخص مبتلا به کرونا ۱۵۰ تَن را مبتلا کرد. محمد رضا قدیر با تاکید بر سخت و دشوار 
بودن کنترل و مدیریت بازارهای روز، گفت: با توجه به همه این سختی ها، پروتکل های 
بهداشتی مربوطه توسط دانشگاه علوم پزشکی قم نوشته شده و حاضریم تا برای اجرایی 

کردن آن جلسه مشترکی را بگذاریم.
۸۰ درصد پروتکل های بهداشتی قم با ستاد ملی کرونا یکسان است

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در این جلسه، افزود: مطابق پیگیری هایی که از 
ستاد ملی داشتیم مقرر شده دستور العمل فعالیت بازارهای روز پس از ماه رمضان در 
قالب کیوسک های سیار ابلاغ شود. سیامک محبی اذعان داشت: ۸۰ درصد مطالبی 
که توسط کارشناسان سلامت و محیط کار مرکز بهداشت قم پیشنهاد شده در ابلاغیه 
ستاد ملی نیز آمده است. وی گفت: کلیه افرادی که دربازارهای روز و موقت کار می کنند 
باید در سامانه سلامت ثبت نام، و پروتکل هایی که برای کیوسک های سیار است را نیز 

اجرایی کنند.
مردم در اماکن مذهبی از وسایل شخصی استفاده کنند

قائم مقام تولیت مسجد جمکران نیز در این جلسه خاطرنشان کرد: مردم باید به 
هنگام ورود به اماکن مذکور در مورد اهمیت به همراه داشتن وسایلی مانند مهر، تسبیح، 

جانماز، ماسک و دستکش توجیه شوند.
محمد کاظم پور امینی همچنین با اشاره به مصوبه ستاد ملی کرونا در خصوص 
بازگشایی صحن های اماکن مذهبی و زیارتی پس از ماه رمضان بیان کرد: جمکران 
جز اماکن مذهبی است که مردم بیشتر، شب ها در آن حضور پیدا می کنند، به همین 
علت اگر ساعت باز بودن این مکان از نماز مغرب و عشا تا پاسی از شب باشد، بهتر است.
وی همچنین حضور زائران درجمکران برای مدت 6 ساعت در روز را غیرممکن دانست، 
و گفت: به دلیل ازدحام و پراکندگی جمعیت در ورودی ها و همچنین صحن های این 
مکان، کنترل جمعیت امکان پذیر نیست. قائم مقام تولیت جمکران همچنین با اشاره 
به اینکه در اسفندماه و قبل از بسته شدن جمکران برخی از نیروها که در ورودی های 
مسجد اقدام به بازرسی بدنی می کردند، به کرونا مبتلا شدند، افزود: باید گیت های 
امنیتی در اختیار جمکران قرار بگیرد و یا لااقل شورای تامین استان مصوب کند در این 

شرایط، بازرسی بدنی را نداشته باشیم تا از این طریق انتقالی صورت نگیرد.
 

مدیر امور برق منطقه یک قم خبرداد:

اجرای طرح جهادی تقویت شبکه برق در قم
مدیر امور برق منطقه یک قم گفت: با توجه به رشد بار منطقه و ضرورت بهینه سازی 
و تقویت شبکه های موجود طرح تقویت و ایجاد قدرت مانور خروجی های پست شهید 

همتی در سطح منطقه یک طراحی و تامین اعتبار گردید.
مهندس  یوسف صادقی تصریح کرد: در فاز اول )اصلی( این طرح شامل اجرای 
6۰۰ متر شبکه دومداره در منطقه شهید محلاتی و ۱۵ خرداد قم امروز پنجشنبه اول 
خرداد ۹۹  اجرایی شد. وی هدف از اجرای این طرح را افزایش قدرت مانور و قابلیت 
اطمینان شبکه در پیک بار تابستان عنوان کرد. مهندس صادقی اظهار داشت:در  
اجرای این طرح ۱7 اصله پایه به منظور تامین برق پایدار و مطمئن نصب شد و ضمن 
بهینه سازی شبکه موجود ، یک مدار شبکه جدید نیز احداث گردید. مدیر امور برق 
منطقه یک قم در ادامه با اشاره به گستردگی و وسعت طرح افزود : با توجه به شرایط 
محل و مسیر احداث شبکه و تاکید مدیر عامل شرکت توزیع  برق استان مبنی بر اجرای 
کار با حداقل زمان خاموشی جهت اجرای طرح و  کاهش مشکلات برای مشترکین 
منطقه ، با فراخوان اکیپ های عملیاتی از هر چهار منطقه شرکت توزیع برق استان قم و 
اجرای طرح به صورت جهادی و بااستعداد ۹ اکیپ عملیاتی با تجربه و ماهر ، 4دستگاه 
بالابر و ۲دستگاه جرثقیل برنامه ریزی و اقدام شد. وی در پایان ضمن تشکر از صبوری و  
همراهی اهالی و ساکنین این منطقه در اجرای ضربتی و فوری این طرح مهم و حیاتی، 
از تلاش بی وقفه همکاران شرکت توزیع برق استان قم در شرایط روزه داری و گرمای هوا 

در اجرای موفق این پروژه تشکر و قدردانی کرد.

رییس جهاد کشاورزی استان قم:

سطح سبز قم با راهبرد تغییر الگوی کشت 
تقویت می شود

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: سطح سبز مزارع و باغات قم با اجرای 
راهبرد تغییر الگوی کشت حفظ و تقویت خواهد شد. 

عباس پورمیدانی بیان کرد: کشاورزی در قم با چالش های فراوانی همچون محدودیت 
دسترسی به منابع آبی و تغییرات شدید دمایی همراه است و در چنین شرایطی، 
استفاده از راهبرد تغییر الگوی کشت برای حفظ پوشش گیاهی استان مساله ای 
ضروری به شمار می آید. وی افزود: توسعه کمی سطح مزارع و باغات استان به دلیل 
محدودیت های یادشده، سیاست سازمان جهاد کشاورزی قم نیست اما حفظ سطح 
سبز موجود و تقویت بازدهی آن را با استفاده از روش های نوین علمی در قالب راهبرد 
تغییر الگوی کشت، دنبال می کنیم. وی ادامه داد: حفظ سطح سبز و پوشش گیاهی 
استان علاوه بر تامین امنیت غذایی و ارزش اقتصادی، فواید زیادی برای محیط زیست 

دارد و از برخاستن گردوغبار به خصوص در ایام گرم سال جلوگیری می کند.
موقعیت  دلیل  به  قم  در  آسیب های محیطی  از  گیاهان  پورمیدانی گفت: حفظ 
جغرافیایی این استان، کاری دشوار است و با استفاده از روش های سنتی دیگر نمی توان 

سطح سبز آن را نگهداری کرد.
وی بیان کرد: اجرای راهبرد تغییر الگوی کشت در سطح باغات و مزارع استان و 
همچنین دشت های ساوه و شریف آباد زیر نظر کارشناسان برجسته سازمان جهاد 

کشاورزی قم و با همکاری خوب کشاورزان انجام می شود و نمونه کشوری است.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف احتکار۱۰۰ میلیاردی خودروهای 
صفر کیلومتر 

فرمانده انتظامی استان قم از شناسایی محل دپو ۲۰ دستگاه خودرو صفر کیلومتر به 
ارزش بیش از ۱۰۰ میلیارد ریال در قم خبر داد.   سردار سید محمود میرفیضی اظهار 
داشت: با توجه به نوسانات قیمت خودرو در بازار داخل، طرح تشدید مبارزه و مقابله 
با دپو خودروهای صفر کیلومتر به صورت ویژه در دستور کار ماموران انتظامی استان 
قم قرار گرفت. فرمانده انتظامی استان قم افزود: در ادامه با تلاش مأموران کلانتری 
های ۲۲ و ۲4 "پردیسان" یک گاراژ، محل احتکار خودروهای صفر کیلومتر شناسایی 
و با همکاری کارشناسان سازمان صنعت، معدن و تجارت استان و هماهنگی سازمان 
تعزیرات حکومتی استان مورد بازرسی قرار گرفت. سردار میرفیضی گفت: در نتیجه این 
بازرسی ها ۲۰ دستگاه خودرو ایرانی و خارجی، بنا به نظر کارشناسان به ارزش بیش 
از ۱۰۰ میلیارد ریال کشف شده است. وی این خودروها را شامل یک دستگاه خودرو 
ساینا،یک دستگاه خودرو پژو ۲۰۰۸ ،۲ دستگاه خودرو پراید، یک دستگاه خودرو 
تیبا،یک دستگاه خودرو زانتیا مشکی ،یک دستگاه خودرو سراتو، یک دستگاه خودرو 
شاسی بلند زامیاد دو کابین و ۱۲ دستگاه خودرو شاسی بلند دانست. فرمانده انتظامی 
استان قم در پایان از شهروندان خواست، در صورت مشاهده و اطلاع از هرگونه فعالیت 
افراد فرصت طلب و سودجو، موضوع را از طریق تماس با شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس 

اطلاع داده تا اقدامات لازم در اسرع وقت انجام شود.
سارقان ۷۰ رأس دام در قم دستگیر شدند

فرمانده انتظامی استان قم در بخش دیگری از سخنان خود  از کشف 7۰ رأس دام 
سرقتی و دستگیری ۵ سارق در این رابطه خبر داد.  وی افزود: در پی وقوع سرقت 
7۰ رأس دام از یک دامداری در یکی از روستاهای قم، بلافاصله دستگیری متهمان در 
دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت. فرمانده انتظامی استان قم 
گفت: در ادامه کارآگاهان با برنامه ریزی های انجام شده در روند تحقیقات تخصصی و 
انجام اقدامات پلیسی، متهم اصلی را شناسایی که با هماهنگی قضائی، در عملیاتی 
غافلگیرانه دستگیر شد. سردار میرفیضی افزود: نامبرده ابتدا منکر بزه انتسابی بوده اما 
سرانجام با شواهد و قرائن موجود لب به اعتراف گشوده و به سرقت 7۰ راس گوسفند 
اعتراف که در نهایت 4 تن از همدستان وی نیز دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده 
تحویل مرجع قضائی استان شدند. فرمانده انتظامی استان در پایان با اشاره به این که 
نیروی انتظامی برای افزایش احساس امنیت در جامعه و احقاق حقوق شهروندان به 
صورت شبانه روزی در تلاش است، از مردم خواست هرگونه اخبار و اطلاعات پیرامون 

انواع جرایم را از طریق شماره تلفن ۱۱۰ در اختیار پلیس قرار دهند.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف 2۰۰ کیلوگرم تریاک
 در یک عملیات مشترک

فرمانده انتظامی استان قم در بخش دیگری از سخنان خود  از کشف ۲۰۰ کیلوگرم 
مواد مخدر در عملیات مشترک پلیس مبارزه با مواد مخدر استان های قم و فارس خبر 
داد.   سردار میرفیضی اظهار داشت: در پیگیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر 
استان قم مشخص شد یک قاچاقچی مواد افیونی قصد دارد محموله ای از مواد مخدر 
را به وسیله یک دستگاه خودروی پیکان وانت از یک استان جنوبی به استان فارس 
حمل کند، بنابراین موضوع طی تعامل با پلیس مبارزه با مواد مخدر استان فارس 
در دستور کار پلیس استان قم قرار گرفت. وی گفت: سپس طی هماهنگی با مقام 
قضائی، ماموران به محور مواصلاتی مورد نظر اعزام و با اقدامات اطلاعاتی و کنترل 
تردد خودروهای عبوری سرانجام خودرو را شناسایی و متوقف کردند. فرمانده انتظامی 
استان قم اضافه کرد: در ادامه طی بازرسی از خودروی موصوف، ۲۰۰ کیلوگرم تریاک 
کشف و یک متهم دستگیر که به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی 

تحویل مرجع قضائی استان شد.
 

رئیس پلیس آگاهی استان قم  خبرداد:

دستگیری باند سارقان موتورسیکلت با 
نشر آگهی در سایت دیوار

رئیس پلیس آگاهی استان قم از دستگیری باند سارقان موتورسیکلت با نشر آگهی 
در سایت دیوار خبر داد.   سرهنگ میکائیل قهرمانپوراظهار داشت: در پی سرقت 
های متعدد موتورسیکلت های مدل NS و ۱۲۵ در آگهی سایت دیوار موجب شد تا 
موضوع با جدیت در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: 
در بررسی های صورت گرفته مشخص شد مالباختگان با درج آگهی در سایت دیوار 
قصد فروش موتورسیکلت خود را داشته و طی تماس تلفنی سارقان تحت عنوان 
خریدار با شماره ثبت شده از فروشنده در محل قرار حاضر و به بهانه آزمایش وسیله 
نقلیه فروشی از غفلت مالباخته سوء استفاده و با به سرقت بردن وسیله متواری می 
شوند. سرهنگ قهرمانپور ادامه داد: کارآگاهان پلیس آگاهی استان با انجام یکسری 
اقدامات پلیسی موفق شدند ۲ نفر متهم را حین قرار فروش موتورسیکلت احدی از 
مالباختگان شناسایی و بلافاصله دستگیر و از آنان یک دستگاه موتورسیکلت کشف 
شد. رئیس پلیس آگاهی استان اضافه کرد: در تحقیقات صورت گرفته سرکرده و 4 
نفر دیگر از اعضای باند به همراه  ۲ نفر مالخر در عملیات جداگانه دستگیر و از منزل 
متهمان یک دستگاه موتورسیکلت مسروقه دیگر و تعداد قطعات موتورسیکلت کشف 
و متهمان نیز به سرقت ۹ دستگاه موتورسیکلت به ارزش ۲ میلیارد ریال اعتراف کردند. 
سرهنگ قهرمانپور بیان داشت: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای 

انجام مراحل قانونی روانه زندان شدند.
 

رئیس پلیس فتا استان قم  هشدارداد:

کلاهبرداری در سایت های خدماتی و 
فروش اجناس دست دوم

رئیس پلیس فتا استان قم گفت: بعضی کلاهبرداران با ارسال پیامک به صاحبان 
آگهی های ثبت شده در سایت های تبلیغاتی همچون دیوار و شیپور آنها را به صفحات 

فیشینگ هدایت می کنند. 
 سرهنگ علی موالی اظهار داشت: بعضی کلاهبرداران با نصب نرم افزار دیوار و 
شیپور و سایر نرم افزارهای فروش اجناس دست دوم در گوشی خود بصورت مداوم 
آگهی های ثبت شده را رصد می کنند. وی افزود: کلاهبردار سپس با انتخاب بعضی 
آگهی ها شماره تماس صاحب آگهی را پیدا کرده و سپس با ارسال پیامکی از یک 
شماره سامانه پیامکی به مالک آگهی از وی درخواست می کند که با مراجعه به لینک 
موجود در پیامک مبلغی واریز کند تا آگهی وی منتشر شود. سرهنگ موالی اضافه کرد: 
بعضی کلاهبرداران با ارسال پیامک به صاحبان آگهی های ثبت شده در سایت های 
تبلیغاتی همچون دیوار و شیپور آنها را به صفحات فیشینگ هدایت می کنند. رئیس 
پلیس فتا استان ادامه داد: مالک آگهی که از زمان انتشار آن اطلاعی ندارد، سعی می 
کند تا وجه مورد نظر را در لینک درج شده در پیامک واریز کند، غافل از اینکه لینک 
پرداخت ارائه شده توسط کلاهبردار جعلی است. سرهنگ موالی بیان داشت: کاربران 
بایستی هوشیار بوده در صورت مراجعه به لینک موجود در آگهی در دام فیشینگ 

گرفتار خواهند شد و اطلاعات حساب بانکی خود را افشا می کنند.
 

رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم خبرداد:

تذکر به 5 تالار و باغ تالار در طرح فاصله 
گذاری اجتماعی

رئیس پلیس امنیت عمومی استان از تذکر به ۵ تالار پذیرایی و باغ تالار متخلف در قم 
خبر داد و گفت: متصدی این واحدهای صنفی بر خلاف مصوبه ستاد ملی مبارزه با 
کرونا واحدهای خود را باز به مشتریانش خدمات ارائه می کردند.  رئیس پلیس امنیت 
عمومی استان قم اظهارداشت: ماموران اداره نظارت بر اماکن عمومی استان در 
راستای ارتقاء امنیت اجتماعی و سلامت عمومی مردم برای جلوگیری از شیوع ویروس 
کرونا به بازدید و نظارت از واحد های صنفی در شهر قم پرداختند. وی افزود: در این 
طرح مأموران اداره نظارات بر اماکن عمومی پس از ارزیابی های لازم، از ۵ باب واحد 
صنفی تالار پذیرایی و باغ در این طرح بازدید و ۵ واحد صنفی قهوه خانه را به علت نقض 
اقدامات پیشگیرانه ویروس کرونا توسط متصدیان و نادیده گرفتن ابلاغیه های صنفی 
تذکر دادند. رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم از شهروندان خواست، با معرفی 
صنوف متخلف از طریق شماره تلفن ۱۱۰ پلیس را در تامین بهتر امنیت و پیشگیری از 

شیوع بیماری مهلک کرونا یاری کنند.

آیا تعطیلات عید فطر شیوع ویروس کرونا را کلید می زند؟

هشدار مقامات بهداشتی
 حداقل تا 1۵ خرداد به سفر نروید

اجتماعی
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وزارت راه و شهرسازی به دنبال افزایش تسهیلات ساخت مسکن است تا بتواند بازار 
مسکن را از رکود فعلی خارج کند. رئیس انجمن انبوه سازان استان تهران می گوید با 
اینکه تأمین مالی سازندگان و خریداران در خروج این بازار از رکود تأثیر دارد، اما باید 

به تأثیر اقداماتی که هزینه های ساخت را کاهش می دهند نیز توجه کرد. 
در حال حاضر بیشترین وام ساخت مسکن مربوط به سازندگان حرفه ای است 
که در شهر تهران با استفاده از تکنولوژی جدید و کاهش مصرف انرژی، اقدام به 
ساخت واحدهای مسکونی کنند. سقف این تسهیلات برای هر واحد، ۲۵۰ میلیون 

تومان و نرخ سود سالانه آن ۱۸ درصد است.
این میزان تسهیلات در حالی ارائه می شود که بر اساس آخرین گزارش مرکز آمار 
ایران از شاخص قیمت نهاده های ساختمانی مسکونی شهر تهران این شاخص در 
زمستان ۱۳۹۸ نسبت به پاییز، ۸.4 درصد افزایش یافته است. شاخص قیمت گروه 
»آهن آلات، میلگرد، پروفیل در و پنجره و نرده« با ۳4.7 درصد افزایش نسبت به پاییز 
بیشترین تأثیر در رشد شاخص قیمت نهاده های ساختمانی را داشته است. بعد از 

آن نیز گروه چوب با 7.6 و گروه تأسیسات مکانیکی و انواع عایق حرارتی با ۱۳.6 
درصد افزایش قیمت نسبت به پاییز ۱۳۹۸ بیشترین تأثیر را در قیمت نهاده های 

ساختمانی داشته اند.
شاخص قیمت در دو گروه »سیمان، شن و ماسه« و »شیشه« در زمستان ۱۳۹۸ 
نسبت به پاییز بدون تغییر بوده است. با این حال قیمت اقلام این دو گروه نسبت 
به زمستان ۱۳۹7 به ترتیب ۳۳.6 و ۱۱.۳ درصد افزایش یافته است. بیشترین تغییر 
در قیمت نهاده های ساختمانی در زمستان ۱۳۹۸ نسبت به سال گذشته، مربوط به 
گروه »بلوک سفال و آجر« با 4۱.۵ درصد افزایش و گروه »آهن آلات، میلگرد، پروفیل 

در و پنجره و نرده« با ۳۹.4 درصد افزایش بوده است.
عقب نشینی سازندگان از بازار مسکن

همزمان با این تغییرات قیمتی در نهاده های ساختمانی، شاهد عقب نشینی 
سازندگان در بازار مسکن و ساختمان هستیم. در نخستین ماه سال جاری، ۲46۸ 
مجوز ساخت در شهر تهران صادر شده که با کاهش ۵4 درصدی نسبت به اسفند 

۱۳۹۸ مواجه بوده است.
افزایش قیمت نهاده های ساختمانی و کاهش مجوزهای ساخت که به معنای 
کاهش عرضه مسکن نوساز در ماه های آتی است، در حالی بازار مسکن را تحت تأثیر 
خود قرار داده که در فروردین ماه، 4۱.۵ درصد از خانه های معامله شده در سطح 

شهر تهران، واحدهای کمتر از پنج سال ساخت بودند.
به  تهران معطوف  تقاضای خرید مسکن در شهر  از 4۰ درصد  واقع بیش  در 
خانه های نوساز است و باید دید با افزایش قیمت نهاده های ساختمانی از یک سو و 
از سوی دیگر، کاهش صدور مجوز ساخت که به معنای کاهش عرضه مسکن نوساز 
در ماه های آتی خواهد بود، شرایط رکودی بازار مسکن پایتخت را به کدام سو خواهد 

برد.
وام مسکن؛ تأمین مالی سازندگان یا افزایش قدرت خریداران؟

وزارت راه و شهرسازی برای حل این موضوع به دنبال افزایش تسهیلات ساخت 
مسکن است. محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی 
پیش از این درباره تمرکز بر افزایش وام ساخت مسکن برای افزایش تولید، خبر داده 
بود. وی با اشاره به مصوبه شورای پول و اعتبار گفت: بانک ها می توانند تا ۸۰ درصد 
مبلغ ساخت یک واحد مسکونی تسهیلات ارائه دهند و منعی در این زمینه وجود 
ندارد. مشکل این تسهیلات مبلغ بازپرداخت اقساط است. در حال کار روی این 

مسئله هستیم و باید ببینیم برای مبلغ اقساط چه کاری می توان انجام داد.
ایرج رهبر رئیس انجمن انبوه سازان استان تهران نیز دو راهکار خروج بازار مسکن 
از رکود را تأمین مالی سازندگان و افزایش قدرت خرید متقاضایان دانست و به 
ایرناپلاس گفت: این موارد به تنهایی نمی توانند وضعیت بازار مسکن را بهبود دهند 
چرا که با وجود گسترش طرح های تسهیلاتی، همچنان گروهی هستند که توان 

بازپرداخت این وام ها را نخواهند داشت.
وی در ادامه گفت: روش های مختلفی برای خروج بازار مسکن از رکود وجود 
دارد که در درجه اول باید به کاهش هزینه ها اشاره کرد. حذف قیمت زمین تا حد 
قابل توجهی قیمت تمام  شده مسکن را کاهش می دهد. در حال حاضر خرید یک 
واحد مسکونی با متراژ مفید 7۰ متری در تهران به طور میانگین حدود یک میلیارد 
و ۲۰۰ میلیون تومان هزینه دارد که با حذف قیمت زمین می توان رقم را به نصف 
کاهش داد. رئیس انجمن انبوه سازان استان تهران کنترل قیمت مصالح را عامل 
دیگر خروج بازار مسکن از رکود دانست و افزود: در کنار مدیریت قیمت مصالح 
ساختمانی، می توان معافیت ها و تشویق هایی را در دو بخش مالیات ها و نیز عوارض 
شهری برای سازندگان در نظر گرفت تا بخشی از هزینه های ساخت مسکن کاهش 

یابد و اقشار مختلف بتوانند دسترسی به مسکن ارزان قیمت داشته باشند.
رهبر درباره تسهیلات خرید مسکن گفت: تسهیلاتی که با سود کم و بازپرداخت 
پلکانی برای خرید مسکن اختصاص پیدا کند، می تواند به خانه دار شدن گروه های 

کم درآمد کمک کند.

رئیس انجمن انبوه سازان تهران:

قیمت خانه تا ۵۰ درصد قابل کاهش است

اقتصادی

کرونا،مالیات و قیمت نفت ،معادلات امسال را بر هم زد

بودجه امسال چقدر کسری دارد؟ 
تحلیگران اقتصادی معتقدند در شرایط کسری بودجه، تمام نهادهای حاکمیتی، 
دستگاه ها و مجموعه هایی که براساس احکام حکومتی معاف از مالیات بودند، 
تنها در سال ٩٩ به صورت داوطلبانه مالیات بدهند و به عنوان یک بنگاه بزرگ 

اقتصادی به کشور کمک کنند.
اقتصاد کشور این روزها در آستانه کسری بودجه سنگین قرار گرفته است؛ چراکه 
وقایع چند ماه اخیر از جمله تشدید تحریم های بین المللی، کاهش شدید قیمت 
نفت، افت درآمدهای مالیاتی و شیوع ویروس کرونا، تقریبا همه معادلات درآمدی 

بودجه دولت را برهم ریخته است.
برآورد اخیر مرکز پژوهش های مجلس از ابعاد اقتصاد کلان کشور با توجه به 
شیوع ویروس کرونا حاکی از آن است که با فرض صادرات 4۰۰ هزار بشکه و قیمت 
4۰ دلار برای نفت ایران )که با توجه به شرایط فعلی بازار نفت، خوشبینانه به نظر 
می رسد( بدون در نظر گرفتن کسری مربوط به تامین ارز ترجیحی برای واردات 
کالای اساسی و با در نظر داشتن تحقق صددرصدی منابع استقراض شده از 
صندوق توسعه ملی در تبصره »4« قانون بودجه سال ۱۳۹۹، عدم تحقق منابع 

بودجه در سال ۱۳۹۹ حدود ۱۵۰ هزار میلیارد تومان خواهد بود.
علاوه بر عدم تحقق های مذکور در صورت صادرات 4۰۰ هزار بشکه ای نفت خام 
و دریافت 4۰ دلار برای هر بشکه صادرات نفت در سال ۱۳۹۹، برای تامین ۱۰.۵ 
میلیارد دلار ارز ترجیحی واردات کالاهای اساسی، دولت با کسری حدود ۳۵ هزار 
میلیارد تومانی مواجه خواهد بود. در مجموع برآورد عدم تحقق منابع بودجه سال 

۱۳۹۹ رقمی حدود ۱۸۵ هزار میلیارد تومان خواهد بود.
این که  از  قبل  است؛  کرده  عنوان  اقتصادی  کارشناس  سلامی،  غلامرضا 
کرونا مطرح شود، مشکل اقتصادی شدیدی داشتیم و کسری بودجه سال ۹۹ 
پیش بینی می شد در حدود ۱۰۰ تا ۲۰۰ هزار میلیارد تومان باشد و این رقم کمی 
نیست؛ تازه به شرط این که تمام درآمدها محقق شود که تازه این هم با توجه به 

شرایط کرونایی محل ابهام است.
به اعتقاد وی، ما دیگر نمی توانیم به میزانی که پیش بینی شده، مالیات بگیریم 
و درآمدهای دیگر تامین شود، بنابراین کسری بودجه خیلی بیشتر از این رقم ها 

خواهد بود.
در  است؛  کرده  تاکید  دولت  سخنگوی  ربیعی،  علی  شرایطی،  چنین  در 
بودجه های سالانه و همچنین قوانین خاصی نیاز است برخی از تصمیم گیری ها 
را به طور مشترک با مجلس داشته باشیم، همان گونه که الان برای بودجه سال 
۹۹ نیازمند این هستیم که تغییراتی را ایجاد کنیم تا کسری بودجه را تامین کند، 

بنابراین باید دراین مسایل با مجلس به تعادل برسیم.
تامین کسری بودجه از طریق بازار سهام؟ 

در حال حاضر برخی از کارشناسان معتقدند کسری بودجه سنگین دولت و 
تنگناهای مختلف و کم سابقه در بخش درآمدی دولت باعث توجه ویژه دولت به 
بازار سرمایه برای فروش دارایی هایش و تامین مالی شده است. حمید اعرابی، 
کارشناس بازار سرمایه معتقد است؛ دولت به منظور پر کردن کسری بودجه خود، 
مقداری هیجان کاذب در بازار ایجاد کرده و این موضوع می تواند عواقب اجتماعی 

خطرناکی به بار بیاورد.
شروین شهریاری، کارشناس بازار سرمایه نیز عنوان کرده است؛ در حال حاضر 
یک اجماع نسبتا گسترده در بدنه دولت به عنوان بزرگ ترین سهامدار کنترلی 
بورس شکل گرفته که در شرایط کسری بودجه و تنگناهای مالی، یک فرصت 
مناسب برای تامین مالی از بازار سرمایه هم از مسیر واگذاری سهام و هم از مسیر 

فروش اوراق بدهی ایجاد شده است.
به گفته وی، این اغتنام فرصت از سوی دولت و نهادهای شبه دولتی با گذشت 
زمان در سال جاری تقویت خواهد شد و تا زمانی که بورس بر مدار رونق باشد، روند 
واگذاری سهام و پس از آن هم فروش اوراق بدهی در این بستر پیگیری خواهد 

شد.
این در حالی است که مقامات دولتی چنین موضوعی را تکذیب می کنند. علی 
ربیعی، سخنگوی دولت در آخرین نشست خبری با اصحاب رسانه تاکید کرده 
است؛ کسری بودجه دولت ارتباطی به واگذاری شستا و... ندارد. رقمی که دولت 
چقدر اوراق بفروشد، مشخص است و حتی اگر به تشویق ارگان ها و نهادها برای 
عرضه می انجامد، با این هدف نیست.  فرهاد دژپسند، وزیر اقتصاد نیز در یک 
برنامه رادیویی عنوان کرده است؛ واگذاری های اخیر برای تامین کسری بودجه 

دولت نیست؛ این واگذاری ها را در راستای کوچک سازی دولت است.
راهکار جبران کسری بودجه چیست؟ 

در چنین شرایطی، در حال حاضر پرسش اصلی، نحوه مواجهه با کسری بودجه 
دولت در سال ۱۳۹۹ و چگونگی رفع آن است؟ عبدالناصر همتی، رییس کل 
بانک مرکزی چندی پیش در یادداشتی اینستاگرامی درباره وضعیت اقتصادی 
از سقوط  ناشی  بودجه دولت  کشور، عنوان کرده است؛ در خصوص کسری 
شدید قیمت نفت و فرآورده های نفتی، برای چندمین بار تاکید می کنم در شرایط 
حاضر اقتصادی، انتشار اوراق بدهی روش مناسب تری برای تامین کسری و نیز 

جلوگیری از پولی کردن کسری بودجه و تورم است.
به گفته وی، بانک مرکزی آماده استفاده گسترده از عملیات بازار باز برای کمک 
به دولت و رشد اقتصاد کشور است. دولت با انتشار اوراق بدهی نه تنها می تواند 
نیازهای خود را پوشش دهد، بلکه به تعمیق بازار بدهی و اصلاح ترازنامه بانک ها 

نیز کمک کرده و ابزار کنترل بهتر تورم را در اختیار بانک مرکزی قرار می دهد.
همتی تاکید کرده است؛ سطح پایین بدهی های دولت نسبت به استاندارهای 
دنیا و روند آتی نرخ سود حقیقی و رشد اقتصادی، افق مناسبی در پیش روی 
دولت برای استفاده از این ابزار قرار داده است. غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی، 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس نیز متذکر شده است؛ دولت در لایحه 
خود 4٨4 هزار میلیارد تومان برای بودجه پیش بینی کرده بود که مجلس آن را به 
۵۲۰ هزار میلیارد تومان افزایش داد. از این میان به درآمد نفت نباید امید داشت، 
درآمد مالیاتی هم ۱۹۵ هزار میلیارد تومان پیش بینی شده بود که در شرایط رکود 
کسب وکارها طبیعتا محقق نخواهد شد. ضمن اینکه سازمان امور مالیاتی هم 
قدرت مانور زیادی ندارد. وی پیشنهاد داده است؛ تمام نهادهای حاکمیتی، 
دستگاه ها و مجموعه هایی که براساس احکام حکومتی معاف از مالیات بودند، 
تنها در سال ٩٩ به صورت داوطلبانه مالیات بدهند و به عنوان یک بنگاه بزرگ 
اقتصادی به کشور کمک کنند، زیرا در حال حاضر تمام منابع تامین اعتبار بسته 
است و دولت نیازمند تامین اعتبار است. نکته ای که وجود دارد این است که هر چه 
به عنوان منابع وجود دارد کفاف نمی دهد، اگر دولت منابع داشته باشد می داند 
چه کار کند. جعفرزاده ایمن آبادی تاکید کرد: در شرایط فعلی هزینه های زیادی بر 
اثر کرونا به کشور تحمیل شده و به گفته آقای نوبخت سه هزار میلیارد تومان برای 
بخش درمان پرداخت شده است، بنابراین باید به دولت کمک کنیم تا درآمد خود را 

افزایش دهد و من فکر می کنم این پیشنهاد می تواند راهگشا باشد.

آغاز فروش سهام عدالت از ۶ خرداد
روز  از  را دارند  از سهام خود  صاحبان سهام عدالتی که قصد فروش بخشی 
سه شنبه - 6 خردادماه امسال- می توانند با مراجعه به بانکی که حساب دریافت 
سود سهام عدالت در آن دارند،  برای فروش ۳۰ درصد سهام عدالت خود اقدام 
کنند.  به گزارش روز پنجشنبه وزارت امور اقتصادی و دارایی کلیه دارندگان سهام 
عدالت که قصد فروش قسمتی از سهام خود را دارند، می توانند از روز سه شنبه 
)6/۳/۹۹( به شعب بانک هایی که قبلًا در آن دارای حساب بانکی بوده و شماره 
شبای آن حساب را به سازمان خصوصی سازی معرفی کرده اند، مراجعه کنند.
این افراد می توانند با تکمیل  فرم های مربوط نسبت به تکمیل سفارش فروش 
۳۰ درصد از سهام عدالت خود و تعهد نامه مربوطه، اقدام کنند. در اجرای ابلاغیه 
مورخ ۹/۲/۹۹مقام معظم رهبری )مدظله العالی( مبنی بر آزاد سازی سهام عدالت 
و با عنایت به مصوبه مورخ ۳۰/۲/۹۹ شورای عالی بورس این اطلاعیه ای صادر 
شده است.  این اطلاعیه می افزاید، پس از اتمام مهلت اعلام شده در سامانه سهام 
عدالت )۸/۳/۹۹ (از تاریخ ۱۰/۳/۹۹ بانک ها از طریق کارگزاری های خود یا 
کارگزاری های طرف قرار داد، به تدریج نسبت به فروش سهام متقاضیان در بورس 

اقدام و وجوه حاصله را در قالب توافق شده به حساب آنها واریز خواهند کرد.

آگهی تغییرات 
با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۱۰۱۱ و شناسه ملی ۱۰۵۹۰۰۲۸۸7۱ به استناد  آبراه پل صدرا  آگهی تغییرات شرکت 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۳۹۸/۱۰/۰۱تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان محمدعلی حیدری پیام بشماره 
ملی 4۱۹۹۲۹۹۲۲۱ به سمت رئیس هیئت مدیره دارنده ۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه، علی احمد حیدری پیام بشماره ملی 
4۱۹۹6۵۸6۵۳ به سمت عضو هیئت مدیره دارنده ۱.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، مصطفی آشوری به شماره ملی ۰۰746۸۵6۵۱ به 
سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره )خارج از شرکاء ( و همایون یونس زاده مطلبی به شماره ملی ۰۰6۳67۵6۸4 به سمت عضو هیئت 
مدیره )خارج از شرکاء ( برای مدت دو سال انتخاب شدند . کلیه اوراق و اسناد تعهدآور و اوراق عادی و اداری با امضای رئیس هیئت مدیره به 
تنهایی و با مهر شرکت معتبر می باشد . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳7۸(

---------------------------------------------
آگهی تغییرات 

آگهی تغییرات شرکت فن آوران کوشای سحر با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۰۸۸6 و شناسه ملی ۱۰۵۹۰۰۲7۵4۵ به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۰۳تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت از محل قبلی به آدرس جدید : 
استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله دانیال نبی ، خیابان شهیدجعفرنیکوکلام ، خیابان شهیدعلیرضامرادی ، پلاک ۹ 
، ساختمان هدایت ۱ ، طبقه همکف کد پستی ۳7۱6۸۳۹67۹ تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. اداره کل 

ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳77(
---------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت آسان بتن میلاد با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۳۳66 و شناسه ملی ۱۰۸6۰۹۸۱۸۰۹ به استناد صورتجلسه 
مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۸/۰۳/۲۲تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱- خانم خدیجه خشگبار بشماره ملی ۰۳۸۵۰47۵۸4 
با پرداخت مبلغ 7۰.۰۰۰ ریال به صندوق شرکت در ردیف شرکاء شرکت قرارگرفت . ۲- خانم نرگس کریمی شیخ احمدلو بشماره ملی 
۵4۵۹۸۳۳6۹۸ با پرداخت مبلغ ۲۰.۰۰۰ ریال به صندوق شرکت در ردیف شرکاء شرکت قرارگرفت .سرمایه شرکت از مبلغ ۱.۰۰۰.۰۰۰ 
ریال به ۱.۰۹۰.۰۰۰ ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید . در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء 
پس از افزایش سرمایه عبارتست از : فتح اله کریمی بشماره ملی ۵4۵۹۱۲۲۹4۵ دارنده مبلغ ۹۱۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، حسن 
کریمی بشماره ملی۰۳۸۱۹۲47۱۸ دارنده مبلغ 7۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، خدیجه خشگبار بشماره ملی۰۳۸۵۰47۵۸4 دارنده مبلغ 
7۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، ذبیح اله کریمی بشماره ملی۵4۵۹۱۱6۳۹۲ دارنده مبلغ ۲۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، نرگس کریمی شیخ 
احمدلو بشماره ملی ۵4۵۹۸۳۳6۹۸ دارنده مبلغ ۲۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت 

ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳7۱(
---------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت آسان بتن میلاد با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۳۳66 و شناسه ملی ۱۰۸6۰۹۸۱۸۰۹ به استناد صورتجلسه 
مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۸/۰۳/۲۲ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای حسن کریمی بشماره ملی ۰۳۸۱۹۲47۱۸ با دریافت 
مبلغ 7۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج شد و دیگر هیچگونه حق و سمتی در شرکت ندارد . آقای ذبیح 
اله کریمی بشماره ملی ۵4۵۹۱۱6۳۹۲ با دریافت مبلغ ۲۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج شد و دیگر 
هیچگونه حق و سمتی در شرکت ندارد . سرمایه شرکت از مبلغ ۱.۰۹۰.۰۰۰ ریال به ۱.۰۰۰.۰۰۰ ریال کاهش یافت و ماده مربوطه در 
اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردیددر نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از کاهش سرمایه عبارتست از : فتح اله کریمی بشماره ملی 
۵4۵۹۱۲۲۹4۵ دارنده مبلغ ۹۱۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، خدیجه خشگبار بشماره ملی۰۳۸۵۰47۵۸4 دارنده مبلغ 7۰.۰۰۰ ریال 
سهم الشرکه ، نرگس کریمی شیخ احمدلو بشماره ملی ۵4۵۹۸۳۳6۹۸ دارنده مبلغ ۲۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و 

املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳7۰(
---------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت نویان سلامت ماندگار روشان با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱7۱۵۵ و شناسه ملی ۱4۰۰۸۹۲۱6۳۱ به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۸/۱۱/۰۱ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : موضوع فعالیت شرکت اصلاح و موارد ذیل به 
آن اضافه گردید : تولید و بسته بندی و واردات و صادرات :گیاهان دارویی ,داروهای گیاهی ,فرآورده های گیاهی , فرآورده های آرایشی و 
بهداشتی گیاهی بر مبنای طب سنتی , خوراکیهای گیاهی و آشامیدنیهای گیاهی , عرقیجات گیاهی و عرقگیری, اسانس و عصاره گیاهان 
و گیاهان دارویی و میوه ها و اسانس گیری و عصاره گیری , سرکه ها, روغنهای گیاهی و دانه های روغنی و میوه ها و روغنگیری و مکمل 
های غذایی گیاهی و پودرهای گیاهی. توزیع و پخش و بسته بندی : گیاهان دارویی و داروهای گیاهی , فرآورده های گیاهی , فرآورده های 
آرایشی و بهداشتی گیاهی بر مبنای طب سنتی, مکمل های غذایی گیاهی ,لوازم و تجهیزات و ملزومات پزشکی بر اساس طب سنتی 

, پودرهای گیاهی.و ایجاد شعب و نمایندگیهای تجاری داخلی و خارجی. تولیدات و توزیع محصولات گیاهی )دارویی و اسانس و 
عصاره و روغن (در راستای صنایع غذایی و طب سنتی- انجام موضوع فعالیت پس از اخذ مجوزهای لازم از دستگاه مربوطه- ثبت 

موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری قم )۸۵۳۳6۹(

---------------------------------------------
آگهی تغییرات 

استناد  به  ملی ۱۰۸6۰۹۸۱۸۰۹  شناسه  و  ثبت ۳۳66  شماره  به  محدود  مسئولیت  با  میلاد  بتن  آسان  شرکت  تغییرات  آگهی 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۳۹۸/۰۳/۲۲تصمیمات ذیل اتخاذ شد : خانمها خدیجه خشگبار بشماره 
ملی۰۳۸۵۰47۵۸4 به سمت رئیس هیئت مدیره دارنده مبلغ 7۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، فتح اله کریمی بشماره ملی ۵4۵۹۱۲۲۹4۵ به 
سمت مدیرعامل وعضو هیئت مدیره دارنده مبلغ ۹۱۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، نرگس کریمی شیخ احمدلو بشماره ملی ۵4۵۹۸۳۳6۹۸ 
به سمت عضو هیئت مدیره دارنده مبلغ ۲۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه برای مدت نامحدود انتخاب شدند.کلیه اوراق و اسناد تعهدآور و اوراق 
عادی و اداری با امضای مدیرعامل به تنهایی و با مهر شرکت معتبر می باشد . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها 

و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳6۸(
---------------------------------------------

آگهی تغییرات 
به  با مسئولیت محدود به شماره ثبت 46۸۹ و شناسه ملی ۱۰۸6۰۹۹47۹۰  انرژی  آگهی تغییرات شرکت تولیدی سیم وکابل 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹7/۰7/۲۸تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱- آقای بیژن فهیمی به شماره ملی 
۳7۳۱۸۳۳4۱7 با دریافت ۱.6۹۹.۸۸۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج و دیگر هیچ گونه حق و سمتی 
ندارد. ۲- آقای بهمن سرمه ء آبکنار به شماره ملی ۲64۹6۹۵۸7۰ با دریافت ۱۲۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه خود از صندوق شرکت از شرکت 
خارج و دیگر هیچ گونه حق و سمتی ندارد. ۳- آقای اسمعیل حاذق شنوا به شماره ملی ۰۰4۵4۰۵46۸ با دریافت ۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال 
سهم الشرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج و دیگر هیچ گونه حق و سمتی ندارد. سرمایه شرکت از ۳.۹۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال به 
۲.۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال کاهش یافت و ماده 4 مربوط به اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردیددر نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاءپس 
از کاهش سرمایه عبارتست از : جعفر صالحی خوجین به شماره ملی۲۲۹۵۲۲۰۹۳۹ دارنده ۲.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، 
مرتضی تقیان بشماره ملی ۰۰666۱۹4۸۳ دارنده ۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳67(
---------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت خدمات چلچراغ آلتون با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱6۰۵۹ و شناسه ملی ۱4۰۰7۹۹6۹۲۰ به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۰۲تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان حامد ترکمن بشماره ملی 
۰۰۱۲۵6۲۸4۱ به سمت رئیس هیئت مدیره)خارج از شرکاء( ، علی اصغر شهبازی به شماره ملی ۰۳7۰۸۸۲44۱ به سمت مدیرعامل 
و عضو هیئت مدیره دارنده ۱۹.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه و مهدی کریمی بشماره ملی ۰6۱۰۰۹۲۲7۸ به سمت عضو هیئت 
مدیره)خارج از شرکاء( برای مدت نامحدود انتخاب شدند کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، 
عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری باامضاء مدیرعامل به تنهائی و با مهر شرکت معتبر می باشد. اداره کل ثبت اسناد و 

املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳66(
---------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت سهند پلیمر پلاست پاسارگاد با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۵6۱۱ و شناسه ملی ۱4۰۰7۵۸7۰۲۵ به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۸/۱۰/۲۸تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱- تعداد اعضاء هیئت مدیره به۱ نفرکاهش یافت 
و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. ۲- اساسنامه جدید شرکت مشتمل بر ۲۵ ماده و ۱ تبصره تصویب و جایگزین قبلی 

گردید اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳۵7(
---------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت سهند پلیمر پلاست پاسارگاد با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۵6۱۱ و شناسه ملی ۱4۰۰7۵۸7۰۲۵ به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۳۹۸/۱۰/۲۸تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای سید علی تقوی به شماره ملی 
۰۳۸64۱7۰۳۲ به سمت مدیرعامل دارنده ۹۹۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه برای مدت نامحدود انتخاب شد.کلیه اسناد و مدارک و اوراق بهاء 
دار با امضاء مدیرعامل منفردا همراه با مهر شرکت معتبر می باشد اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری قم )۸۵۳۳۵۵(

رئیس اتحادیه طلا و جواهر درباره علت تفاوت قیمت سکه 
یک روزه در بورس کالا و بازار گفت: چند بانک بودند که از طریق 
بازار بورس اقدام به خرید سکه از مردم با قیمت بالاتر می کردند و 

نمی دانیم با چه اهدافی دست به این کار زدند. 
سکه طلا طی روزهای اخیر، رشدهای قیمتی بالایی را تجربه 
کرد؛ به نحوی که به راحتی از کانال 6 میلیون تومان گذشت و در 
برخی مواقع به بالای 7 میلیون و 7۰۰ هزار تومان هم رسید و در 
این روند همواره قیمت های بورسی از بازار آزاد جلوتر بوده است. 
طی چند هفته اخیر قیمت گواهی سکه یک روزه در بورس کالا 
۵۰۰ تا7۰۰ هزار تومان بالاتر از بازار معامله می شد. از همین رو 
برخی مسئولان معتقدند دماسنج نرخ های سکه حرارت خود 
را از بازار گواهی سپرده سکه در بورس کالا یا همان معاملات 
موسوم به سکه یک روزه می گیرد. هر چند برخی هم بر این 
باورند که برخی مزیت های ویژه بورس نسبت به بازار، موجبات 
این فاصله قیمتی را ایجاد کرده بود، اما به نظر نمی رسد این 
تفاوت قیمتی ۱۰ درصدی صرفاً به همین آپشن های حاشیه ای 
مرتبط باشد و سرانجام هم مقام ناظر بورس روز یکشنبه اعلام 
به  کرد:  نمادهای معاملاتی گواهی سپرده کالایی سکه طلا 

دلیل وجود قیمت های نامتعارف در تابلوی معاملات، تا اطلاع 
ثانوی در مرحله پیش گشایش باقی خواهد ماند. دو روز بعد از این 
اطلاعیه، بورس کالا تصمیم گیری نهایی خود را در زمینه این نوع 
معاملات اعلام کرد. بر اساس مصوبه جدید سازمان بورس، از 
روز سه شنبه تا اطلاع ثانوی معامله حقوقی ها به جز بازارگردان ها 
و صندوق های طلا و همچنین کدهای سبد در گواهی سپرده 

سکه ممنوع شد.
ماهیت معاملات سکه یک روزه

منظور از این مفهوم، معاملات سکه طلا در قالب گواهی سپرده 
کالایی در بازار بورس کالا است. یکی از موضوع های رایج در مورد 
خرید و فروش دارایی های مالی، خرید و فروش سکه از طریق 
صرافی های موجود در کشور است. در واقع، گواهی سپرده، 
ورقه بهاداری است که نشان  می دهد صاحب آن مالکیت مقدار 
مشخصی از یک کالا را بر عهده دارد؛ کالایی که این اوراق بابت 
آن منتشر شده اند. مثلًا اگر پنج سکه به انبار تحویل داده شود، 
گواهی سپرده بابت فروش پنج سکه به فرد داده می شود تا بتواند 
آن را در بازار به جای سکه فیزیکی معامله کنند. مزیت این بازار در 
این است که افراد به جای تحمل ریسک نگه داری سکه در منزل 

و ریسک تقلبی بودن سکه فیزیکی، به راحتی در خانه و به صورت 
آنلاین، اوراق سکه معامله کنند. اوراق سکه منتشر شده در بورس 
قابلیت تحویل یک روزه را دارند و در صورت تمایل می توانید با 
مراجعه به انبار بانک ها، سکه فیزیکی معادل آن را تحویل بگیرید.
بنابراین در خرید اوراق گواهی، ریسک های ناشی از تقلبی 
بودن سکه یا ریسک های مرتبط با نگه داری سکه فیزیکی در 
منازل عملًا صفر می شود و هر زمانی قصد خرید یا فروش سکه 
بازار نیست  به  به مراجعه حضوری  نیازی  باشد،  وجود داشته 
و به صورت آنلاین امکان خرید و فروش این اوراق وجود دارد. 
مزیت بعدی، کارمزد کمتر معامله این اوراق در بازار بورس است. 
بعد از تعطیلی معاملات سکه یک روزه در روز یکشنبه، محمد 
اتاق  جواهر  و  طلا  تخصصی  کمیسیون  رئیس  کشتی آرای، 
اصناف اعلام کرد: بازار سکه شاهد کاهش حباب سکه به ۲۰۰ 
هزار تومان بوده است. وی با تأکید بر اینکه بعد از توقف معاملات 
سکه در بورس، عرضه و تقاضا متعادل شد، گفت: همین امر 

سبب شد تقاضای کاذب در بازار سکه از بین برود.
خط شکنان قیمت سکه

آیت محمدولی، رئیس اتحادیه طلا و جواهر نیز در این خصوص 

به ایرناپلاس گفت: خرید سکه با قیمت بالاتر از کف بازار در 
بورس، انگیزه ای ایجاد کرده بود که مردم برای فروش سکه های 

خود به این بازار هجوم بیاورند.
وی افزود: پس از توقف این بازار، مطمئناً این سرمایه ها به بازار 
طلا بازخواهد گشت. بازار طلا در چند روز گذشته رو به افزایش 
بوده که دلیل آن هم افزایش قیمت ارزهای خارجی و رشد انس 

جهانی است.
به گفته محمدولی، متأسفانه بازار طلا چند سالی است که به 
بازار سکه و طلای آب شده تبدیل شده و نمی توان آن را یک بازار 
واقعی دانست، بلکه یک بازار دلالی و واسطه گری است و از نظر 

تولید و اشتغال تأثیری ایجاد نمی کند.
وی درباره علت تفاوت قیمت سکه یک روزه و بازار توضیح 
داد: باید دید خط شکنان دنبال چه می گشتند. به هر صورت 
چند بانک بودند که از طریق بازار بورس اقدام به خرید سکه 
از مردم با قیمت بالاتر می کردند، ولی اطلاع نداریم اینها با چه 
اهدافی دست به این کار زدند. اصلًا مگر می شود کسی در 
بازار اسکناس یک هزار تومانی را با قیمت یک هزار و ۵۰ تومان 

خریداری کند؟

رئیس اتحادیه طلا و جواهر پاسخ می دهد

چه کسانی قیمت سکه را بالا بردند؟
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مدیرعامل تیم فوتسال سوهان محمد سیمای قم  مطرح کرد؛

ماجرای پیشنهاد میلیونی پیش از مجمع 
هیأت فوتبال قم 

مدیر عامل تیم فوتسال سوهان محمد سیمای قم گفت: سال گذشته به رئیس 
هیأت فوتبال قم رای موافق دادم و در هیأت ماندگار شد، امسال نظرم متفاوت بود 

و با رای مخالف برکنار شد. 
بعد از نامه ای که برخی اعضای مجمع هیأت فوتبال استان قم به عنوان منتقد و 
مخالف ادامه حضور کریم بهرامی در ریاست این هیأت به فدراسیون فوتبال ارسال 
کردند و این فدراسیون بر اساس درخواست این اعضا، مجمع فوق العاده را تشکیل 

داد، حالا حواشی زیادی در فوتبال قم به چشم می خورد.
یک روز رئیس هیأت فوتبال علیه فدراسیون و اعضای مجمع صحبت می کند، 
روز دیگر اعضای مجمع از مواضع خود دفاع می کنند، در نهایت مسوول فدراسیون 
فوتبال پاسخ مدیر کل ورزش و جوانان قم را داد و در یک بیانیه کامل، مجمع 

فوق العاده هیأت فوتبال قم را کاملا قانونی توصیف کرد.
اما مباحثی که کریم بهرامی راجع به فدراسیون فوتبال و همچنین اعضای مجمع 
هیأت فوتبال قم پس از برکناری خود عنوان می کند، این روزها اعضای مجمع را 
برای دفاع از خود به واکنش واداشته، یکی از این اعضاء رسول قلی زاده مدیر عامل 

تیم فوتسال سوهان محمد سیمای قم است.
مدیرعامل تیم فوتسال سوهان محمد سیمای قم پس از ادعای رئیس هیأت 
فوتبال قم راجع به نامه ارسالی قلی زاده به فدراسیون فوتبال، در پاسخ رئیس 
هیأت فوتبال گفت: اگر اهل زد و بند بودم، شب قبل از مجمع پیشنهاد میلیونی 

را می پذیرفتم.
قلی زاده افزود: سال گذشته رای موافق دادم و در هیأت ماندگار شدید، امسال 
نظرم متفاوت بود و با رای مخالف برکنار شدید، اعضای این مجمع همان اعضای 
سال گذشته هستند که شما را نگه داشتند، بنده نه وکیل و وصی می خواهم و نه 

نیاز دارم کسی به جایم صحبت کند، اگر نیاز باشد خودم حرف می زنم.
کمیته  زحمات  و  تلاش ها  مدیون  قم  فوتسال  موفقیت های  داد:  ادامه  وی 

فوتسال، بنده و علی مسعودی سرپرست تیم سوهان محمد سیما است.
محمد  سوهان  فوتسال  تیم  مدیرعامل  قم،  از  فارس  خبرگزاری  گزارش  به 
سیما راجع به یکی دیگر از ادعاهای رئیس هیات فوتبال قم، تصریح کرد: من با 
فدراسیون چه حشر و نشری می توانم داشته باشم و در خصوص ادعایی که راجع 
به یکی از افراد سازمان لیگ کرده، باید بگویم که اصلا آن فرد از تصمیم گیری های 
من با خبر نیست و با من هیچ ارتباطی ندارد، چرا به این راحتی تهمت زده می 
شود. با برگزاری مجمع فوق العاده هیأت فوتبال استان قم در روز ۲۸ اردیبهشت 
ماه در حضور حیدر بهاروند سرپرست فدراسیون فوتبال و دیگر اعضای مجمع، 
کریم بهرامی با ۱۰ رای مخالف اعضای مجمع هیأت فوتبال قم پس از هفت سال و 
اندی از مسوولیت خود کنار رفت، مجمعی که بهرامی در آن حضور نیافت و غیابی 

برکنار شد.

پس ازجلسه با رئیس فدراسیون کشتی :

غلامرضا محمدی ماندنی شد
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد پس از حضور در جلسه چهارشنبه گذشته با رئیس 
فدراسیون کشتی و رفع برخی کدورت های بوجود آمده فعلا در سمت خود ماندنی 
شد.  غلامرضا محمدی سرمربی تیم ملی کشتی آزاد که با قهر از جلسه چندی 
پیش خود با علیرضا دبیر بر سر قانون جدید انتخابی تیم ملی حسابی خبرساز 
شده بود و حتی صحبت از قطع همکاری فدراسیون با او به گوش می رسید، روز 
گذشته )چهارشنبه( در جلسه با رییس فدراسیون کشتی حاضر شد تا احتمال 
ادامه فعالیتش در سمت سرمربیگری تیم ملی کشتی آزاد بیش از پیش شود. 
علیرضا دبیر پس از اقدام محمدی در ترک جلسه شدیدا از این موضوع ناراحت 
شد تا جایی که در نشست با خبرنگاران صراحتا اعلام کرد اگر او به این روش ادامه 
دهد با وی قطع همکاری می کنیم، موضوعی که در نهایت با حضور محمدی در 
فدراسیون کشتی ختم به خیر شد و خبرهای رسیده حاکی از ادامه فعالیت او به 
عنوان سرمربی تیم ملی کشتی آزاد است. محمدی به کاهش اختیارات سرمربی 
تیم ملی در انتخاب نفرات مدنظر خود اعتراض داشت اما دبیر و بسیاری دیگر 
از کارشناسان معتقدند قانون چرخه انتخابی ضمن روشی عادلانه در انتخاب 
ملی پوشان بر اساس روش مشخص، دست سرمربیان را نیز تا حد مشخصی باز 
گذاشته است. در جلسه روزچهارشنبه  مقداری از مسائل و کدورت های بوجود 
آمده بر سر چگونگی اجرای چرخه انتخابی تیم ملی برطرف شده تا محمدی در 
سمت خود ماندنی شود. قرار است جلسات بیشتری برای بررسی اختلاف نظرها 
برگزار شود تا در نهایت چرخه انتخابی مد نظر فدراسیون کشتی با روشی کاملتر 

به اجرا گذاشته شود.

مرد نقره ای وزنه برداری استان قم مطرح کرد:

هدف من قهرمانی جهان است
مرد نقره ای وزنه برداری استان قم گفت: هدفم حضور در مسابقات قهرمانی 
بزرگسالان جهان است که با تمرینات و شناختی که از خودم دارم دور از دسترس 

نیست.
علی ابی پور اظهار کرد: به خاطر کرونا و به سبب بسته شدن اماکن ورزشی با 
تمرین کردن درخانه نگذاشتیم بدنم از آمادگی خود خارج شود، با انجام تمرین 
کش در خانه کمی شرایط جسمانی خودم را حفظ کردم ولی طبعا مانند تمرین 
در سالن و استفاده از وسایل اختصاصی نیست و امیدوارم سالن ها زودتر باز شوند.

وی ادامه داد: ان شاءالله با گذشتن از سد ویروس کرونا تمرینات حرفه ای ام که 
روزی دو جلسه تمرین سنگین هست را ادامه خواهم  داد تا بتوانم نماینده خوبی 
از استان قم در مسابقات برون مرزی وزنه برداری باشم، کار بسیار سختی پیش روی 
من است و امیدوارم که از پس آن برآمده و برای وزنه برداری قم افتخار آفرینی کنم.

دارنده مدال نقره مسابقات سال ۱۳۹۸ وزنه برداری قهرمانی کشور ابراز کرد: 
هدفم کسب سهمیه برای حضور در مسابقات وزنه برداری قهرمانی بزرگسالان 
جهان است، می دانم دست یابی به این مهم کار دشواری است اما با تمریناتی که 

برنامه ریزی کرده ام و شناختی که از خودم دارم دور از دسترس نیست.
وی در ادامه به موفقیت های خود در این رشته اشاره و بیان کرد: کسب مقام 
قهرمانی مسابقات ارتش های کشور، رتبه نخست پیکارهای قهرمانی کارگران 
ایران، پنج مدال نقره و یک نشان برنز از رقابت های وزنه برداری بزرگسالان ایران  و 

پنج سال حضور در لیگ برتر وزنه برداری کشور را در کارنامه دارم.

در نظر سنجی فیفا :

دایی عنوان بهترین مهاجم آسیا را از 
سامی الجابر ربود

ملی  گلزن  بهترین  دایی«  »علی 
جهان، در نظرسنجی توییتری عنوان 
بهترین مهاجم قاره آسیا را از »سامی 
الجابر«  عربستانی برد و این عنوان را از 

آن خود کرد. 
جام  صفحه  که  سنجی  نظر  در 
بهترین  انتخاب  درباره  فیفا  جهانی 
مهاجم قاره کهن به رای گذاشته شده 
است، مخاطبان از بین علی دایی و 
سامی الجابر بازیکن اسبق تیم ملی 
ملی  تیم  باهوش  مهاجم  عربستان، 
نظر  این  در  برگزیدند.  را  کشورمان 
سنجی ۵۸۳ هزار و 7۵۱ نفر شرکت کردند و علی دایی موفق شد ۸۰ درصد آرای 
شرکت کنندگان را به خود اختصاص دهد. دایی با ۱۰۹ گل، عنوان آقای گل 
فوتبال جهان را در اختیار خود دارد و کریستیانو رونالدو مهاجم سرشناس تیم ملی 

پرتغال با ۹۹ گل زده نزدیک ترین تعقیب کننده دایی در این فهرست است.

مدرس AFC راجع به برکناری رئیس هیأت فوتبال قم گفت: ۱۰ رای مخالف 
مجمع به رئیس هیأت فوتبال نشان داد که جامعه فوتبال وی را نمی خواهد. 

رضا کردی در گفت وگویی با اشاره به مجمع فوق العاده هیأت فوتبال استان 
قم اظهار کرد: از دو زاویه به این مسئله نگاه می کنم، اول بحث شخصیتی کریم 
بهرامی است که وقتی خبر را شنیدم ناراحت شدم و احساسم این است که 
بهرامی نباید به این شکل از هیأت فوتبال قم جدا می شد، زیرا من از نزدیک با او 

کار کرده ام و می دانم که چقدر انگیزه برای کار کردن داشت.
وی ادامه داد: ولی از زاویه دیگر خوشحال هستم چون وی فقط انگیزه داشت 
ولی علم کار را نداشت و متاسفانه یک عده رئیس هیأت فوتبال قم را دور زدند، 
از وی استفاده ابزاری کردند و بیشتر به فکر منافع شخصی خودشان بودند تا 
منافع فوتبال قم، از این اتفاق دست این آقایان کوتاه می شود و خوشحال هستم.
مربی مطرح فوتسال قم افزود: در تمام جوامع این مجامع هستند که تصمیم 
می گیرند، همین مجمع یک روز تصمیم گرفت که کریم بهرامی بیاید و امروز هم 
تصمیم گرفته که برکنار شود، مجمع برخاسته از افکار عمومی یک جامعه است 
و ۱۰ رای مخالف در مجمع به رئیس هیأت فوتبال قم نشان داد که جامعه فوتبال 

او را نمی خواهد.
ابراز کرد: از افرادی که در مجمع شرکت نکردند گلایه می کنم، چون  وی 
می دانید که معمولًا در مجامع یک سری رای خاکستری هست، متاسفانه رسول 
منعم و کریم بهرامی با شرکت نکردن در مجمع علاوه بر دهن کجی به مجمع 
رای های خاکستری را از دست دادند و چه بسا با حضور خود و با صحبت ها 
و دفاعی که می کردند می توانستند نظر اعضای مجمع را به سوی خود جلب 

کنند.
وی بیان کرد: سال گذشته که کریم بهرامی با یک رای اختلاف ابقاء شد و این 
بزرگترین اشتباه این افراد در مجمع بود که حضور پیدا نکردند و صد در صد علاوه 

بر تبعات منفی که در پی خواهد داشت به افکار عمومی هم احترام نگذاشتند.
کردی با اشاره به نتیجه نظرسنجی انجام شده در خصوص موافقت یا عدم 

موافقت اهالی فوتبال قم راجع به ماندن یا رفتن کریم بهرامی از هیأت فوتبال، 
ابراز کرد: شما نگاه کنید شب قبل از برگزاری مجمع طبق نظرسنجی که صورت 
دادند بالای ۸۰ درصد رای به رفتن بهرامی دادند و این نشان می دهد که ماندن 

بهرامی دیگر وجاهت نداشت.
 از فدراسیون فوتبال تشکر می کنم

کرد:  تصریح  مجمع  برگزاری  در  فوتبال  فدراسیون  نقش  به  اشاره  با  وی 

فدراسیون به وظیفه ذاتی خودش عمل کرد و من از فدراسیون به خاطر برگزاری 
این مجمع تشکر می کنم، چون وقتی که از فدراسیون درخواست تشکیل مجمع 

می کنند وظیفه فدراسیون است که به درخواست مجمع توجه کند.
مدرس AFC در پاسخ به موضع گیری های اخیر رسول منعم مدیرکل ورزش 
و جوانان و کریم بهرامی رئیس هیأت فوتبال استان قم تصریح کرد: دوستان به 
فوتبال قم دهن کجی کردند و این کار خوبی نبود، انتظار من از منعم خیلی بالا 
بود، من دوست داشتم که منعم در مجمع حاضر می شد و اگر هم موافق حضور 
کریم بهرامی بود می توانست با صحبت های خود تأثیرگذار باشد و نظر مجمع را 
برگرداند، می  دانم شاید وی از وزارتخانه زیرفشار است، به هر حال این کار خوبی 

نبود.
وی در مورد آینده فوتبال قم گفت: فوتبال قم ساختار مناسبی ندارد و باید 
برای فوتبال مسیر مناسبی را هدف گذاری کنیم، اینکه کسی بیاید و یک کسی 
برود که مشکل فوتبال قم را حل نمی کند، باید زیرساخت ها را درست کرد، اینکه 

بگوییم هر کس با انگیزه بیاید نمی تواند مشکلی از فوتبال قم کمک کند. 
یک سال فوتبال قم را تعطیل می کنم

کردی تاکید کرد: مگر کریم بهرامی انگیزه برای کار نداشت؟ چه کار کرد؟ اگر 
من به شخصه رئیس هیأت شوم یک سال فوتبال قم را تعطیل می کنم و فقط 
به زیرساخت ها می پردازم، باید اتحادیه درست کرد، اتحادیه مربیان، اتحادیه 
داوران، اتحادیه پیشکسوتان و ... تا این ها بتوانند برای فوتبال قم تصمیم بگیرند. 
این اتحادیه ها رئیس هیأت فوتبال را تعیین کنند و این اتحادیه ها پاسخگوی 
منتقدین باشند،  اگر این زیرساخت ها و اتحادیه ها را درست کردیم آن موقع 

می توانیم به آینده فوتبال امیدوار باشیم.
مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا در پایان از کریم بهرامی خواست که به این 
حواشی پایان بدهد و به خاطر احترام به اهالی فوتبال و مجمع از ریاست این 
هیأت کنار برود و محترمانه بپذیرد، حتی برای اعضای مجمع یک بیانیه صادر 

کند و هیأت فوتبال را تحویل بدهد و خداحافظی کند.

رضا کردی :

رای منفی یعنی فوتبال قم بهرامی را نمی خواهد

ورزشی

رئیس هیئت مدیره تیم فوتبال سوهان محمد قم گفت: در نامه ای اعلام کردم آقای حمید آبکار 
نماینده باشگاه در مجمع فوق العاده هیات فوتبال در روز ۲۸ اردیبهشت بوده و نامه هم موجود 

است.
محمد طباطبایی در گفت وگویی با اشاره به حواشی ایجاد شده اخیر در خصوص برکناری رئیس 
هیأت فوتبال قم اظهار کرد: چند روز قبل در رادیو گفتگو مصاحبه ای انجام دادم که خیلی ها 

حرف های من را اشتباه برداشت کرده اند.
وی با اشاره به اینکه حضور حمید آبکار در جلسه مجمع هیأت فوتبال قم کاملا قانونی بوده است، 
گفت: دو نفر در باشگاه سوهان محمد حق امضا دارند که بنده به عنوان رئیس هیئت مدیره یکی 
از آنها هستم. رئیس هیئت مدیره تیم فوتبال سوهان محمد یادآور شد: در نامه ای اعلام کردم آقای 
حمید آبکار نماینده باشگاه در مجمع فوق العاده هیئت فوتبال در روز ۲۸ اردیبهشت بوده و نامه 

هم موجود است.
وی گفت: در گفت وگو با رادیو اعلام کردم امضای آقای بشیری پور نایب رئیس باشگاه سوهان 
محمد مربوط به یک نامه دیگر بی اعتبار است که برخی خبرگزاری ها این سخن را به اشتباه 

برداشت کرده اند.
طباطبایی در خصوص سخن مطرح شده مبنی بر ضرورت حضور مسعود ابرقویی به عنوان 
نماینده بازیکنان در مجمع هیأت فوتبال تصریح کرد: باید بگویم که ابرقویی یک نیم فصل بازیکن 
ما بود؛ نمی دانم آقایان با کدام منطق کسی را که فقط سه چهار بازی برای تیمی انجام داده به 

عنوان فنی ترین بازیکن استان انتخاب می کنند و به مجمع می برند.

پیشکسوت فوتبال استان قم گفت: مدیرکل ورزش وجوانان قم بارها از بنده 
درخواست کردکه پی گیری نمایم تا درهیات فوتبال تغییرات صورت گیرد،ولی 
درحاضربه تصمیم مجمع فوق العاده وقانونی این هیات تمکین نمی کندو این  

برای اهالی فوتبال سوال برانگیز وغیر عادی است.
ناصر شریفی در گفت و گو با ایمان اظهارداشت:چه شده است که آقای 
منعم در یک مدت کوتاه از منتقدجدی به حامی هیات فوتبال قم تبدیل شده 
است آیاهیات فوتبال عملکردی داشته که برای اهالی فوتبال نامشخص بوده 
است،وی باید در این زمینه شفاف سازی نماید. وی بخش دیگری از سخنان با 
تاکیدبر قانونی بودن برگزاری و تصمیمات مجمع فوق العاده هیات فوتبال قم 
به مدیرکل ورزش وجوانان توصیه های کرد وگفت:جناب آقای منعم بهترین 

تصمیم برای شما تمکین به نظرات اعضای مجمع هیات فوتبال قم وپیشکسوتان ودلسوزان این رشته ورزشی است و بیش از این خود را از چشم 
آنها نیندازید چرا که معتقدم  شما می توانید بیش از این به ورزش قم خدمت کنیدوقت خود را صرف مسایل حاشیه ای نکنیدوتحت تاثیر فشارها 
قرارنگیرید. این مدیرباسابقه در فوتبال و فوتسال استان قم تصریح کرد:  قاطبه اهالی فوتبال استان قم ازتصمیم اعضای مجمع فوق العاده  هیات 
فوتبال خرسند هستندشما هم با این حرکت همراه شوید وهرچه زودتربرای این هیات سرپرست انتخاب نمایدچرا که درصورت تعلل دراین 
امرخودفدارسیون سرپرست انتخاب خواهد کردو شما هم باید این امر را بپذیرد که این کاربرای شما خوشایند نیست پس تعلل نکنیدوسرپرست 
راانتخاب نمایید. وی درادامه سخنان خود به آقای کریم بهرامی توصیه کرد: برای ماندن درپست ریاست هیات فوتبال قم تلاش نکند وبه رای 
مجمع تمکین کندو بیش از این خود رادچارمشکل نکند. شریفی افزود:فوتبال قم درسالهای اخیربا مشکلات متنوعی و بعضا تاسف باری مواجه 
شده است که زیبنده  این استان مقدس نیست باید با انتخاب افراد مدیر،کاربلد ، متخصص و آشنا به مسایل روز تخصصی فوتبال ومدیریتی  فارغ 
از حب وبغض های فردی فوتبال قم را به ریل اصلی باز گرداند تاروزهای باشکوه این ورزش مجدد تکرارشودو شاهدحضورنمایندگانی از این استان 
درسطح اول فوتبال کشور باشیم چرا که معتقدم این توان و پتاسیل در قم وجود داردودراین راه بایدهمه اهالی فوتبال با هم همدل و همرا ه شوند.

رئیس هیئت مدیره تیم فوتبال سوهان محمد قم  :

آبکارنماینده قانونی سوهان محمد در 
مجمع هیات فوتبال قم بود

ناصرشریفی پیشکسوت فوتبال استان قم : 

مدیرکل ورزش قم به تصمیم مجمع هیات فوتبال تکمین کند

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت آرمان پی آب سازه گستر ماهان با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۵۵۹۰ و شناسه ملی 
۱4۰۰7۵74۵۸۱ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۱4تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱-آقایان محمد 
حسن اسمعیل پور به شماره ملی ۰۳۸6۰۰۲۰۳7 به سمت رئیس هیئت مدیره دارنده 6.6۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه 
، سید امیر حسینی به شماره ملی ۱۸۹۹۵۱6۸۵۹ به سمت مدیرعامل وعضو هیئت مدیره دارنده 6.6۰۰.۰۰۰ 
ریال سهم الشرکه ، سید محسن حمزه ئی به شماره ملی ۰۳۸4۸6۲۳۸۱ به سمت نائب رئیس هیات مدیره دارنده 
6.۸۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه انتخاب شدندکلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل چک، سفته، بروات، 
قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری با امضاء مدیر عامل یا رئیس هیئت مدیره و با مهر 
شرکت معتبر می باشد. ۲-مرکز اصلی شرکت از محل قبلی به آدرس جدید : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، 
شهر قم، محله شهرک انسجام ، خیابان )۱4متری احداثی( ]۱[ ، کوچه )جنب فضای سبز( ، پلاک ۰ ، ساختمان الهیه 
، طبقه سوم ، واحد ۹ کدپستی ۳7۱۳4۳6۲7۹ تغییر یافت . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت 

ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳۳۸(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت تأسیسات الکتریکی برق گستر شهر لیان با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱7۰۱4 و شناسه 
ملی ۱4۰۰۸۸۱۰۳۵7 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۱4 تصمیمات ذیل اتخاذ 
شد : آقای علیرضا قدمگاهی بشماره ملی ۵74۹۸۸۰۸۲6 با پرداخت ۱.۰۰۰.۰۰۰ ریال به صندوق شرکت در زمره 
شرکاء شرکت قرار گرفت سرمایه شرکت از مبلغ ۱۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال به ۱۱.۰۰۰.۰۰۰ ریال افزایش یافت و ماده 
مربوطه در اساسنامه به شرح فوق اصلاح گردید در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از افزایش سرمایه عبارتست 
از : حسین توکلی بینا به شماره ملی ۰۳7۰4۱۳۰۹۱ دارنده ۵۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه و حمیدرضا عباسی فردوئی 
به شماره ملی ۰۳۸6۱۱۲77۰ دارنده ۵۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه و شرکت مدیریت سرمایه و راهبرد لیان به شماره 
ثبت ۱6۹۳۳ و شناسه ملی ۱4۰۰۸74۹۸۲۵ دارنده ۹۰۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه و علیرضا قدمگاهی بشماره ملی 
۵74۹۸۸۰۸۲6 دارنده ۱.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها 

و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳۳7(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
ملی  شناسه  و   ۱6۸۹۲ ثبت  شماره  به  محدود  مسئولیت  با  رویان  امیر  تجارت  سیما  شرکت  تغییرات  آگهی 
اتخاذ  العاده مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۰۱تصمیمات ذیل  به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق   ۱4۰۰۸7۲۲47۳
شد : ۱- برابر سند صلح بشماره ۲۱۱6۱مورخ ۲۲/۰۲/۹۹دفتر خانه اسناد رسمی 7۵ قم خانم نرگس جعفری 
بشماره ملی۰۰6۵74۰۹۰4 تمامی مبلغ ۲.۵۰۰.۰۰۰ ریال از سهم الشرکه خود را به خانم سارا یوسفی بشماره 
ملی۰۰7۰۲۰744۵ منتقل و از شرکاء شرکت خارج گردید در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از نقل و انتقال 
عبارتست از : سارا یوسفی بشماره ملی۰۰7۰۲۰744۵ دارنده ۲.۵۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه و محمدرضا یوسفی 
بشماره ملی دارنده ۲.۵۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳۳۵(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت فرداد کیان فرتاک با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱6۵7۱ و شناسه ملی ۱4۰۰۸4۳7۱۰۰ 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۸/۱۱/۲۱تصمیمات ذیل اتخاذ شد : شعبه شرکت 
در استان قم به آدرس: قم - خیابان امام خمینی- سازمان جهاد کشاورزی شهرستان ها،مرکز رشد واحد های فناور 
کشاورزی کدپستی : ۳7۱۹7۱۳۸7۵با مدیریت آقای حسین عباسی عربشاه به شماره ملی ۰۳7۰۸۸۱۸۹۳ تاسیس 

گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳۱۹(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت هانی چاپ قم با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱7۸۱ و شناسه ملی ۱۰۸6۰۹66۲۳4 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹4/۰۸/۱۰تصمیمات ذیل اتخاذ شد : برابر سند صلح 
بشماره ۳۵۲۳ مورخ ۲۵/۰۸/۹4 دفتر خانه اسناد رسمی 76 قم آقای سید صالح احسانی طبائی زواره به شماره 
ملی۰۳۸۱۸۳۸۱۵۳ تمامی مبلغ ۱۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه خود را به آقای سید محمد احسانی طبایی زواره 
بشماره ملی ۱۱۸۹۳۸6۱۱۹ منتقل ودیگر حقی و سمتی در شرکت ندارد در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس 
از نقل و انتقال عبارتست از : سید محمد احسانی طبایی زواره بشماره ملی ۱۱۸۹۳۸6۱۱۹ دارنده ۵۵.۰۰۰.۰۰۰ 

ریال سهم الشرکه ، معصومه بیگم هانی طبایی زواره بشماره ملی۱۱۸۹4۲66۰۹ دارنده ۲۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال 
سهم الشرکه ، سید حسن احسانی طبایی زواره بشماره ملی۱۱۸۹47۵۲۰۰دارنده ۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم 

الشرکه ، سیدحسن هانی طبایی زواره به شماره ملی ۱۱۸۹۵۰۳۰۲6 دارنده ۱۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه 
، حسن حبیب الهی به شماره ملی ۱۰۹۰776۳۰6 دارنده ۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و 

املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳۱۸(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت هانی چاپ قم با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱7۸۱ و شناسه ملی ۱۰۸6۰۹66۲۳4 به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۳۹7/۱۱/۱۱ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان سید 
محمد احسانی طبایی زواره بشماره ملی ۱۱۸۹۳۸6۱۱۹ دارنده ۵۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، معصومه بیگم 
هانی طبایی زواره بشماره ملی۱۱۸۹4۲66۰۹ دارنده ۲۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، سید حسن احسانی طبایی 
زواره بشماره ملی۱۱۸۹47۵۲۰۰دارنده ۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه بعنوان اعضای هیئت مدیره برای نامحدود 

انتخاب شدند. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳۱۵(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت هانی چاپ قم با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱7۸۱ و شناسه ملی ۱۰۸6۰۹66۲۳4 به 
استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۱۳۹7/۱۱/۱۹تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان سید محمد احسانی طبایی 
زواره بشماره ملی ۱۱۸۹۳۸6۱۱۹ به سمت رئیس هیئت مدیره دارنده ۵۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، خانم 
معصومه بیگم هانی طبایی زواره بشماره ملی۱۱۸۹4۲66۰۹ به سمت نائب رئیس هیئت مدیره دارنده ۲۵.۰۰۰.۰۰۰ 
ریال سهم الشرکه ، سید حسن احسانی طبایی زواره بشماره ملی ۱۱۸۹47۵۲۰۰به سمت مدیرعامل و عضو هیئت 
مدیره دارنده ۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه انتخاب شدند. کلیه اوراق و اسناد تعهداور با امضای مدیرعامل و رئیس 
هیئت مدیره متفقاً وبا مهر شرکت معتبر می باشد . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳۱۳(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت خاک و پی آزمون ابنیه گستر با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱7۱7۹ و شناسه ملی 
۱4۰۰۸۹۳۵۹۱۲ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۱۵تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱- مرکز اصلی 
شرکت از محل قبلی به آدرس جدید : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله خاکفرج ، کوچه 7]۱۰[ 
، کوچه موسی صدر6۹]شهیدمحمدپناهی[ ، پلاک -4۲ ، طبقه همکف کد پستی ۳7۱۹6۳4۸۵۵ تغییر یافت. ۲- 
کلیه اوراق و اسناد تعهدآور شرکت از قبیل چک، سفته، بروات، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی 
و اداری با امضای مدیرعامل و با مهر شرکت معتبر می باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها 

و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۳۰۸(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت آلیاژ و ریخته گری فن آوری ذوب آلومینیم گلپا پال با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱6476 
و شناسه ملی ۱4۰۰۸۳66۲۸۰ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ ۱۳۹۸/۰۸/۱۰ تصمیمات 
ذیل اتخاذ شد : برابر سند صلح بشماره 6۰۹47 مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۰7 دفتر خانه اسناد رسمی ۵6 قم آقای مهدی 
زارعی به شماره ملی ۱۲۹۱47۸66۳ تمامی 7۵۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه خود را به آقای عباس مهدوی به شماره ملی 
۱۲۱۹647۸۸۸ نسبت 74۲.۵۰۰ ریال و به خانم عفت ترازی بشماره ملی۱۲۱۹۹۳4۲۳۲ نسبت به 7.۵۰۰ ریال 
واگذار و از شرکت خارج و دیگر هیچ حق الشرکه ای در شرکت ندارد در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از نقل 
و انتقال عبارتست از : عفت ترازی بشماره ملی۱۲۱۹۹۳4۲۳۲ دارنده 7.۵۰۰ ریال سهم الشرکه ، عباس مهدوی به 
شماره ملی ۱۲۱۹647۸۸۸ دارنده ۱.4۹۲.۵۰۰ ریال سهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۲۸۸(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت عمران گوهر آب پرهون آسیا با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱4۰۵۵ و شناسه ملی 
۱4۰۰۵666۲۳۰ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ ۱۳۹7/۱۰/۰۸تصمیمات ذیل اتخاذ شد : کلیه اوراق و 
اسناد تعهدآور با امضاء آقای مهدی حاجیلو بشماره ملی ۰۳7۱۵۵۲4۱۹ با مهر شرکت معتبر می باشد. اداره کل ثبت 

اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۵۳۲۸۹(
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با خوبی پشت سر خواهیم  را  این که مشکلات  بر  تاکید  با  رییس جمهوری 
گذاشت، گفت: نمی گذاریم لبخندی روی صورت مستبدین کاخ سفید بنشیند و 

کاری می کنیم که غم اندوه در مسیر غلط سیاسی آن ها باشد. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی روز پنجشنبه در پایان آیین بهره برداری 
از طرح های ملی استان سیستان و بلوچستان و آغاز عملیات نصب سکو و توسعه 
فاز ۱۱ پارس جنوبی که به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شد افزود: فشار شدید بی 
سابقه تحریم ها بر حرکت ملت نمی تواند، تاثیر بگذارد. آمریکا نمی تواند ملت را به 
زانو در بیاورد. دلیل آن افتتاح طرح هایی است که در سال ۱۳۹۹ بعد از ۲ سال و 

چند ماه تحریم شدید، اجرایی شد.
وی تاکید کرد: کرونا و مشکلاتی از قبیل این ها نمی تواند تولید ما را متوقف کند. 
البته هریک از این ها ممکن است، تاثیرگذار باشد یعنی هم ویروس آمریکایی و هم 
ویروس کرونا هردو ویروس بی تاثیر نیستند اما هیچ یک از این ویروس ها ما را متوقف 
نخواهد کرد و ما به تولید خود ادامه می دهیم. ما با تمام توان تلاش می کنیم هدفی 
که رهبری امسال برای جهش تولید تعریف کردند اجرایی کنیم و تلاش می کنیم هر 

هفته  تا پایان سال افتتاح های بزرگ داشته باشیم.
رییس جمهور گفت: در این روزهای پایانی ماه رمضان با دعای خیر و با حضور 
و کمک و ایثار آنها توانستیم قدم های خوبی برای مقابله با ویروس کرونا و تولید 
برداریم. امیدواریم که با کمک مردم  این راه را ادامه دهیم و نمی گذاریم لبخندی 
بر روی صورت مستبدین کاخ سفید بنشیند و کاری می کنیم که غم اندوه در مسیر 
غلط سیاسی آنها باشد. ملت ما سرافراز است و سرافرازتر خواهد بود و ما از این 
مشکلات به خوبی عبور خواهیم کرد و  دیگران را هم یاری و کمک خواهیم کرد و 

همیشه یار مظلومان و یار ملت فلسطین هستیم.
روحانی گفت: امروز بسیار خوشحالم که دو اقدام بسیار مهم در دو استان قرار 
گرفت. در استان سیستان و بلوچستان وزارت نیرو و جهاد کشاورزی طرح های 
مهمی داشت. مردم شاهد بودند که آب آشامیدنی در بخش های مختلف و 46 هزار 
هکتار اراضی کشاوری سیستان که تقریبا همه آنها با آبیاری مدرن تامین می شود که 

در این زمینه شاهد یک تحول بزرگ خواهیم بود.  
رییس جمهوری ادامه داد: تقریبا این اراضی حدود یک میلیون تن مواد غذایی را 
در اختیار مردم قرار می دهد و موجب حرکت و اشتغال خوبی در منطقه سیستان 

خواهد بود که البته مشابه این طرح ها برای منطقه بلوچستان هست.  
وی با تاکید بر این که  استان سیستان و بلوچستان برای ما بسیار مهم است گفت: 
دولت یازدهم و دوازدهم طرح های بسیار مهمی در این استان داشته است که یکی 
از این طرح ها، طرح 46 هزارهکتاری در منطقه سیستان و زابل است. طرح مهم 
دیگری که در سیستان و بلوجستان داشتیم احیا و فعال کردن بندر مهم چابهار بود 
که مرتبط در حال توسعه است و هنوز هم ادامه دارد و برخی فازهای مهم آن در 

دولت یازدهم و دوازدهم به بهره برداری رسیده است.  
روحانی افزود: طرح مهم دیگر طرح راه آهن چابهار به زاهدان است. طرح دیگر 
گازرسانی در منطقه و سیستان و بلوچستان بود که  در دولت یازدهم گاز به زاهدان 

رسید و بعد هم به زابل و بقیه شهرها ادامه پیدا می کند.
رییس جمهوری ادامه داد: در سیستان و بلوچستان احیای معادن، توسعه چابهار 
و راه آهن و گازرسانی و همچنین  طرح های مهم آب و خاک و این 46 هزارهکتاری 

جزو طرح های بسیار مهم دولت بود.  
وی گفت: سیستان و بلوچستان یک استان بسیار مهم برای کشور است که از 
لحاظ امنیت ملی یکی از استان های بسیار حساس است. معروف است که چابهار و 
استان سیستان و بلوچستان پیشانی امنیت ملی ایران است که به جای خود حرف 

درست و به جایی است.    

روحانی افزود: سیستان و بلوچستان استانی است که با دو همسایه بسیار خوب ما 
پاکستان و افغانستان هم مرز است. این استان دارای معادن بسیار ذی قیمتی است 
که باید در این زمینه کار بزرگی انجام بگیرد که بخشی در دولت یازدهم و دوازدهم 

انجام گرفته که باز هم باید ادامه پیدا کند.  
رییس جمهوری تاکید کرد: یکی از مسایل مهم سیستان و بلوچستان مسیر 
اصلی اتصال جنوب به شمال است. هم کریدور ترانزیتی جنوب به شمال از چابهار 
و سیستان و بلوچستان باید عبور کند که البته در حال حاضر بخشی از این طرح 
از هرمزگان و بندرعباس عبور می کند که طرح اصلی در چابهار است. در واقع 
بندراقیانوسی ما در ایران در چابهار است که بسیار اهمیت دارد و از این مسیر می 
توانیم منطقه اقیانوس هند و منطقه آفریقا را به آسیای مرکزی و منطقه CIS  متصل 

کنیم.  
وی اضافه کرد: قدم های بسیار مهمی برداشته شده است و خیلی آرزو دارم بخش 
بزرگی از راه آهن چابهار به زاهدان حداقل تا ایرانشهر در این دولت افتتاح کنیم که 
البته همه تلاش ما این است که این طرح به پیش برود. جزو طرح هایی است که 

مداوم و منظم آن را دنبال می کنم چرا که از طرحهای بسیار مهم دولت است.
روحانی گفت: برای مردم سیستان و بلوچستان آرزوی توفیق می کنم. برای 
امنیت سیستان و بلوچستان مردم تلاش بسیار خوبی کردند که در دولت یازدهم 
و دوازدهم شاهد یک امنیت مناسب در مرزها در این استان بودیم که این امنیت 
عمدتا توسط خود مردم تامین شد و الان هم دارد تامین می شود. وحدت شیعه و 
سنی برای ما بسیار مهم است.  من از همه علمای اهل سنت و شیعه، فرهیختگان 
و مقامات استانی به خاطر وحدت و برادری و اتحادی که در این استان شاهدیم 

تشکر می کنم.
رییس جمهوری در ادامه به پارس جنوبی اشاره کرد و گفت: نکته دوم مربوط به 
طرحی بود که در استان بوشهر شاهد آن بودیم. اولا پارس جنوبی برای ما بسیار 
مهم بود چرا که مخزن عظیم و بزرگی بود که همسایه ما قطر از این مخزن استفاده 

می کرد با این که مشترک بود اما از طرف ایران استفاده و بهره برداری نمی شد.
وی افزود: طرح پارس جنوبی از دولت آقای خاتمی شروع شد و بعد در دولت 
آقای احمدی نژاد ادامه پیدا کرد. ۱۰ فاز در مجموع در منطقه پارس جنوبی افتتاح 
شد. خیلی خوشحالم که در دولت یازدهم و دوازدهم ۱7 فاز تکمیل و افتتاح شده 
است و تنها فاز ۱۱ آن باقی مانده است. می توانیم بگوییم کاری که در پارس جنوبی 

بنا بود انجام شود، انجام شده و فقط فاز ۱۱ باقی مانده است.  
روحانی یادآور شد: تکمیل  فاز ۱۱ به دلیل این که با حضور شرکت های خارجی 
انجام می گرفت که البته دلیل این که ما منتظر آنها بودیم و می خواستیم با همکاری 
آنها این کار را انجام دهیم یک هدف مهم داشتیم. البته خودمان برای تکمیل شدن 

این فاز کار را شروع کردیم چرا که  فرانسوی ها و چینی ها کنار رفتند.  
وی اضافه کرد: ما طرح فشارافزایی در چاه های پارس جنوبی را داشتیم که اجرای 
آن با مشارکت شرکت های بزرگ فرانسوی و چینی راحت تر انجام می شد.  باید در 
چاه های این منطقه حفظ فشار گاز انجام دهیم چرا که افت فشار افت تولید دارد و 

مشکلاتی را ایجاد می کند.
رییس جمهور با تاکید بر این طرح فشار افزایی جزو طرح های مهمی است که باید 
دنبال کنیم خطاب به وزیر نفت گفت: به مهندس زنگنه می گویم که جزو مواردی 
که تا پایان دولت با همه توان تلاش کنیم این است بتوانیم گام های اولیه این طرح 

را به نتیجه برسانیم.
از آغاز دولت در سال ۹۲، پارس جنوبی در کل ۲۸۰ میلیون  روحانی افزود: 
مترمکعب در روز گاز تحویل می داده است و امروز این ۲۸۰ میلیون مترمکعب شده 
7۰۰ میلیون مترمکعب که امیدوارم تا سال آینده ۵۰ میلیون مترمکعب دیگر هم 

اضافه شود.  
وی ادامه داد: 7۰۰ میلیون مترمکعب در مقایسه با ۲۸۰ میلیون مترمکعب نشان 
می دهد که در این مدت  بیش از ۲ برابر همه اقداماتی است که قبلا انجام گرفته 
است بنابراین  باید اینجا از مهندسان، شرکت های دانش بنیان، کارگران و  مدیریت 

وزارت نفت تشکر کنیم.
روحانی گفت: یکی از افتخارات ما در دولت یازدهم و دوازدهم در زمینه نفت و 
گاز است که با آمار و ارقام می توانیم از اکتشاف بزرگی اشاره کنیم که انجام گرفت. 
۵۳ میلیارد بشکه میدان جدید اکتشاف شد که به مردم در سال گذشته اعلام شد.

رییس جمهوری افزود: کارهای عظیم نفتی در غرب کارون انجام گرفته و ادامه 
دارد. یک بندر جدید برای صادرات نفت به در دریای عمان در حال احداث است که 
در واقع هم خلیج فارس و هم دریای عمان برای صادرات نفت استفاده خواهد شد.   
وی ادامه داد: پارس جنوبی از طرح های عظیم و بزرگی بوده که انجام گرفته است 
که در شرف تکمیل و قدم های نهایی هستیم که باید این قدم ها را برداریم. جلسه 
روسای کمیته های ستاد ملی مقابله با کرونا روز پنجشنبه به ریاست حجت الاسلام 

والمسلمین حسن روحانی رئیس جمهور برگزار شد. 
بقاع متبرکه و زیارتگاه ها بعد از عید فطر بازگشایی می شوند 

 روحانی همچنین روز پنجشنبه جلسه روسای کمیته های ستاد ملی مقابله با کرونا 
ضمن ابراز خرسندی از روند کاهشی شیوع کرونا و رسیدن به آستانه مرحله مهار آن 
در کشور، افزود: دستیابی به این موفقیت نتیجه همکاری مردم با مسوولان و رعایت 

دستور العمل های بهداشتی در جامعه است.
رئیس جمهور ادامه داد: البته در چند استانی که به علت رعایت نکردن کامل 
دستورالعمل ها شیوع بیماری رشد یافته است، مسئولین باید نظارت های خود را 
تقویت کنند و هشدارها و آگاهی های لازم برای رعایت دستورالعمل ها به مردم داده 

شود.
 روحانی کوتاه شدن دوره بستری بیماران را نشان از موفقیت در کنترل شیوع 
بیماری و علامتی برای رسیدن به مرحله مهار ویروس در آینده نزدیک دانست 
و گفت: با توجه به هشدارهایی که مسوولان وزارت بهداشت و درمان  بر اساس 
برخی مطالعات و تحقیقات درباره شیوع مجدد این ویروس در فصل پاییز می دهند، 
دستورالعمل ها  رعایت  تداوم  و  لازم  هشدارهای  و  آگاهی بخشی  با  می بایست 

نگرانی ها در این زمینه را برطرف کنیم.
رئیس جمهور افزود: بر اساس پیش بینی های کمیته های مختلف ستاد ملی 
مقابله با کرونا با برنامه ریزی های انجام گرفته امیدواریم که فعالیت ها در کشور و امور 
مردم نیز مجدد دچار محدودیت های سخت نشده و در عین حال سلامت جامعه و 

مردم نیز تأمین شود.
روحانی اظهار داشت: کمیته آموزش ستاد ملی مقابله با کرونا در حوزه آموزش 
و پرورش و آموزش عالی برنامه ها و طرح هایی را در نظر گرفته اند که ضمن تداوم 
آموزش آنلاین در فضای مجازی، سلامت کادر آموزشی، دانشجویان و دانش آموزان 
هنگام حضور در کلاس ها و رشته هایی که الزام به آموزش حضوری دارند نیز تأمین 

و تضمین شود.
رئیس جمهور ادامه داد: کمیته آموزش نیز موظف شد تا اوایل تیر ماه برنامه مورد 
نیاز برای آموزش و پرورش و آموزش عالی را به ستاد ملی مقابله با کرونا ارائه نماید 
که چگونه عقب ماندگی های آموزشی را جبران خواهند کرد و در عین حال سال 

تحصیلی جدید چگونه برگزار خواهد شد.
روحانی افزود: در زمینه بقاع متبرکه و زیارتگاه ها نیز با توجه به رایزنی ها و جلسات 
متعددی که کمیته امنیتی- اجتماعی ستاد ملی مقابله با کرونا با متولیان این اماکن 
داشته اند، مقرر شده بعد از عید سعید فطر با شرایطی که اعلام خواهد شد، این 
اماکن بازگشایی شود و امیدواریم با رعایت این شرایط و دستورالعمل ها از سوی 

عاشقان اهل بیت)ع( و مردم شریف امکان زیارت این بقاع متبرکه فراهم شود.
اگرچه  داشت:  اظهار  نظارت ها،  در  دقت  اهمیت  بر  تاکید  با  جمهور  رئیس 
گزارش ها حکایت از رعایت دستورالعمل ها به میزان بالایی از سوی مردم دارد، اما 
دستگاه های ذیربط نیز می بایست بر اجرای این دستورالعمل ها و مراقبت ها از سوی 

اصناف، کسب و کارها  و مکان های پر رفت و آمد، همچنان اهتمام  داشته باشند.
بازار بورس و سرمایه باید به تعادل اطمینان بخش برسد 

رییس جمهوری تسریع در واگذاری سهام شرکت های دولتی و امکان حضور همه 
مردم در این عرصه را اطمینان بخش و مایه خرسندی دانست و بر ضرورت تلاش 

مسوولان اقتصادی کشور در راستای توسعه این فعالیت ها تاکید کرد. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در گفت وگو با فرهاد دژپسند وزیر امور 
اقتصادی و دارایی پس از استماع گزارش وی درباره اقدامات و برنامه های این 
وزارتخانه در راستای ساماندهی بازار سرمایه گذاری و بورس در کشور تاکید کرد: باید 
تلاش کنیم بازار بورس و سرمایه به یک تعادل اطمینان بخش برسد تا مردم با خیالی 

آسوده برای سرمایه گذاری در این عرصه اطمینان کامل داشته باشند.
رییس جمهوری خاطر نشان کرد: باید از طریق فروش اوراق مالی اسلامی برای 

تامین مالی طرح های عمرانی کشور برنامه ریزی و اقدام کنیم.
روحانی با اشاره به اینکه باید به گونه ای برنامه ریزی شود تا همواره امکان عرضه 
سهام شرکت های سودده در بورس فراهم باشد، اظهار داشت: آگاهی بخشی و 
اطلاع رسانی دقیق از بازار سرمایه به مردم و استفاده صحیح و مطمئن آنها از این 
بازار بسیار حائز اهمیت است و می تواند موجب توسعه کشور و افزایش سرمایه مردم 

شود.
فرهاد دژپسند نیز در این گفت وگو گزارشی از روند روش سهام صندوق واسطه 
گری مالی یکم و برنامه های وزارت اقتصاد و دارایی در زمینه آزادسازی بخشی از 
سهام عدالت و اقدامات این وزارتخانه در راستای توسعه بازار سرمایه و بورس و تقویت 

حضور مردم در این عرصه به رئیس جمهوری ارائه کرد.

حجت الاسلام و المسلمین روحانی: 

نقاط قوت و ضعف مجلس دهم؛ نمی گذاریم لبخندی روی صورت مستبدین کاخ سفید بنشیند

مجلس دهم مظلوم بود؟

دفتر دهمین دوره مجلس شورای اسلامی در حالی بسته شد که رییس این دوره قوه 
مقننه، آن را مظلوم خواند اما خبرهای تایید شده و گمانه های تایید نشده، حکایت از 
آن دارد که نمایندگان دهمین دوره قانونگذاری در ایران نه مظلوم و نه ظالم، بلکه فرزند 

شرایط اقتصادی، اجتماعی و سیاسی زمان خود بودند. 
آخرین جلسه مجلس دهم، چهارشنبه و در آخرین روز اردیبهشت ماه برگزار شد و به 
این ترتیب عمر چهارساله این دوره از مجلس هم به پایان رسید. »علی لاریجانی« رییس 
مجلس دهم از تریبون صداوسیما و هم تریبون ریاست مجلس استفاده کرد و به دفاع از 

عملکرد نمایندگان دهمین دوره قانونگذاری در جمهوری اسلامی پرداخت.
لاریجانی با اینکه منکر ضعف های مجلس نبود اما از حجم هجمه ها و انتقادهای 
صورت گرفته از نمایندگان گلایه کرد و مجلس دهم را مظلوم ترین مجلس چهاردهه 
گذشته دانست. وی شامگاه دوشنبه در گفت وگوی خبری تلویزیون هم ضمن ارائه 
آماری از عملکرد دوره دهم از همگان خواست کارنامه مجلس دهم را بر اساس شرایط 

وقت مورد بررسی و قضاوت قرار دهند.
مروری کوتاه بر مهم ترین های مجلس دهم

مجلس دهم با 64 درصد آرای مردم در خردادماه سال ۹۵ کار خود را آغاز کرد. اهمیت 
این موضوع زمانی است که بدانیم  پس از انتخابات دوره پنجم، این میزان مشارکت در 
انتخابات مجلس شورای اسلامی از سوی مردم انجام نگرفته است و مجلس یازدهم 
با 46 درصد مشارکت مردم در کل کشور و ۲6 درصد مشارکت مردم پایتخت کار خود 
را آغاز خواهد کرد. از ۲۹۰  نماینده، ۱۰۳ نفر ایثارگر و دارای سابقه جبهه و جانباز 
بودند، ۸۰ درصد سابقه اجرایی در مقام وزارت، معاونت وزیر، استانداری، فرمانداری و 

شهرداری داشتند؛ ۱67 نفر از نمایندگان فوق دکترا و پزشک بودند.
در این دوره ۱۸۰ قانون تصویب، ۱۵ هزار و چهارصد تذکر، سه هزار سوال از وزرا، 
پنج سوال از رییس جمهوری، ۲۸ کارت زرد به وزرا داده و 6 استیضاح و چهار برکناری 
وزرا انجام شد. 6۳ بار مسوولان به مجلس فرا خوانده شدند و ۵۳ جلسه غیرعلنی 
برگزار شد. همچنین ۱۰ گزارش از سوی کمیسیون ویژه به صحن آمد و  ۱۸۱۸ جلسه 
نظارتی از سوی کمیسیون ها برگزار شد. نمایندگان در سه بخش اقتصادی، اجتماعی 
و سیاسی قوانین، طرح ها و لوایح بسیاری را مورد بررسی قرار داده  و به قانون تبدیل 

کردند.
در حوزه اقتصادی؛

-طرح اصلاح قانون تجارت
- قانون صدور چک

-تعیین سقف حقوق دریافتی مدیران
-قانون منع به کارگیری بازنشستگان،

از مهم ترین قوانین و مصوبات مجلس دهم بود.
در حوزه اجتماعی هم قوانینی مانند

- قانون تخفیف مجازات در اعدام قاچاقچیان مواد مخدر
-قانون تشدید مجازات برای دارندگان سلاح سرد

- قانون تشدید مجازات اسیدپاشی و حمایت از بزه دیدگان ناشی از آن
- قانون تعیین تکلیف تابعیت فرزندان حاصل از ازدواج زنان ایرانی با مردان غیرایرانی،

از مهم ترین مصوبات مجلس دهم در حوزه اجتماعی بودند.
 اصلاح قانون انتخابات و قانون نحوه فعالیت احزاب و گروه های سیاسی هم از در 
زمره قوانین مصوب مجلس دهم بود. جنجالی ترین لوایح تصویبی اما با اختلاف لوایح 
چهارگانه موسوم به FATF مجلس دهم بودند که از این چهار لایحه ارائه شده از سوی 
دولت دو لایحه اصلاح قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم و اصلاح قانون مبارزه با 
پولشویی به صورت قانون درآمدند و دو لایحه دیگر یعنی الحاق ایران به کنوانسیون 
مقابله با تأمین مالی تروریسم )CFT( و لایحه الحاق ایران به کنوانسیون مبارزه با جرائم 
سازمان یافته فراملی گرچه مراحل تصویبی جنجالی را پشت سر گذاشت اما در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام بلاتکلیف ماند. مجلس دهم در حوزه شفاف سازی اقتصادی و 
سیاسی هم قدم هایی برداشت و قوانینی مانند قانون شفافیت و نظارت بر تامین مالی 

فعالیت های انتخاباتی در انتخابات را تصویب کرد.
-تحقیق و تفحص از عملکرد صندوق ذخیره فرهنگیان،

-تحقیق و تفحص از بررسی وضعیت افراد دوتابعیتی و دارای گرین کارت در حوزه 
مسوولان و مدیران ارشد،

-تحقیق و تفحص از عملکرد شرکت کشت و صنعت کارون و شرکت طرح توسعه 
نیشکر و صنایع جانبی آن

- تحقیق و تفحص از صنعت خودرو هم پرونده های تحقیقی بودند که در مجلس دهم 
مورد بررسی قرار گرفته و به سرانجام رسیدند.

این مجلس همچنین در حوزه سیاست خارجی به ویژه برابر زیاده خواهی های آمریکا 
قانون اقدام متقابل ایران در برابر اعلام سپاه به عنوان »سازمان تروریستی« از سوی 
واشنگتن را تصویب و پس از شهادت سردار قاسم سلیمانی مبلغ ۲۰۰ میلیون یورو از 

صندوق توسعه ملی برای تقویت توان نظامی کشور اختصاص داد.
حمله داعش به مجلس در ۱7 خرداد ۹6، سلفی بحث برانگیز برخی نمایندگان با 
»فدریکا موگرینی« مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا، آتش زدن توافق نامه برجام 

پس از خروج آمریکا از آن از حاشیه های جنجال ساز این دوره مجلس بود.
ظالم یا مظلوم؟

را به عنوان نقاط قوت و عمل به وظیفه وکالتی  بالا  اگر اقدامات اشاره شده در 
نمایندگان بدانیم، نقاط ضعف مجلس هم باید مرور شود. منفعت طلبی های شخصی، 
نگاه قومی و استانی به موضوعات کلان و ملی، بی تفاوتی به رنج های معیشتی مردم، 
اقتصادی شبهه دار،  دادوستدهای  در  آلوده شدن  انتخاباتی،  فراموشی وعده های 
درگیری بیش از اندازه و لازم با جناح بازی های سیاسی و در نهایت کاهش اختیارات و 
جایگاه مجلس به عنوان قوه قانونگذار و راس امور کشور از مهم ترین انتقاداتی است که 
ناظران و تحلیلگران و حتی مردم درباره عملکرد مجلس دهم ابراز می کنند. در این میان 
تداوم شرایط دشوار معیشتی مردم، تعدد قانون های موازی و حتی متناقض، برخی 
هرج و مرج ها در بخش های مختلف اقتصادی و اجتماعی، اظهارنظرهای عجیب 
غیرمعمول و فرافکنانه برخی نمایندگان و در نهایت دستگیری و محاکمه دو تن از آنها 
به جرم اخلال در بازار خودرو، نشان می دهد که مجلس دهم شاید آن گونه که رییس آن 

اعتقاد دارد مظلوم ترین مجلس تاریخ نباشد.
ارزیابی عملکرد بر اساس شرایط

کارنامه مجلس دهم با تمام فرازو نشیب های آن مانند عملکرد تمام نهادها با نواقص 
و انتقادات بسیاری همراه است اما برای قضاوت درباره این عملکرد باید به شرایط 
سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و بین المللی کشور توجه کرده و پارامترهای اثرگذار این 
حوزه ها بر مجلس بررسی شود. نکته ای که لاریجانی هم در گزارش نهایی خود از چهار 
سال مجلس دهم به آن اشاره کرد. اظهارنظرهای انتقادی از فعالیت مجلس دهم به 
ویژه در حوزه اقتصادی باید این گزاره را هم در نظر داشته باشد که اقتصاد ایران تحت 
شدیدترین تحریم های چنددهه گذشته قرار داشته و هرگونه قانونگذاری در این اقتصاد 

محروم و محدود با اما و اگرهای بی شماری روبرو بوده است.
در حوزه سیاسی و اجتماعی  هم مجلس دهم متاثر از ارگان های تصمیم گیر و گاهی 
قانونگذار خارج از بهارستان بوده است که برخی از طرح ها و لوایح دولت و مجلس در 
سد نظارت و بررسی های آن نهادها گرفتار و به این ترتیب از اختیارات و توان مجلس 
در پیشگاه جامعه کاسته شد. در حوزه قانونگذاری در مسائل اجتماعی هم هر طرح 
یا لایحه ای در مجلس بارها و بارها در رفت و برگشت ها به کمیسیون ها و نیز شورای 
نگهبان مورد بازبینی قرار می گرفت و اطاله زمان امکان بررسی و تصویب قوانین تازه تر و 
متناسب با تغییرات جامعه را نمی داد. تصمیم گیران حوزه فرهنگ و اجتماع هم مانند 
عرصه سیاست در خارج از مجلس هم حضور داشتند و نظرات آنها هم باید در طرح ها 
و قوانین مورد توجه قرار می گرفت. با این توصیفات می توان گفت دهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی با توجه به عملکرد نمایندگانش نه موثر و مظلوم و نه فاقد اثر و ظالم 
بلکه ثمره شرایط اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی و سیاسی کشور ایران بین سال های 
۱۳۹۵ تا ۱۳۹۹ بود. ارزیابی دقیق، منصفانه و کاربردی کارنامه مجلس دهم می تواند 
نمایندگان مجلس یازدهم را در پیگیری نقاط قوت آن یاری کند و برای برطرف کردن 

نواقص آن با استفاده از ابزار قانونگذاری مصمم سازد.  

استاندار سابق دولت روحانی و نماینده ادوار مجلس 
می گوید: می توان آقای لاریجانی را به عنوان یک گزینه 
مناسب برای انتخابات ریاست جمهوری ۱4۰۰ دید و به 
نظر من چند سر و گردن از بسیاری از شش نفری که در 

انتخابات ۱۳۹6 حضور داشتند بالاتر است.
محمدرضا خباز در گفتگویی با اشاره به عملکرد ۱۲ 
ساله علی لاریجانی در پارلمان، گفت: در زندگی آقای 
لاریجانی مانند همه انسان های دیگر فراز و نشیب هایی 
وجود داشته و دارد بنابراین اینکه بعضی مواقع می گویند 
حرف مرد یکی است، باید گفت خیر اینطور نیست. هرگاه 
انسان به یک اندیشه و نگاه جدیدی رو به جلو و رو به رشد 
رسید، طبیعتا نباید بر افکار گذشته اش پافشاری کند 
چراکه اندیشه جدیدی بر او افزوده شده بنابراین باید فرد 

را در شرایط زمان و مکان خاص ارزیابی کرد.
وی ادامه داد: حضرت امام نیز جمله ماندگاری دارند 
که می فرمایند حتی فقه هم تابع زمان و مکان است؛ 
ثابت است.  برخلاف تصور عده ای که می گویند فقه 
بنابراین همه ما هم همین حالت را داریم؛ ممکن است در 
اول انقلاب و در دورانی که انقلاب اسلامی نوپا بوده، ما 
انقلابیون نظرهایی داده باشیم اما بعد از کسب تجربیات 

جدید از پختگی دیگری برخوردار شدیم.
لاریجانی مسیری رو به جلو پیموده است

آقای  کرد:  تصریح  طلب  اصلاح  سیاسی  فعال  این 
آقای  ما  نیست.  مستثنی  مسئله  این  از  هم  لاریجانی 

لاریجانی را  به عنوان یکی از مسئولان سپاه پاسداران، 
و  سیما  و  صدا  رئیس  اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
در نهایت به عنوان رئیس مجلس شورای اسلامی می 
را  به جلو  رو  ایشان مسیری  فکر می کنم  که  شناسیم 
پیموده است یعنی اگر مدیریت ایشان در صدا و سیما با 
مدیریتش در مجلس مقایسه شود تفاوت های زیادی در 

این مدریت ها عیان می شود.
خباز یادآور شد: آقای لاریجانیِ امروز یقینا تفکرات دیروز 
را ندارد. وقتی هم که ایشان دبیر شورای عالی امنیت ملی 
شدند و برخوردها و ارتباطاتی با سایر کشورها داشتند و در 
سفر به دنیا، با فرهنگ های جدید و روش های مملکت 
داری جدید آشنا شدند، طبیعتا این موفقیت را می توان 
در ایشان دید که تجربه ارزشمندشان را در خدمت نظام و 

انقلاب به کار بگیرند.
رکوردار ریاست مجلس شد

وی خاطر نشان کرد: نکته قابل توجه دیگر رکورد زمان 
ریاست مجلس است که توسط آقای لاریجانی شکسته 
شد. بعد از ایشان که ۱۲ سال بر کرسی ریاست تکیه زد، 
مرحوم آقای هاشمی ۱۰ سال، آقای ناطق نوری ۸ سال، 
آقای کروبی حدود 6 سال و بعد هم آقای حدادعادل 4 
سال قرار دارند و از نظر مدت زمان ریاست قوه مقننه نیز 

رکوردار هستند.
اینکه مسلما  با بیان  این فعال سیاسی اصلاح طلب 
آقای لاریجانی از استعداد خوبی برخوردار است، افزود: 

به همین جهت در این سه دوره مجلس شورای اسلامی 
موفقیت های خوبی داشت هرچند نمی توان گفت که آیا 
بهتر از این نمی شد و برنامه بهتر و خدمت بیشتری صورت 
نمی گرفت؛ من معتقدم که قطعا بهتر از این هم می شد.
هنر رئیس مجلس کنترل و مدیریت تندروهاست

خباز ادامه داد: در همه مجالس تعدادی تندرو حضور 
دارند و سد موفقیت های مجلس می شوند و قوه مقننه 
را با نطق های تند، نامه های غیرمنطقی، با دادن طرح 
هایی با آثار منفی، به چالش می کشند و به حاشیه می 
برند اما هنر رئیس مجلس این است که بتواند هم این افراد 
را به خوبی مدیریت کند وهم از تاخت و تاز آنها جلوگیری 
کند و هم اینکه از توانمندی مجلس بیشترین استفاده را 

بکند.
کارنامه لاریجانی در مجلس قابل دفاع بوده است

وی همچنین گفت: به خاطر دارم که رهبر انقلاب یکبار 
تاکید کردند که کار مجلس ریل گذاری و طراحی سیاست 
ها است و باید ریل محکمی را تعبیه کند. اگر ریل محکم و 
دقیق با برنامه های کارشناسی باشد، قطار اجرا با سلامت 
و اطمینان حرکت خواهد کرد. به همین دلیل است که 
می گویم مجلس می توانست بهتر هم اداره شود اما در 
عین حال کارنامه آقای لاریجانی در مقایسه با سایر روسای 

مجلس کارنامه قابل دفاعی بوده است.
این نماینده پیشین مجلس تصریح کرد: البته لازم بود 
به خرد جمعی بیرون مجلس توجه بیشتری داشته باشند 

چون پشت پرده مجالس گاهی از خود مجلس بیشتر 
است و می تواند به باروری و پویایی مجلس کمک کند.

خباز در پیش بینی خود از ادامه حیات سیاسی علی 
لاریجانی، اظهار کرد: آقای لاریجانی فرزند یک مرجع 
تقلید است، داماد شهید مطهری است و خودشان هم 
تحصیلات خوبی دارد؛ در عین حال هرچه جلوتر آمده 
فرد پخته تری شده است که این پختگی می تواند به 
خوبی مورد استفاده کشور قرار بگیرد. ما برای هیچ یک از 
شخصیت های برجسته کشور پایانی در نظر نمی گیریم و 
برای او آرزوی پایان نمی کنیم چراکه مردم هزینه هنگفتی 
دادند تا این افراد به پختگی برسند بنابراین باید از این 
تجربیات که به نوعی تجربه ملت و کشور است، در عرصه 
های مختلف به کار گرفته شود. حیف است این استعداد و 

تجربه به فراموشی سپرده شود.
لاریجانی چند سر و گردن از کاندیداهای 

انتخابات ۱۳۹۶ بالاتر بود
وی تاکید کرد: به عنوان یک فعال سیاسی هم می گویم 
که می توان آقای لاریجانی را به عنوان یک گزینه مناسب 
برای انتخابات ریاست جمهوری ۱4۰۰ دید و به نظر من 
چند سر و گردن از خیلی از شش نفری که در انتخابات 
۱۳۹6 حضور داشتند بالاتر است اما باید دید چه کسانی 
به عرصه می آیند. هرچند به عنوان یک اصلاح طلب باید 
بگویم که جریان اصلاحات بعد از بازنگری درون خود در 

این رابطه به نتیجه و جمع بندی برسد.

محمدرضا خباز :

لاریجانی گزینه مناسبی برای انتخابات ۱۴۰۰ است 
کارنامه لاریجانی در ۱۲ سال ریاست مجلس قابل دفاع است



پیش بینی یک اصلاح طلب از رئیس جمهور بعدی
عبدالله ناصری تاکید کرد: »اگر نامزد اصلی اصلاح طلبان ردصلاحیت شود، نه اصلاح طلبان اصلی 
شرکت خواهند کرد ونه مشارکت بالاخواهد بود.«وی در پاسخ به این سوال که آیا احیا و بازگشت محمود 
احمدی نژاد در انتخابات ۱4۰۰ محتمل است، گفت: »اگرهواداران او در مجلس عملکرد مطلوب حاکمیت 
را داشته باشند که حتما دارند، نه خود او بلکه نیروی مورد نظرش اجازه ورود پیدا خواهد کرد.«این فعال 
سیاسی اصلاح طلب احتمال کاندیداری قالیباف و رئیسی را نیز جدی ندانست و گفت: »اگر قالیباف 
رییس مجلس شود، حتما اجازه نمیدهند که وارد انتخابات ۱4۰۰ شود. کانداتوری رئسی هم به نظر من 
منتفی است، زیرا موقعیت او هم اکنون هم تثبیت شدهاست«.وی در ادامه گفت: »من ترکیب سه قوه را 
بعد از انتخابات ۱4۰۰ چنین می بینم. قالیباف؛ رئیس مجلس. رییسی؛ رئیس قوه قضاییه و سورنا ستاری 
رییس جمهوری«.ناصری در پاسخ به این پرسش که چرا ستاری را باید یک گزینه جدی دانست، گفت: 
»ستاری مصداق بیانیه گام دوم است. جوان است و از نسل دوم. فرزندشهید است و همراهی روحانی و تیم 
او را هم دارد.«عضو شورای هماهنگی اصلاح طلبان در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه آیا مردم به 
خاطر ستاری پای صندوق رای خواهند آمد؟ گفت: »اگر اجماع صورت بگیرد، خواهند آمد. ضمن اینکه 

دیگر با توجه به انتخابات دوم اسفند، قبح رای مشارکت کم ریخته شده است«.

سنگ تمام واعظی برای علی لاریجانی
رئیس دفتر رئیس جمهور گفت: ریاست قوه مقننه با مشی خردمندانه و اعتدال گرایانه خود در سپهر 
سیاسی و قانونگذاری کشور نقشی ماندگار ایفا کرد.محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهور در صفحه 
اینستاگرام خود نوشت: دیروز آخرین جلسه مجلس دهم برگزار شد.حق و انصاف این است که بعنوان 
عضوی از دولت تدبیر و امید از نمایندگان مجلس، روسای کمیسیون ها و فراکسیون ها، اعضای هیات 
ریٔیسه و بویژه ریٔیس محترم مجلس، جناب آقای دکتر لاریجانی که در سه دوره ریاست قوه مقننه با مشی 
خردمندانه و اعتدال گرایانه خود در سپهر سیاسی و قانونگذاری کشور نقشی ماندگار ایفا کردند، قدردانی 
کنم.مدارا، تعامل و همگرایی میان ارکان کشور، خواست مردم و شرط لازم حرکت کشور به سوی پیشرفت 
و توسعه است. حرکت دولت تدبیر و امید پیش از این بر همین مدار بوده و از این پس نیز خواهد بود.برای 
تمامی نمایندگان محترم مجلس دهم، موفقیت، کامیابی و توفیق روزافزون در عرصه خدمت به مردم را از 

درگاه خداوند متعال مسیٔلت می کنم.

الکاظمی: حمله بزرگ داعش را خنثی کردیم 
نخست وزیر عراق از خنثی سازی حمله بزرگ گروه تروریستی داعش در پی دستگیری یکی از سرکردگان 
این گروه تروریستی خبر داد. به گزارش مهر از روسیا الیوم، نخست وزیر عراق روز پنج شنبه از خنثی سازی 
حمله بزرگ گروه تروریستی داعش در پی دستگیری »عبدالناصر قرداش« یکی از سرکردگان این گروه خبر 
داد. »مصطفی الکاظمی« در نخستین نشست خود با استانداران عراق به استثنای اقلیم کردستان عراق، 
گفت: حمله تروریستی را که سرکرده بازداشت شده اخیر از آن پرده برداشت، خنثی کردیم.وی در عین 
حال به جزئیات بیشتری در خصوص این حمله و مکان آن اشاره نکرد.الکاظمی همچنین افزود که مواجهه 
با افزایش تحرکات داعش از اولویت های دولت وی بشمار می رود.دستگاه اطلاعات عراق روز چهارشنبه از 

دستگیری عبدالناصر قرداش یکی از سرکردگان مهم گروه تروریستی داعش خبر داده بود.

آخرین وضعیت شیوع  کرونا در استان قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر ۱۱۱ نفر مشکوک و محتمل به کرونا در قم بستری 
بوده که ۲۸ نفر آنها بدحال هستند. محمدرضا قدیر در گفت وگو با خبرنگاران، با بیان اینکه طی ۲4 ساعت 
گذشته و منتهی به دوم خرداد ماه، ۲۵نفر در مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا و 
یا مشکلات حاد تنفسی پذیرش شدند اظهار کرد: 4 نفر از این تعداد در بخش های بیمارستان ها بستری 
و مابقی پس از معاینه و بررسی در بخش اورژانس مراکز با دستورات دارویی و بهداشتی مرخص شده اند.
وی تصریح کرد: در شبانه روز گذشته ، ۲۲ نفر از کل بیماران که طی روزهای متمادی بستری بودند، پس 

از بهبودی توسط پزشکان معالج از بیمارستان ترخیص شدند.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

آسانسور بر روی پل های عابر پیاده قم 
نصب می شود 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از نصب آسانسور در پل 
عابر پیاده ابتدای خیابان عمار یاسر به صورت آزمایشی خبر داد. 

علی نیک، با تأکید بر لزوم مکانیزه شدن پل های عابر پیاده در سطح شهر، اظهار 
کرد: با توجه به استفاده نکردن مردم از پل های عابر پیاده معمولی، ساخت پل های 

عابر پیاده غیرمکانیزه از دستور کار خارج شده است.
او استفاده همه افراد جامعه از پل عابر پیاده را یکی از اولویت های سازمان در 
طراحی پل های عابر پیاده عنوان کرد و افزود: در سال ۹۹ به دستور شهردار چهار 

پل عابر پیاده در 4 نقطه شهر مجهز به پله برقی می شود.
نیک ادامه داد: این چهار پل به ترتیب در پردیسان، خیابان آذر، خیابان امام و 

ابتدای خیابان یزدانشهر بوده و به زودی عملیات نصب پله برقی آن آغاز می شود.
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم ، نصب پله برقی را علاوه بر 
هزینه سنگین نیمه کارآمد توصیف کرد و گفت: متأسفانه نصب پله برقی نمی تواند 
برای همه افراد جامعه مانند معلولین ویلچر سوار، زنان دارای کالسکه و سالمندان 
کارایی داشته و باید از روش های نوینی در ارائه خدمات استفاده کنیم. او نصب 
آسانسور در پل های عابر پیاده را موردتوجه قرارداد و بیان کرد با نصب آسانسور همه 
افراد جامعه با شرایط خاص نیز از پل عابر پیاده می توانند استفاده کنند و در صورت 
اجرای آن می توانیم خیابان را با نرده هم جداسازی کنیم. نیک از اجرای آسانسور 
در پل عابر پیاده ابتدای خیابان عمار یاسر در یک ماه آینده خبر داد و عنوان کرد: 
بر روی این پل به صورت پایلوت آسانسور نصب شده و در صورت رضایت شهروندان 

و بازدهی مناسب از این به بعد پل های عابر پیاده را با آسانسور اجرا می کنیم.
 

شهردار منطقه دو قم :

5۰ میلیارد تومان سالانه دراین منطقه 
تملکات صورت می گیرد

شهردار منطقه دو قم با تشریح آخرین وضعیت اجرای پروژه بلوار جمهوری در 
این منطقه، گفت: سالانه ۵۰ تا 6۰ میلیارد تومان برای تملکات منطقه ۲ قم هزینه 

می شود که رقم قابل توجهی از بودجه عمرانی است.
رضا رحیمی یکی از مهم ترین پروژه های منطقه دو شهر قم را بلوار جمهوری 
بلوار  منطقه  این  در  مهم  پروژه های  از  یکی  اظهار داشت:  و  دانست  اسلامی 
جمهوری در 4 و نیم کیلومتر است که از پل ۹ دی تا کمربندی امام علی)ع( را در بر 
می گیرد و فاز نخست به طول یک کیلومتر انجام شده و عملیات اجرایی فاز دو نیز 
آغازشده که در بخشی از این پروژه در پل ۹ دی نیز رمپ و لوپ A و D انجام شده 
است. شهردار منطقه دو قم خاطرنشان کرد: در این منطقه بلوار جمهوری از نور 
شرقی تا یادگار امام)ره( به صورت روگذر است و در این منطقه ۱۰۰ پلاک برای 
تملک ویژه احداث بلوار جمهوری داریم و یکی از پروژه های مهم به شمار می رود 
که در سال جاری بخشی از تملکات باید انجام و پلاک ها خریداری شود. رحیمی 
افزود: مشارکت فعال شهروندان نقش مهمی در تصمیم سازی و تملک به موقع 
دارد، در این زمینه غالباً تملکات به صورت نقدی است و بخشی از آن به درخواست 
شهروندان معاوضه با زمین و ملک است و سالانه ۵۰ تا 6۰ میلیارد تومان برای 
تملکات منطقه ۲ قم هزینه می شود که رقم قابل توجهی از بودجه عمرانی است. 
وی ادامه داد: بیشترین بخش یک پروژه تملکات است که کار سختی به شمار 
می رود و وقت و هزینه زیادی را در اجرای پروژه ها می گیرد اما شهروندان مشارکت 

خوبی در این بخش دارند.
 

شهردار منطقه پنج قم  اعلام کرد:

بهسازی حریم راه آهن شهر قائم قم 
در ایستگاه پایانی 

شهردار منطقه پنج قم گفت:عملیات زیرسازی و آسفالت حریم ریل در محله 
های اسماعیل آباد و اکبر آباد منطقه شهر قائم قم انجام شد. 

علیرضا اقبالیان  با اشاره به اجرای عملیات زیرسازی و آسفالت خیابان حریم ریل 
راه آهن شهرقائم، بیان کرد: از آنجایی که تامین امنیت شهروندان هنگام عبور و 
مرور و ساماندهی وضعیت معابر یکی از مهمترین وظایف شهرداری ها محسوب 
می شود این پروژه به سرعت اجرای گردید. او افزود: پروژه های عمرانی و خدماتی 
شهرداری منطقه همچنان در حال پیگیری و اجرا است،به همین منظور پس از 
اجرای فاز اول زیرسازی و آسفالت حریم ریل در محله اسماعیل آباد، عملیات 
عمرانی فاز دوم در محله اکبر آباد منطقه شهر قائم قم انجام گردید. شهردار منطقه 
پنج قم در ادامه گفت: فاز دوم عملیات جدولگذاری به طول ۱۳۰۰ متر وآسفالت 
به مساحت بیش از ۲۹۰۰ مترمربع با توزیع 4۵۰ تن آسفالت در محله اکبرآباد به 
منظور افزایش رفاه حال شهروندان و مناسب سازی محیط شهری انجام گردید، 
که نقش بسزایی در راه ارتباطی کوچه های شهرک قائم منتهی به ریل راه آهن 
داشته و با احداث این معبر کوچه ها از حالت بن بست بیرون آمده که از نظر افزایش 
ظریب امنیتی از جایگاه خاصی برخوردار است. اقبالیان در پایان از مسئولین راه 
آهن قم تشکر و قدردانی نمود که با تعامل صورت گرفته اقدامات اجرایی این پروژه 

را فراهم آوردند که نتیجه آن تامین رفاه و آسایش شهروندان  است.
 

شهردار منطقه چهار قم خبرداد:

اجرای عملیات روکش آسفالت منطقه صفاشهر 
شهردار منطقه چهار قم از اجرای پروژه روکش آسفالت محله صفاشهر با اعتباری 
بالغ بر ۱۰ میلیارد ریال خبر داد.  مهدی اصفهانیان مقدم بیان کرد: در راستای 
خدمت رسانی به شهروندان با رویکرد افزایش ضریب ایمنی و مناسب سازی 
معابر و شوارع در راستای تسهیل در عبور و مرور شهروندان در اردیبهشت ماه 
سال جاری بیش از ۲۵۰۰ تن آسفالت در مساحت ۲۵ هزار متر مربع و به طول 
۱4۰۰ متر با هزینه ای بالغ بر ۱۰ میلیارد ریال در محله صفاشهر پخش و روکش 
آسفالت خیابان با رعایت اصول فنی و عمرانی اجرا شد. شهردار منطقه چهار قم در 
ادامه بیان کرد: عملیات زیر سازی و جدول گذاری و به دنبال آن اجرای آسفالت در 
پروژه های مختلف در سطح منطقه در حال اجرا است که با جذب اعتبار لازم نسبت 
به اجرای عملیات روکش آسفالت و لکه گیری معابر وشوارع مورد نیاز در سطح 
منطقه با در نظر داشتن اولویت ها اقدام لازم صورت خواهد گرفت. وی اظهار کرد: 
ساماندهی و توسعه معابر منطقه را از اهداف مدیریت شهری است و ضمن تشکر 
از شهروندان، همکاری آنان را برای تحقق این اهداف به منظور استاندارد سازی و 

ارتقاء سطح کمی و کیفی معابر و شوارع ضروری است.
 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

خانه محیط زیست قم راه اندازی شد 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از راه اندازی خانه محیط 

زیست با هدف آموزش مفاهیم پسماند خبر داد. 
سید عبدالله میرابراهیمی،مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند قم گفت: خانه 
محیط زیست قم با هدف ارائه برنامه های آموزشی و فرهنگی با موضوع مفاهیم 
مدیریت پسماند راه اندازی شده است. او با اشاره به راه اندازی خانه محیط زیست 
قم به عنوان محلی برای آموزش و اطلاع رسانی سازمان مدیریت پسماند، افزود: 
ایجاد خانه های محیط زیست با محوریت فعالیت های اجتماعی و فرهنگ سازی 
در تمام سطوح، اقدام موثری خواهد بود که امیدواریم با مشارکت شهروندان 
مشارکت  افزایش  شاهد  می شود،  ارائه  خانه  این  طریق  از  که  آموزش هایی  و 
شهروندان در تفکیک پسماند از مبدأ و حفاظت از منابع زیست محیطی باشیم. 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم به نقش تمام افراد جامعه و 
مشارکت مستمر آنان در نهادینه شدن فرهنگ شهروندی اشاره کرد و گفت: از 
آنجا که موفقیت مدیریت شهری بر اساس مشارکت فکری و عملی شهروندان و 
ارتباط دو سویه و مسئولانه شهروندان و مدیران شهری استوار است، سازمان به 
منظور جلب مشارکت و انگیزه بخشیدن به حضور شهروندان در عرصه عمومی از 

تمام پتانسیل های خود در خانه محیط زیست و سایر مراکز استفاده خواهد کرد.
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اگر بتوانی شب عید فطر و شب عید قربان 
و... را مراقبت کنی ، چنان کن و در این شب 

ها دعا و نماز و قرآن ، بسیار بخوان.
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طرح:محمدعلی رجبی 

کرونای وخیم خاورمیانه در بن بست!! 

استاندار قم پیرامون بازگشایی آستان های مقدس بعد از عید فطر گفت: رواق ها 
و خود حرم مطهر حضرت معصومه)س( همچنان تعطیل است اما زائران می توانند 

سه ساعت صبح و سه ساعت عصر اقدام به زیارت در صحن ها کنند. 
بهرام سرمست دیروز در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی پاسخ به 
بحران استان در سالن جلسات کرامت استانداری، نحوه فعالیت بازار روزها را مورد 
اشاره قرار داد و اظهار داشت: در تمام تصمیم گیری ها تابع متخصصان امر و حوزه 
سلامت بهداشت بوده و هستیم، اما باید دانشگاه علوم پزشکی پروتکل هایی را آماده 
کرده و اگر برخی اقشار و صنوف قابلیت بازگشایی دارند را اعلام کنند که بر اساس 

این ملاحظات تصمیمات گرفته شده و اجرایی شود. 
استاندار قم با بیان اینکه مردم در لیالی قدر با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی 
مراسمات را برگزار کردند، تاکید کرد: لازم می دانیم که از همشهریان خوب به دلیل 

رعایت این پروتکل ها قدردانی کنیم.
 وی با بیان اینکه در روز قدس امسال راهپیمایی نخواهیم داشت، ابراز کرد: مقام 
معظم رهبری در روز جمعه برنامه تلویزیونی خواهند داشت و پیامشان به صورت 
مجازی به کل رسانه ها منتقل می شود، انتظار داریم همه شهروندان از فرمایشات 

ایشان استفاده کنند.
سرمست پیرامون بازگشایی آستان های مقدس بعد از عید فطر گفت: رواق ها و 
خود حرم مطهر حضرت معصومه)س( همچنان تعطیل است اما زائران می توانند 

سه ساعت صبح و سه ساعت عصر اقدام به زیارت در صحن ها کنند.

ضرورت حفظ ارزش های دفاع مقدس در جامعه 
استاندارقم  همچنین در جلسه ستاد بزرگداشت چهلمین سالگرد دفاع مقدس در 
سالن کرامت استانداری گفت: همه مدیون خون شهدا هستیم و حفظ این ارزش ها 
سرچشمه تحرک، فعالیت و قوام بخش نظام و موجب کارآمدی دولت ها بوده و 
خواهد بود.  بهرام سرمست  اضافه کرد: آبان ماه سال جاری رخداد مهم برگزاری 
کنگره ملی شهدای قم را در پیش داریم و آن را به طور ویژه برگزار خواهیم کرد و انتظار 
داریم در هر یک از برنامه هایی که در استان برگزار می شود، جایگاه ویژه قم حفظ 
شود. وی تاکید کرد: قم خاستگاه انقلاب و دارای ماهیت بین المللی و ملی است و 
برنامه های درنظر گرفته  شده در این استان باید بازتاب ملی و بین المللی داشته باشد.
استاندار قم با اشاره به اثرات کرونا در اجرای برنامه های پیش بینی  شده استان 
درگرامیداشت هفته دفاع مقدس، اظهار داشت: در این شرایط باید از ظرفیت فضای 
ارزش های دفاع  به ضرورت حفظ  با اشاره  به درستی استفاده شود. وی  مجازی 
مقدس در جامعه عنوان کرد: مردم با تمام وجود خود و آموخته ها و اندوخته هایی که 
دارند، این مناسبت ها را نه تنها فراموش نمیکنند بلکه ارزش های آن را به نسل جدید 
منتقل می نمایند. وی با اشاره به خطر تحریف و فراموشی ارزش ها، تصریح کرد: اگر 
ملتی گذشته و تاریخ خودش را فراموش کند، آسیب خواهد دیده و لطمه می بیند.

برگرفته  و  ایران شایسته ساختن کشوری متمدن  ادامه داد: مردم  استاندار قم 
از ارزش های دینی و اسلامی است و با برافراشته نگه داشتن پرچم دین و اسلام 
می توانیم انقلاب را به صاحب اصلی آن متصل کنیم. سرمست ابراز کرد: رهنمودهای 
مقام معظم رهبری در دوران شیوع کرونا بسیار راهگشا بود و موجب تقوی روحیه 
اظهارداشت:  قم  استاندار  گردید.  مسئولان  بین  در  برنامه ریزی  و  خدمات رسانی 
درمسیر مبارزه با کرونا تمام نهادهای دولتی، مردمی، نهادهای مذهبی و نظامی 
منسجم و هماهنگ پای کار بودند. وی خاطرنشان کرد: امروز در موضوع کرونا همه 
کشورها با معیارها و شاخص های مشخصی مانند میزان تاب آوری نظام سلامت، 
مشارکت اجتماعی و مدیریت بحران مقایسه می کنند. سرمست تصریح کرد: ایران 
به یک الگوی بی بدیل تبدیل  شده که توانسته از سلامت و جان مردمان خودش 
به خوبی دفاع کند و علاوه بر آن برای معیشت و مسائل اجتماعی، اقتصادی و امنیت 
تدبیر مناسب داشته باشد و رونق و جهش تولید را در اولویت برنامه های خودش قرار 
دهد. رییس ستاد بزرگداشت چهلمین سالگرد دفاع مقدس گفت: توجه به ارزش های 
اعتقادی، دینی، مذهبی و  افتخارات ملی و تجربیات دوران دفاع مقدس ایران را به 
یک ملت متحد و همدل تبدیل کرده و مردم ما در شرایط سخت و بحرانی در کنار یک 
دیگر قرار می گیرند. وی افزود: برای مواجهه با هرگونه شرایطی در آینده نیاز است تا 

ارزش های ایثار، شهادت طلبی و فداکاری را در جامعه را زنده نگه داشته شود.

  استاندار قم خبر داد:
 بازگشایی محدود حرم مطهرو مسجد جمکران پس از ماه رمضان 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم از 
مقابله جدی با احتکار کنندگان خودرو در قم خبر داد و 
گفت: همه پارکینگ ها باید میزان دپوی خودروی خود 
را اعلام کنند. محمود سیجانی با تأکید بر مقابله جدی 
با احتکار کنندگان خودرو بیان کرد: در جهت حفظ 
آرامش بازار خودرو یکی از اقداماتی که در سطح ملی 
در حال انجام است این بوده که تمامی پارکینگ ها چه 
دولتی و خصوصی باید میزان دپوی خودروی خود را در 
سامانه جامع انبارها ثبت و اعلام کنند. وی تأکید کرد: 
در صوت عدم ثبت در سامانه جامع انبارها به گشت 
مشترکی که توسط تعزیرات، نیروی انتظامی و سازمان 
عنوان  به  کار  این  شده  اعلام  می شود  انجام  صمت 
احتکار محسوب و برخورد قانونی انجام شود. رئیس 
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خاطرنشان 

کرد: با توجه به مهلتی که به کلیه پارکینگ ها داده شده 
نسبت به تعیین تکلیف خودروها اقدام کنند. سیجانی 
در خصوص توزیع اقلام اساسی ماه مبارک رمضان نیز 
گفت: خوشبخانه یکی از استان هایی بودیم که این 
سهمیه به طور کامل جذب شد و در امر توزیع هیچ 
مشکلی نداشتیم، حتی این اقلام در میان قرارگاه های 
مردمی که در طرح مواسات مشارکت داشتند، توزیع 
شد تا به دست نیازمندان برسد. وی تدابیر اندیشیده 
شده در جهت کاهش قیمت برخی اقلام حبوبات را 
مورد اشاره قرار داد و ابراز کرد: با یک سری اقدامات 
این  قیمت  درصدی  کاهش ۸7  شاهد  نظارتی  ویژه 
اقلام در استان بودیم که یکی از اقدامات خوب تنظیم 
بازار بود. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
قم با اشاره به گشت ها و بازرسی های صورت گرفته در 

ماه مبارک رمضان عنوان کرد: قریب به ۸ هزار بازرسی 
میلیارد   ۳6۸ ارزش  به  پرونده   ۵6۵ که  شده  انجام 
ریال تشکیل شده است که همگی به تعزیرات معرفی 
شده اند. وی با بیان اینکه در خصوص استفاده از ژل 
ضدعفونی و دستکش مشکلی در استان نداریم، اظهار 
داشت: متأسفانه مردم استفاده از ماسک را کم کرده 
و کاهش داده اند که این مسئله نگران کننده است. 
سیجانی در پایان به اختلاف نظر میان کشتارگاه ها و 
قصابی ها در تعیین قیمت دام اظهار داشت: باید بین 
میزان دام زنده و قیمتی که در قصابی ها عرضه می شود 
یک تعادلی ایجاد شود، اما تعرفه ای را کشتارگاه ها به 
عنوان کشتار به عنوان یک درصد معین می گرفتند که 
مورد اختلاف کشتارگاه ها و قصابی ها بود که در این 

جلسه برطرف شد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم تاکید کرد: 

مقابله جدی با احتکار کنندگان خودرو در قم

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم

آماده ازسرگیری خدمات اتوبوسرانی در قم هستیم
راه اندازی بر اساس پروتکل های بهداشتی است

اتوبوسرانی  ناوگان  اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: زمان آغاز به کار رسمی   مدیرعامل سازمان 
به تصمیم نهایی ستاد مبارزه با کرونا استان بستگی دارد و این سازمان برنامه ریزی های لازم برای 
ازسرگیری خدمات بر اساس پروتکل های بهداشتی را کرده است.  امیر یزدی با اشاره به آخرین وضعیت 
زمان بازگشایی خطوط اتوبوسرانی در شهر قم، اظهار داشت: زمان آغاز به کار رسمی ناوگان اتوبوسرانی 
به تصمیم نهایی ستاد مبارزه با کرونا استان بستگی دارد. مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری 
قم برنامه ریزی های سازمان برای نحوه راه اندازی مجدد خطوط اتوبوسرانی را تشریح کرد و افزود: در 
صورت اعلام ستاد مبارزه با کرونا استان ابتدا ۸ خط اصلی در سطح شهر آغاز به کارکرده و سایر خطوط 
در زمان بندی مشخص و با توجه به درخواست شهروندان راه اندازی می شود. یزدی با تأکید بر رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی در زمان راه اندازی خطوط اتوبوسرانی، تصریح کرد: این ۸ خطوط برای حفظ 
سرفاصله ها و عدم تجمع شهروندان در ایستگاه های اتوبوس با تمام ظرفیت آغاز به کار خواهد کرد. وی 
از انجام مذاکراتی بین سازمان صنعت، معدن و تجارت و دانشگاه علوم پزشکی با سازمان اتوبوسرانی 
جهت تأمین ماسک و دستکش خبر داد و گفت: باید دستکش و ماسک موردنیاز باقیمت مناسب در 
دسترس مردم قرارگرفته تا بتوانیم خطوط اتوبوسرانی را راه اندازی کنیم. مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی 
شهرداری قم با تأکید بر جلوگیری از ورود افراد فاقد ماسک و دستکش به اتوبوس، بیان کرد: ما از 
شهروندان درخواست داریم برای قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا تمام پروتکل های بهداشتی را رعایت 
کرده و هنگام استفاده از حمل ونقل عمومی موارد مشخص شده را رعایت کنند. یزدی استفاده از 
کارت پول را یکی دیگر از الزامات استفاده از خطوط اتوبوسرانی دانست و خاطرنشان کرد: به هیچ عنوان 
از مسافران پول نقد دریافت نشده و باید همه شهروندان از کارت پول استفاده کنند. وی ادامه داد: 
هماهنگی های لازم با سازمان فاوای شهرداری جهت شارژ کارت ها و فروش کارت انجام شده و تا 

بازگشایی خطوط اتوبوسرانی مردم می توانند کارت تهیه کنند.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:

نورافشانی شهر همزمان با عید سعید فطر
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: به مناسبت شب عیدسعید فطر و سالروز 
آزادسازی خرمشهر علاوه بر برگزاری ویژه برنامه های فرهنگی در سطح شهر قم، آسمان شهر نیز به 
صورت ویژه ای نورافشانی می شود. مهدی کلانترزاده با اشاره به آماده سازی فضای شهری به مناسبت 
روز قدس، اظهار کرد: به مناسبت روز قدس فضاسازی شهری و اکران بنرهای مناسبتی به صورت 
آویز، عرشه پل و پرتابل به متراژ 7۰۰ مترمربع صورت گرفته است. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری قم با بیان اینکه ۳۰ بنر با عنوان شهید القدس به صورت آویز نیز تهیه شده که در شهر اکران 
می شود، گفت: این بنرها تصاویر شهدای جبهه مقاومت همراه با یک بیت شعر راجع به همان شهیدی 
که عکس وی نصب شده، است و شعار الی بیت المقدس به زبان فارسی و عبری روی آن درج شده 
که با همکاری مجمع تشکل های بین الملل در بلوار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی نصب می شود. 
کلانترزاده با بیان اینکه پرچم بزرگ فلسطین در شهر به اهتزاز در خواهد آمد، افزود: روز پنجشنبه مراسم 
اهتزاز پرچم بزرگ فلسطین با حضوری مسئولان کشوری و استانی بر روی برج بزرگ پرچم ساختمان 
شهرداری برگزار شد. وی اذعان کرد: از دیگر برنامه های این ایام فضاسازی شهری به مناسبت سوم 

خرداد و سالروز آزادسازی خرمشهر است.
 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

رعایت نکردن فاصله گذاری درقم نگران  کننده است
 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: ایجاد برخی تجمعات و عدم رعایت فاصله گذاری دراین 
استان نگران  کننده است.  محمدرضا قدیر درجلسه ستاد مقابله با کرونا ویروس، دراین استان  افزود: 
کرونا همچنان وجود دارد و حفظ حساسیت ها و ندادن اطمینان کاذب سیاست اصلی است. وی اضافه 
کرد: از هم اکنون نگران پاییز هستیم و باید رفتارها تغییر کرده و مراقبت ها را از هم اکنون داشته باشیم؛ از 
سوی دیگر باید ذخایر استراتژیک ما به خصوص در مورد داروها و وسایل حفاظت شخصی کافی باشد.

وی گفت:درحال حاضر عدد مولد نسلی در بیشتر استان ها و از جمله قم کمتر از یک است و به 
همین دلیل این استان در وضعیت زرد قرار دارد، اما با بی توجهی هر لحظه ممکن است به وضعیت 
قرمز برگردیم. قدیر با اشاره به وضعیت استان های جنوبی گفت: این وضعیت ممکن است برای قم نیز 
به وجود آید و از این رو باید فاصله گذاری ها و مسائل بهداشتی و استفاده از دستکش و ماسک همواره 

مدنظر باشد.

 رییس امور اقتصادی و دارایی  استان قم گفت: ۵۰ 
درصد جمعیت این استان جزو مشمولان قطعی سهام 
عدالت می باشند.  عادل علیپور   با اشاره به صندوق های 
قابل معامله در بورس و اطلاع رسانی در خصوص تمدید 
مهلت پذیره نویسی تا پایان ساعت ۲4 امروز، افزود: با 
توجه به رشدی که از ابتدای پذیره نویسی تاکنون در بازار 
بورس شاهد هستیم، سهام صندوق سرمایه گذاری یکم 

جزو سهام ارزنده بورسی می باشد. وی با تاکید بر تشویق 
و ترغیب مردم و استفاده از ظرفیت های اطلاع رسانی 
پذیره نویسی توسط  پایانی مهلت  عمومی در ساعات 
دستگاه های اجرایی، نسبت به حضور برخی دلالان 
برای اجاره کد ملی افراد هشدار داد. وی خاطرنشان 
یکم  سرمایه گذاری  صندوق  به   که  سهامی  کرد: 
تخفیف  و  مناسب  قیمت های  با  است  منتقل شده 

ویژه به متقاضیان واگذار می شود، لذا برخی دلالان با 
پیشنهاد مبالغ ناچیز، نسبت به اجاره کد ملی افراد اقدام 
می نمایند که این اقدام تخلف محسوب شده و پیگیرد 
قانونی دارد. علیپور تاکید کرد: هیچ ثبت نام جدیدی 
برای سهام عدالت وجود ندارد، دولت در حال حاضر 
اقدام به آزادسازی سهام عدالت نموده و سهام جدیدی 

ثبت نمی کند.

رییس امور اقتصادی و دارایی  استان قم:
5۰ درصد جمعیت قم مشمولان قطعی سهام عدالت هستند

رژیم   / انقلاب  رهبر  نگاه  از  صهیونیستی  رژیم  و  کرونا  ویروس  تشابه 
صهیونیستی »کرونای وخیم خاورمیانه« است

 معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم گفت: طرح پرداخت الکترونیکی 
کرایه تاکسی درقم از طریق سیستم کیو. آر. کد تا یک ماه دیگر عملیاتی خواهد 
شد.   عباس ذاکریان عصر چهارشنبه در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و 
فرماندهی عملیات پاسخ به بحران در تالار کرامت استانداری قم، اظهار داشت: 
زیرساخت پرداخت الکترونیکی تاکسی رانی قم آماده شده و این طرح را به صورت 
آزمایشی در برخی از خطوط تاکسی قم انجام دادیم که موفق بود، و ظرف یک 
ماه آینده نیز به کل خطوط تاکسی شهر، وَن ها و تاکسی بیسیم تسری خواهیم 
داد و زیر ساخت پرداخت الکترونیکی از طریق کیو. آر. کد را عملیاتی می شود. 
شش هزار تاکسی در قم فعال است. معاون شهردار قم همچنین در خصوص 
اتوبوس رانی درون شهری قم نیز گفت: آمار جا به جایی و تعداد تراکنش ثبت شده 
در اسفندماه سال ۹7 بیش از یک میلیون و 4۰۹ هزار تراکنش بوده و این تعداد 

در اسفند ۹۸ به ۱۳۰ هزار تراکنش کاهش پیدا کرده است. ذاکریان گفت: این 
کاهش تقاضا در حالی صورت گرفته که دو مرکز عمده تقاضای سفر درون شهری 
در قم یعنی حرم مطهر حضرت معصومه )س( و مسجد جمکران در اسفندماه 
گذشته باز بودند. ذاکریان گفت: درحال حاضر برغم تعطیلی مدارس، دانشگاه 
ها، حوزه های علمیه، حرم مطهر و جمکران و هر چند که تقاضایی برای سفر 
نیست ولی آمادگی راه اندازی تعدادی از خطوط اتوبوس رانی که پر تقاضاتر است 
را داریم. معاون شهردار قم افزود: توزیع ماسک و اقلام بهداشتی را نمی توانیم به 
عهده بگیریم و به دلیل نداشتن نیرو از توان اتوبوسرانی خارج است، ولی می توانیم 
در هسته مرکزی شهر و ایستگاه های تجمعی مراکزی را برای این کار در اختیار قرار 
دهیم. بیش از ۳۰۰ دستگاه اتوبوس در ناوگان حمل  و نقل عمومی قم فعال است 

که ۹۵ درصد آن متعلق به بخش خصوصی می باشد.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم :

طرح پرداخت الکترونیکی کرایه تاکسی قم عملیاتی می شود


